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روزنامه صبح ایران

محمدرضا باهنر : 

شنبه آینده نتیجه پالرمو روشن می شود

دادستان تهران :

سلطان سکه،  سکه نداشت

واردات مسافری گوشی آزاد شد 

وزیر کشور :

قوه قضائیه با گفتارهای 
یأس آفرین در کشور برخورد کند

کشور از نبود احزاب فراگیر و قوی رنج می برد

مصائب  سیاست
 ورزی جریانی
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وزیر کشور با بیان اینکه امروز استمرار یأس آفرینی و 
وحدت شکنی در کشور وجود دارد، گفت: از قوه قضائیه 
می خواهیم که در چارچوب اصول قانونی از اعمال قانون 
در این خصوص حمایت کند.رحمانی فضلی وزیر کشور 
در سیزدهمین نشست ستاد اطلاع رسانی و تبلیغات 
اقتصادی کشور که شامگاه یکم بهمن ماه در وزارت کشور 

برگزار شد، با اشاره به سوگیری مثبتی که در نتیجه هدایت 
های رهبری و تلاش های ستاد، در روندهای اطلاع رسانی 
و تبلیغات اقتصادی کشور واقع شده است، بر تداوم تلاش 
ها برای توجه به اقتضائات شرایط جاری کشور و تحقق 
رویکرد مسئولانه و زمان شناسانه، در گفتارها و تحلیل 

های سیاسی اقتصادی رسانه ای تاکید کرد...

نبود احزاب و تشکل های فراگیر و قوی، سیاست ورزی در ایران را به امری اقتضایی، مقطعی و پراکنده تبدیل کرده 
است. در چنین شرایطی انتخابات برآمده از فعالیت های جریانی و جبهه ای، به نتایج مطلوب در صحنه عمل منجر نمی 
شود.سیاست در ایران در چهار دهه گذشته برآیندی از فعل و انفعالات جریان های سیاسی عمده کشور یعنی اصولگرایی 

و اصلاح طلبی بوده است...

رییس مجلس شـورای اسـلامی نشسـت ورشـو را کنفرانس 
بازی دشـمنان توصیف کرد و گفت: درسـت اسـت که دشـمنان 
علیـه ایران صحبت کـرده و درباره مسـائل موشـکی دخالت می 
کننـد اما می داننـد جمهوری اسـلامی ایـران در منطقه عظمتی 
دارد کـه نمی تـوان آن را حذف کرد. »علی لاریجانی« در نشسـت 
بـا اعضـای سـتاد برگـزاری مراسـم چهلمیـن سـالگرد انقلاب 

اسـلامی که به همـت شـورای هماهنگی...

دبیر شورای عالی امنیت ملی کشورمان با بیان این که تحریم به 
هیچ عنوان ابزاری برای مذاکره  مجدد روی مسائلی که توافق شده 
است، نخواهد بود، گفت: آمریکا در آزمون برجام مردود شد، از این 
رو ایران نمی تواند در هیچ حوزه  دیگری به آن ها اعتماد کند؛ مذاکره 
با آمریکا بی فایده است و ما بیش از این اجازه نداریم فرصت ملت 
ایران را صرف روندهای بی حاصل کنیم.علی شمخانی در مصاحبه  با 

فصلنامه مطالعات سیاست خارجی تهران  اظهارداشت...

علی لاریجانی: 

نشست ورشو کنفرانس بازی 
دشمنان است 

علی شمخانی:

مذاکره با آمریکا 
بی فایده است
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ولادت امام موسی کاظم )ع( را تبریک می گوئیم

معاون اول رئیس جمهوری:

مسئولین باید نزدیک ترین افراد به خود
 که رانتجو هستند را کنار بگذارند

ایران با اتکا به ظرفیت های داخلی 
بر تحریم غلبه می کند

باید دامن نظام را 
از فساد پاک کنیم 

در نظر دارد بهره برداری از 3 سازه بیلبورد تبلیغاتی را  به 

مدت سه سال از طریق برگزاری مزایده به بخش خصوصی 

واگذار نماید. 

تبلیغاتی واجد شرایط دعوت  کانون های  کلیه  از  لذا 

به عمل  می آید از تاریخ نشر آگهی نوبت اول نسبت به 

دریافت اسناد مزایده و از تاریخ نشر آگهی نوبت دوم 

به مدت 10 روز و تا پایان ساعت اداری مورخ 97/11/13 

جهت ارائه پیشنهادات به سازمان زیباسازی شهرداری 

قم واقع در خیابان  آیت ا... طالقانی)آذر( کوچه شماره 

پیمانها   امور  و  حقوقی  اداره  زیباسازی  ساختمان   25

مراجعه و یا جهت دریافت اطلاعات بیشتر با شماره تلفن 

37701512  داخلی 304  تماس حاصل فرمائید.

 ضمناً سازمان در رد یا قبول هریک از پیشنهادات مختار 

بوده و هزینه آگهی و کارشناسی بر عهده برنده مزایده 

خواهد بود. 

آگهی مزایده)نوبت اول( تاریخ 1397/10/26   آگهی مزایده)نوبت دوم( تاریخ 1397/11/03

سازمان زیبا سازی 
شهرداری قم

روابط عمومی سازمان زیباسازی شهرداری قم

آگهی مزایده )نوبت دوم(

در نظر دارد یک باب غرفه را ، از طریق مزایده عمومی با مشخصات و شرایط کلی زیر 
به اشخاص واجد شرایط واگذار نماید.

موضوع مزایده: واگذاری سرقفلی و اعیانی غرفه شماره ) 4 ( از بلوک ) 11 ( ، با کار 
بری بنکداری واقع در میدان بزرگ میوه و تره بار شهید رجایی. 

محل دریافت اسناد: قم- جاده قدیم قم تهران- روبروی بهشت معصومه - بلوار شهید 
رجایی میدان بزرگ میوه و تره بار شهید رجایی- ساختمان اداری سازمان میادین- 

واحد درآمد مراجعه نمایند ، تلفن 36641174 .
برآورد قیمت پایه ارزش سرقفلی و اعیانی طبق نظر کار شناس رسمی دادگستری 

مبلغ  8/500/000/000 ریال می باشد .   
میزان تضمین شرکت در مزایده مبلغ 425/000/000 ریال می باشد .

تضمین شرکت در مزایده به صورت ضمانتنامه بانکی در وجه سازمان )با حداقل 
به شماره  مرکزی   انصار شعبه  بانک  به حساب  نقد  وجه  واریز  یا  اعتبار 3ماه( 
351082491518231 بنام سازمان میادین میوه و تره بار می باشد که باید به ضمیمه  

پیشنهاد تسلیم گردد.
حداکثر مهلت دریافت اسناد مزایده تا 10 روز پس از انتشار آگهی نوبت دوم می باشد.

 هزینه درج آگهی بر عهده برنده مزایده می باشد.
تذکر: برنده مزایده می بایست 30% مبلغ پیشنهادی را نقداً و الباقی مبلغ را بصورت 

ماهیانه و در 36 قسط پرداخت نماید.
مساحت عرصه غرفه: 230 متر مربع . با 100% ساخت - مساحت اعیانی تقریباً 280 

متر مربع در دو طبقه ،که  شامل دفتر کار و سرویس بهداشتی می باشد.               
مهلت تحویل اسناد و ارائه پیشنهادها: تا  پایان وقت اداری 97/11/14 می باشد .

سایر شرایط مزایده در اسناد و مدارک درج شده است. شرکت کنندگان مکلف اند 
کلیه اسناد و مدارک را امضاء کرده و به همراه پیشنهاد خود ارائه نمایند. امضاء اسناد و 

مدارک به منزله قبول تمامی شرایط می باشد.
محل تسلیم پیشنهادها: قم- بلوار امام موسی صدر- ساختمان شهرداری مرکز طبقه 

4 - معاونت خدمات شهری و امور اجتماعی - واحد حراست تحویل  نمایند.  

سازمان میادین میوه و تره بار و 
ساماندهی مشاغل شهری شهرداری قم

روابط عمومی سازمان میادین شهرداری قم

آگهی مزایده ) نوبت دوم (

دادستان قم با تاکید بر اینکه برخورد قاطع با متجاوزان به منابع طبیعی به صورت مستمر 
دنبال می شود، گفت:  حفاظت از منابع طبیعی به عنوان نعمتی الهی و خدادادی، رسالتی است که 
بر عهده همه دستگاه ها و مردم گذاشته شده است.مهدی کاهه پیش از ظهر دیروز در همایش 
هم اندیشی حفاظت از اراضی ملی و دولتی که با حضور دهیاران، شوراهای اسلامی روستاها و 
اعضای شورای حفاظت از بیت المال استان قم در تالار معصومیه فرمانداری قم برگزار شد، با 
تاکید بر اینکه برخورد قاطع با متجاوزان به منابع طبیعی به صورت مستمر دنبال می شود، عنوان 
کرد:  حفاظت از منابع طبیعی به عنوان نعمتی الهی و خدادادی، رسالتی است که بر عهده همه 
دستگاه ها و مردم گذاشته شده است.وی با اشاره به اینکه منابع طبیعی به عنوان یک امانت الهی 

در اختیار ماست، اضافه کرد: حفاظت از منابع طبیعی به عنوان رسالتی قانونی و ...

استاندار قم با بیان اینکه در برنامه های توسعه ای نسبت به آنچه متناسب با جایگاه قم است 
عقب هستیم گفت: در رابطه با توسعه استان از ظرفیت  تمامی فعالان سیاسی، علما و بزرگان 
استفاده می کنیم.بهرام سرمست استاندار قم در نشست فصلی با اعضای هئیت رئیسه خانه 
احزاب استان قم طی سخنانی نقش احزاب در پیشبرد برنامه های نظام را مورد توجه قرار داد و 
گفت: استان قم باید در مباحث توسعه ای پیشتاز باشد.وی با اشاره به برگزاری جلسات فصلی با 
خانه احزاب استان افزود: در باب گسترش فعالیت های احزاب، بیشترین نقش را خود احزاب ایفا 
می کنند.استاندار قم با بیان اینکه استفاده از ظرفیت احزاب مورد توجه جدی مسئولان استان 
در دوره مدیریت اینجانب خواهد بود، تصریح کرد: نشست با احزاب باید فصلی و دارای نتیجه 

مشخص بوده و به توسعه استان منتهی شود...

دادستان قم تاکید کرد

برخورد قاطع با متجاوزان
 به منابع طبیعی

استاندار قم تاکید کرد

استفاده از ظرفیت  تمامی 
فعالان سیاسی و علما برای توسعه قم
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ترکیه شریک تجاری 
یا رقیب منطقه ای 

ترکیه در بین پنج کشور اول طرف تجاری ایران ، یکی 
از شرکای مهمی است که ظرفیت های خوبی برای افزایش 
حجم تجارت با جمهوری اسلامی ایران دارد. افزایش سطح 

همکاری با کشورهای منطقه یکی از اهداف برنامه ششم توسعه و برنامه 1404 است که 
ترکیه با توجه به همسایگی و ارتباطات سیاسی، اجتماعی و فرهنگی جزو اولویت های 
ایران است.البته نباید فراموش کرد ترکیه برغم اینکه شریک تجاری ایران به شمار می رود، 
تجار این کشور از رقبای جدی ایران در منطقه نیز بوده و در بازارهای عراق ، افغانستان و 
قطر با جمهوری اسلامی رقابت می کند که در برخی موارد تضاد منافع و یا مشترکاتی هم 
بین دو کشور وجود دارد.ایران و ترکیه با هدف گذاری 30 میلیارد دلاری روابط اقتصادی، 
روابط تجاری گسترده ای با هم دارند که با توجه به معاملات نفت و گاز پیش بینی می 
شود، این هدف گذاری، قابل تحقق باشد.هر چند که حجم روابط اقتصادی دو کشور 
اکنون حدود یک سوم این رقم تعیین شده است، ولی دو طرف عزم خود را برای توسعه 
مناسبات و دستیابی به این هدف جزم کرده اند.البته باید پذیرفت که سطح تعاملات 
اقتصادی وتجاری ایران و ترکیه در مقایسه با ظرفیت های موجود نیازمند تلاش و فعالیت 
بیش از پیش است و دو کشور علاوه بر اشتراکات فرهنگی و تاریخی در سازمان های 
منطقه ای از جمله اکو ، دی 8 و OIC عضو هستند که این موضوع با بهره برداری از 
پتانسیل های دو کشور، به تقویت هر چه بیشتر روابط ایران و ترکیه کمک می کند.

باید این نکته را نیز در نظر گرفت که ترکیه از نظر زیرساخت های تجاری شرایط بسیار 
مناسبی داشته و حجم تجارت آن نسبت به ایران بزرگتر و ارتباط این کشور با بازارهای 
جهانی نیز، بیشتر بوده و این کشور به دلیل عضویت در سازمان جهانی تجارت، از ایران 
جلوتر است.انستیتوی آمار ترکیه حجم روابط اقتصادی بین دو کشور در ٢01٧ را با بیش 
از 59 درصد رشد نسبت به سال قبل، 10 میلیارد و ٧51 میلیون دلار اعلام کرد.پیش 
بینی می شود که حجم تجارت دو کشور در سال جاری نیز به حدود 1٢ میلیارد دلار 
برسد و بر این اساس، ترکیه و ایران سهم قابل توجهی در بازار و مبادلات تجاری همدیگر 
دارند.تهاتر کالا از طریق ایجاد صندوق کالا در راستای بهره مندی از ارزهای ملی دو کشور 
با تمرکز بر مقابله با اثرات نامطلوب نوسانات نرخ ارزهای مرجع تجارت بین الملل از یک 
طرف و حمایت دولت ها از فعالان بخش خصوصی دو کشور که موتور حرکت و چابکی 
اقتصاد کشورها هستند، نیز می تواند مناسبات تجاری و اقتصادی دو کشور را توسعه دهد.

سرمایه گذاری مشترک با حضور بخش خصوصی دو کشور به منظور تولید کالاهای 
مشترک با هدف صادرات به کشورهای منطقه نیز می تواند زمینه ی نفوذ ایران و ترکیه 
به بازارهای کشورهای ثالث بخصوص در منطقه را ایجاد نماید.براساس آمار رسمی اتاق 
بازرگانی ، صنایع ، معادن و کشاورزی ایران ، حجم مبادلات تجاری میان دو کشور ترکیه 
و ایران در سال ٢01٢ به رکوردی بی سابقه دست یافته و به ٢1.9 میلیارد دلار رسیده 
بود و در سال ٢013 با کاهشی شدید و تحت تاثیر تحریم ها علیه ایران به 14.5 میلیارد 
دلار کاهش یافت. این افت در سال ٢014 نیز ادامه یافت و حجم تبادلات بازرگانی به 
13.٧ میلیارد دلار رسید.دو کشور در آغاز سال ٢015 میلادی به توافق رسیدند تا سطح 
مبادلات تجاری فی مابین را ارتقا دهند؛ توافقی که شامل کاهش تعرفه های گمرکی 
صدها کالا شد. هدف تعیین شده، رسیدن به میزان 35 میلیارد دلار در سال بود.توافق 
برجام که پیشنهاد برداشته شدن تحریم ها را ارائه کرد، امیدها را نیز برای رفع موانع مهم 
بر سر راه مبادلات تجاری دو طرف، افزایش داد. با این حال، برغم تحولات مثبت، حجم 
بازرگانی دوجانبه در سال های ٢015 و ٢016 باز هم تنزل یافت و به ترتیب به ٧.9 
و 9.6 میلیارد دلار رسید و در سال ٢01٧ و به موازات بهبود روابط دو کشور، حجم 
مبادلات تجاری نیز سیر صعودی به خود گرفت و به 10.٧ میلیارد دلار رسید که نسبت 
به سال ماقبل آن 1.1 میلیارد دلار افزایش داشت.انتظار می رود با توجه به ظرفیت های 
خوبی که بین دو کشور وجود دارد، سطح همکاری ها افزایش یافته و فعالان اقتصادی 
نسبت به سرمایه گذاری و تولید مشترک و صادرات آن به کشورهای منطقه تلاش کنند.

باید پذیرفت که ایران و ترکیه ظرفیت صنعتی، تجاری و اقتصادی زیادی دارند که تا 
حد زیادی دست نخورده باقی مانده و باید تلاش کرد تا ظرفیت های بالقوه میان دو کشور 
به بالفعل تبدیل شود ودر این بین برگزاری سمینار، همایش و رفت و آمدها برای آشنا 
کردن تجار کارآفرین دو کشور می تواند موثر باشد تا با پایه گذاری ابتکاراتی توسط هیات 
های تجاری بخش خصوصی دو کشور پپشگام توسعه روابط تجاری باشند.به نظر می 
رسد همایش گسترش تجارت منطقه ای ترکیه و ایران که دوم بهمن )فردا( با حضور 
حدود 100 کار آفرین ترک و ایرانی در عرصه های مختلف در دفتر انجمن صنعتگران و 
بازرگانان مستقل ترکیه »موسیعاد« در وان برپا می شود بتواند بررسی زمینه های همکاری 
تجاری و مسیرهای موجود برای مبادلات دو کشور را فراهم کند.شهر طرابوزان در مسیر 

جاده ابریشم قرار دارد و از قدیم روابط قوی تجاری بین آن و تبریز برقرار بوده است.

»حمال« نه فحش است 
نه خجالت دارد 

دوشنبه یشب اولین قسمت سریال »لحظه گرگ 
و میش« به  کارگردانی همایون اسعدیان از شبکه سوم 
تلویزیون پخش شد. سریالی که از همان قسمت اول نشان 

داد، جذاب است و می تواند مخاطبان تلویزیون را راضی کند.در قسمت اول، جمله ای 
توسط یکی از بازیگران ) علیرضا کمالی( خطاب به برادرش که کنکور قبول نشده است 
گفته می  شود که بسیار عجیب بود:» قرار نیست همه به دانشگاه بروند، این کشور حمال 
هم می خواهد« )نقل به مضمون(این کشور حمال هم می خواهد! این جمله برای تحقیر 
برادر کوچک تر بود. اما مگر کار کردن بد است که ما همدیگر را از آن می ترسانیم؟حمال 
یا همان باربر مگر چه کار می کند، که اینقدر تحقیر آمیز به آن نگاه می کنیم؟ این جمله 
نشان می دهد چقدر ما از فرهنگ کار دور هستیم.حمال یا باربر، انسان شریفی است که 
برای گذران زندگی خود، کار می کند، کار سخت هم می کند. از صبح که بیدار می شود، بار 
مردم را به دوش می کشد تا وقتی که صدای پایین کشیدن کره کره های دکان ها به گوش 
می رسد.همین جمله ها باعث می شود نسل  تازه مدینه فاضله خود را فقط در دانشگاه 
ببیند. او را می  ترسانیم که اگر دانشگاه نرود باید کار کند. باید از صبح تا شب زحمت بکشد. 
گویی عادت کرده ایم کار نکنیم و پول در بیاوریم. حافظ آورده است:» دولت آن است که 
بی خون دل آید به کنار«کاش مانند حمال های شریف جامعه، با وجدان کار می کردیم 
و حق مردم را نمی خوردیم و نان حلال به سفره زن و بچه مان می بردیم. همان هایی 
که حمالی را مسخره می کنند در خلوت خود، ببیند چقدر کار می کنند و حقوقی که 
می گیرند چقدر حلال است؟و چه تلخ در جامعه پرادعای ما، » حمال« تبدیل به فحش 
می شود. هر کسی را می خواهیم تحقیر کنیم، او را حمال خطاب می کنیم.یک لحظه خود 
را جای فرزند کارگری بگذارید که پدر اوبه شغل شریف باربری یا همان حمالی مشغول 
است، با دیدن دیالوگ این فیلم یا رفتار زننده ما در جامعه، دچار چه حس تلخی می شود. 
نگاه این کودک به پدرش چگونه خواهد بود؟ بدا به حال ما که اگر این فرزند به خاطر این 
جملات از پدرش خجالت بکشد. از اینکه پدرش در این دنیای گرگ گونه به دنبال کسب 
روزی حلال با عرق جبین و کد یمین است.در کشورهای پیشرفته، بسیاری از خانواده ها، 
کودکان خود را وادار به کارکردن می کنند. حتی خانواده هایی که به قول معروف پول شان 
از پارو بالا می رود.آنها فرزندان خود را از کودکی با کار آشنا می کنند تا آنها بدانند کار کردن 
عیب نیست. آنها خجالت نمی کشند بچه شان چمن های خانه های ثروتمندان را هرس 
کند.کار کردن خجالت ندارد. کسی که برای خرج زندگی اش کار می کند و عرق می ریزد 
باید سرش را بالا بگیرد نه اینکه خجالت بکشید. کسی باید سرش پایین باشد که اهل 

خوردن مال مردم و فرار از کار است.

محمد شریعتمداری تایید کرد:

FATF نامه وزیران به رهبر انقلاب برای لوایح
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی ، تقدیم نامه برخی از وزیران به رهبر معظم انقلاب 
درباره لوایح مرتبط با FATF را تایید کرد و گفت: مفاد این نامه تقاضا از ایشان برای تسریع 

در رسیدگی این لوایح در مجمع تشخیص مصلحت نظام است.
»محمد شریعتمداری« به برخی شروط و تحفظ های جمهوری اسلامی ایران در 
مورد کنوانسیون های مختلف و عضویت در سازمان های بین المللی اشاره کرد و افزود: 
فکر می کنم دو یا سه اظهارنظر مکتوب رهبر معظم انقلاب ذیل نظر شورای عالی 
هماهنگی سه قوه - هم منفردا در مورد هر کدام از این لوایح به صورت جداگانه و هم 
مجتمعا اخذ شده است؛ یعنی کاملا پیداست که متناسب با روند طبیعی قانونی کار، رهبر 

معظم انقلاب با تحقق این شرایط موافقت فرموده اند.
وی با یادآوری شرایط پیش روی کشور و تحولات بین المللی تصریح کرد: تاخیر در 
تصویب، ممکن است تبعاتی برای کشور در عرصه های گوناگون داشته باشد و انتقالات 

مالی را با مشکل مواجه کند.
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی ادامه داد: از این جهت موضوع لوایح چهارگانه مرتبط با 
FATF برای دولت از حساسیت ویژه ای برخودار بوده و دولت علاقه مند است تا در این 

فرصت محدود این اقدام به نتیجه برسد.
شریعتمداری همچنین اظهار داشت: هیات عالی نظارت مجمع برخی تحفظ ها درباره 
این لوایح دارد. امیدواریم این لوایح در مجمع تشخیص مصلحت نظام بررسی شود و به 

تصویب برسد تا ما شاهد آثار زیانبار عدم تصویب آن در کشور نباشیم.
شریعتمداری در عین حال گفت که او جزو امضا کنندگان این نامه نیست .

دادستان تهران :

سلطان سکه،  سکه نداشت
دادستان تهران آخرین وضعیت پرونده های خاوری، معاون ارزی سابق بانک مرکزی، 

شهرام جزایری و ... را تشریح کرد.
عباس جعفری دولت آبادی در گفت وگویی رادیویی درباره خبر منتشر شده مبنی بر 
قتل خاوری گفت: خاوری محکوم شده ولی هنوز نتوانسته ایم از طریق پلیس بین الملل او 
را برگرداندیم.وی افزود: درباره موضوعی که شما گفتید خبر دقیقی ندارم اما پرونده قضایی 
خاوری  را پیگیریم تا بتوانیم او را  برگردانیم.دادستان تهران درباره پرونده معاون ارزی 
سابق بانک مرکزی گفت: شعبه دادگاه ویژه نقص هایی در پرونده گرفته و پرونده برگشته 
تا نقص ها برطرف شود. بعد از رفع نقص پرونده مجددا به دادگاه بر می گردد.جعفری 
دولت آبادی درباره ضبط سکه های سلطان سکه و تکلیف سکه ها، گفت: زمانی که سلطان 
سکه دستگیر و اعدام شد، در زمان دستگیری سکه از او کشف نشد. او به دلیل اینکه در 
کار سکه بود به سلطان سکه شهرت داشت؛ اما اموال زیادی از او کشف شده و پلیس 
و دستگاه های امنیتی اموال را شناسایی کردند و یکی از معاونان ما که مسئول پیگیری 
پرونده است ماموریت دارد که اموال شناسایی شده را بررسی کند و دادگاه حکم به ضبط 
اموال داده و پلیس اموال زیادی در کیش و تهران شناسایی کردند و بعد از اینکه گزارش 
نهایی شود ما نسبت به ضبط اموال اقدام می کنیم.دادستان تهران درباره پرونده شهرام 
جزایری  گفت: او پس از آزادی از زندان وارد فعالیت های اقتصادی شد و  قصد خروج از 
کشور را داشت و  عوامل داخلی این فرد مهر خروج از کشور را هم برای او  زده بودند و با 
هوشیاری ماموران دستگیر شد. او همچنین پرونده های مفتوحی هم داشت. به حبس 
محکوم شد و الان پرونده او  در دادگاه تجدید نظر است و هر زمان دادگاه تجدبدنظر 
رسیدگی کرد و حکم قطعی شد جرایم مالی او را می گوییم.وی در پاسخ به سوالی در 
رابطه با بازداشت مرضیه هاشمی گفت: ما از این موضوع متاسفیم و انرا محکوم می کنیم. 
وقتی خبرنگاری در ایران احضار می شود، کل دنیا را پر می کنند اما می بینیم در مورد 
خانم هاشمی چه اتفاقی افتاده است و خودشان خانم محجبه ای را بازداشت کرده اند.  
امریکا که مدعی پرچمداری حقوق بشر است می بینید  چه تناقضی در رفتار دارد.وی 
افزود: ما متهمان و محکومان امنیتی زیادی داریم که جرایم سنگینی دارند.  می گویند 
اینها حقوقشان نقض می شودآ اما کسی که رفته برادر یا بستگانش را ببیند بدون دلیل  
بازداشت می کنند و  بعد هم می گویند شاهد بوده در حالی که اگر شاهد بوده است که 

شاهد قابل بازداشت نیست.

میرلوحی:

استانی شدن انتخابات به گسترش
 فرهنگ تحزب کمک می کند

یک فعال سیاسی اصلاح طلب گفت: نکات مثبت استانی شدن انتخابات مجلس 
شورای اسلامی بیش تر از نکات منفی آن است.

محمود میرلوحی ، درباره نقاط مثبت طرح استانی شدن انتخابات اظهار کرد: 
موافق این طرح هستم و فکر می کنم که یک گام به سمت سازمان یافتگی انتخابات 
در کشورمان خواهد بود.وی ادامه داد: واقعیت امر این است که به خاطر نبود ساختار 
جدی در کشور، هزینه زیادی  پرداخت می کنیم و تقریبا مجلس ما از جایگاه ملی اش  
به سطح مسائل محلی و خرد تنزل پیدا کرده است.این فعال سیاسی اصلاح طلب گفت: 
گفته می شود اگر کشور ما بتواند در راستای تحزب گام بردارد، اتفاق های خوبی در سپهر 
سیاسی کشور می افتد. در انتخابات های اخیر هم دیدیم برای رسیدن به این رویکرد 
گام های خوبی برداشته شد؛ مردم در شهرهای بزرگ و مراکز استان ها به صورت لیستی 
رای دادند و  حتی در همین دوره آخر انتخابات مناطق عشایری هم می توان رد پای 
لیستی رای دادن را دید.وی در همین راستا تصریح کرد: استانی شدن انتخابات بلاشک 
به گسترش فرهنگ تحزب کمک می  کند؛ چرا که از شکل فردی خارج می شود و 
طبیعتا انتخاب  کاندیداها توسط لیست های احزاب صورت می گیرد. در این طرح اقوام 
و احزاب با هم به میدان می آیند و افرادی به صحنه سیاست پا می گذارند که توانسته اند 
در صحنه استانی خود را نشان دهند.میرلوحی ادامه داد: طرح استانی شدن انتخابات تا 
حدی می تواند به برنامه محور شدن کاندیداها و بهبود شرایط تبلیغاتی کمک کند؛ چرا 
که از این به بعد کاندیداها باید برنامه و راهبرد داشته و به صورت جمعی و لیستی در 
انتخابات شرکت کنند.وی با اشاره به تجربه موفق برخی کشورهای همسایه در امر استانی 
شدن انتخابات گفت: چون فعلا با طرح هایی همچون حوزه تک نماینده یا ساختار کاملا 
حزبی که در کشوری مثل ترکیه اجرا شده، فاصله داریم؛ می توانیم با شیوه های خودمان 
همچون استانی شدن گام مثبتی در جهت  ساختارمند کردن انتخابات حرکت کنیم.

این فعال سیاسی اصلاح طلب در ارتباط با نقاط منفی این طرح نیز گفت: از آنجایی که 
هنوز ساختار کشور ما حزبی نیست ممکن است گروه هایی که منابع مالی بیشتری دارند 
بتوانند بر اساس امکانات شان راحت تر بر سر کار بیایند، اما به نظر می آید نکات مثبت این 

طرح بیش تر از نکات منفی اش است.

معاون سازمان محیط زیست:

قاچاق خاک صحت ندارد
معاون سازمان محیط زیست با اشاره به ضرورت اولویت بندی تهدیدات زیست 
محیطی خاک اظهار داشت: بررسی های انجام شده طی هفته های اخیر نشان می دهد 
تمام مواردی که تحت عنوان قاچاق خاک رسانه ای شده تایید صحت نشده و عمدتا 

صادرات خاک صنعتی بوده که طبق قانون منعی ندارد.
مسعود تجریشی با اشاره به اینکه خاک پایه و اساس تحقق امنیت غذایی و استقرار 
جوامع است، گفت: متاسفانه گزارش وضعیت کمی و کیفی خاک کشور حاکی از آن 
است که با وجود محدودیت شدید خاک حاصلخیز )فقط 1.٢ میلیون هکتار(، با انواع 
تهدید های زیست محیطی از جمله فرسایش و آلودگی مواجه است.وی ادامه داد: در حال 
حاضر، میزان فرسایش خاک در ایران، سالانه حدود 16 تن در هکتار است که با شاخص 
جهانی پنج تا 6تن در هکتار ، فاصله دارد.تجریشی گفت: در واقع میزان فرسایش 8000 
برابر صادرات خاک صنعتی است که ارزش افزوده تولید غذا را نیز ندارد و باید اهتمام ویژه 
در خصوص کاهش و رفع کامل معضل فرسایش خاک صورت گیرد چرا که از عوامل 
اصلی ایجاد گرد و غبار نیز است.معاون انسانی سازمان حفاظت محیط زیست تصریح کرد: 
طی سال های اخیر با توجه به پیگیری های انجام شده و تصویب قوانین مربوطه در برنامه 
های پنجم و ماده ٢3 قانون احکام دائمی توسعه ای کشور کشفی در خصوص صادرات 
غیرمجاز خاک نداریم و اگر قاچاقی هم باشد بسیار کم و ناچیز است. وی تاکید کرد: با 
نظارت ها و هماهنگی هایی که بین دستگاه های مختلف پیش آمده ، عملا راه برای 
متخلفین بسته است.به گفته تجریشی، با ابلاغ قانون حفاظت از خاک ، موضوع نظارت 
ها دقیق تر شده و صادرات غیر مجاز به طور کامل ریشه کن خواهد شد.تجریشی در 
خصوص خروج خاک از جزیره هرمز و موارد مشابه گفت: موضوع در دست بررسی بوده 

و طبق اظهارات جدید فعلا خاکی از هرمز صادر نمی شود.

لاهوتی:

 راهی جز پیوستن به FATF نداریم
سخنگوی فراکسیون مستقلین مجلس با بیان این که »موضع این فراکسیون موافقت 
با لوایح چهارگانه FATF بوده است«، تاکید کرد: ایران راهی جز پیوستن به FATF ندارد.

مهرداد لاهوتی در گفت وگو با ایسنا، اظهار کرد: فراکسیون مستقلین با لواح چهارگانه 
FATF موافق بود، دو تا از این لوایح قانونگذاری داخلی و دو تای دیگر کنوانسیون های 
 CFT بین المللی بوده که منتظر تعین تکلیف آنها هستیم.وی با اشاره به ارجاع لایحه
به مجمع تشخیص مصلحت نظام تصریح کرد: به اعتقاد من این سیر باید طی شود 
شورای نگهبان مغایرت های این لایحه را شرح و قانون اساسی را متذکر شد و نهایتا 
لایحه به مجمع تشخیص ارجاع شد که به اعتقاد من مجمع در این زمینه مصلحت 
را در نظر خواهد گرفت.این عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس تاکید کرد: ما راهی 
جز پیوستن به FATF نداریم، الان دنیای 50 سال قبل نیست که بخواهیم دور خود 
دیوار بکشیم بلکه بیش از ٢00 کشور دنیا عضو FATF هستند و اگر می خواهیم با 
دنیا مبادلات اقتصادی داشته باشیم باید موانع عضویت را برداریم.سخنگوی فراکسیون 
مستقلین مجلس در پایان گفت که پیش بینی می کند مجمع تشخیص مصحلت نظام 

با لایحه FATF موافقت کند.

روابط عمومی وزارت امور خارجه:

مستندات جانبازی حسین فریدون موجود است
روابط عمومی وزارت امور خارجه در اطلاعیه ای اعلام کرد: بر اساس اسناد و مدارک 
موجود در بخش اداری و امور ایثارگران وزارت امور خارجه »حسین فریدون« به دلیل 
تحمل ٢٧9 روز زندان در دوران ستمشاهی و شکنجه های ساواک دارای عنوان آزاده با 

30 درصد جانبازی است.
در اطلاعیه روابط عمومی وزارت امور خارجه که روز - سه شنبه - منتشر شد، آمده 
است: با توجه به انتشار برخی اخبار و مطالب نادرست و ناقص در برخی سایت ها و فضای 
مجازی درخصوص موضوع جانبازی حسین فریدون به اطلاع می رساند که براساس 
اسناد و مدارک موجود در بخش اداری و امور ایثاگران وزارت امور خارجه ایشان به دلیل 
تحمل ٢٧9 روز زندان در دوران ستمشاهی و شکنجه های ساواک، دارای عنوان »آزاده« 
با »30 درصد جانبازی« است.روابط عمومی وزارت امور خارجه در این اطلاعیه یادآور شد: 
لذا درج نام ایشان)فریدون( به عنوان جانباز در کتابی که سه سال پیش تدوین و منتشر 

شده براساس اسناد، مدارک و مستندات موجود و مورد تایید است.

وزیر کشور با بیان اینکه امروز استمرار 
یأس آفرینی و وحدت شکنی در کشور 
وجود دارد، گفت: از قوه قضائیه می خواهیم 
که در چارچوب اصول قانونی از اعمال 

قانون در این خصوص حمایت کند.
در  کشور  وزیر  فضلی  رحمانی 
سیزدهمین نشست ستاد اطلاع رسانی و 
تبلیغات اقتصادی کشور که شامگاه یکم 
بهمن ماه در وزارت کشور برگزار شد، با 
اشاره به سوگیری مثبتی که در نتیجه 
هدایت های رهبری و تلاش های ستاد، 
تبلیغات  و  رسانی  اطلاع  روندهای  در 
اقتصادی کشور واقع شده است، بر تداوم 
تلاش ها برای توجه به اقتضائات شرایط 
جاری کشور و تحقق رویکرد مسئولانه و 
زمان شناسانه، در گفتارها و تحلیل های 

سیاسی اقتصادی رسانه ای تاکید کرد.
رئیس شورای امنیت کشور با مرور 
برخی از تحرکات وحدت شکن و یأس 
آفرین در کشور، این پدیده نامبارک را 
ناشی از تنگ نظری ها، زمان ناشناسی ها 
و فقدان چارچوب جامع تحلیلی و درک 
صحیح از منافع وامنیت ملی دانست و با 
ابراز تأسف از عدم توانایی برخی چهره ها 
و شبه جریان ها برای تفکیک  بین حب 
و بغض های شخصی و جریانی نسبت 
به مسئولان فعلی دولت با اصول پایه و 
برسازنده منافع ملی و امنیت ملی، لزوم 
اصلاح اینگونه نگاه ها و تحلیل های یک 
جانبه سیاسی اقتصادی و اقدامات رسانه 

ای مترتب بر آن را خواستار شد.
دکتر رحمانی فضلی با اشاره به برخی 
زمینه های پیش رو؛ مانند ورود به سال 
به  میل  طبیعی،  طور  به  که  انتخابات 
فعالیت های سیاسی را تشدید می کند، با 
یادآوری واقعیت های شرایط جاری کشور 
ازجمله برخی دشواری های حادث در 
وضعیت معیشتی جامعه، تحقق موفق امر 
سیاسی در این شرایط را در گرو فعالیت 
های موفق و مؤثر در جهت اصلاح شرایط 
اقتصادی و خیر عمومی حاصل از این 

فعالیت ها ارزیابی کرد.

و  ها  سیاست  مجری  دولت   *
اهداف نظام است 

برخی  به  ادامه  در  فضلی  رحمانی 
تحلیلها و اظهارنظرهای غیر منصفانه و 
ناروا علیه بخش های مختلف کشور و 
به طور خاص دولت اشاره کرد و گفت: 
در شرایطی که دشمنان کشور در نتیجه 
روزی  شبانه  اقدامات  و  مردم  مقاومت 
بخش های مختلف به طور ویژه دولت، 
توطئه  و  فشارها  رسیدن  نتیجه  به  از 
ناامید شده و پی در پی در  های خود 
صدد یافتن راه های جدید برای جبران 
ناکامی های خود هستند، به موازات و 
همزمان با فشار دشمن، برخی سیاسیون 
و تحلیلگران، با انگیزه رقابت های سیاسی 
و یا به تصور غلط ضربه به دولت برای دفاع 
از نظام، دولت را آماج حملات خود قرار 
داده اند؛ در حالیکه همه ما در یک کشتی 
هستیم و همه باید باهم برای منافع ملی 
و امنیت ملی کشور تلاش کنیم و در این 
مسیر دولت مجری سیاست ها و اهداف 
نظام است.رئیس ستاد اطلاع رسانی و 
تبلیغات اقتصادی کشور با اشاره به اینکه 
در طول چندماه فعالیت ستاد، همواره بر 
مواجهه اصلاحی، تذکر، راهنمایی و ارشاد 
گویندگان و ترویج کنندگان گفتارهای 
یأس آفرین و وحدت شکنانه تأکید شده 
وحدت  و  آفرینی  یأس  استمرار  است، 

شکنی علیرغم همه تذکرات قبلی را غیر 
قابل قبول برشمرد و کمیته حقوقی قضائی 
ستاد را موظف به پیگیری اجرای قانون در 
این عرصه کرد و از  قوه قضائیه خواست 
در چارچوب اصول قانونی و از جمله برابر 
مصوبات شورای عالی هماهنگی اقتصادی 
سران قوا، به طور جدی و مؤثر از اعمال 

قانون در این خصوص حمایت کند.
وزیر کشور با اشاره به اهمیت انسجام 
داخلی و ضرورت پایبندی به لوازم تقویتِ 
وحدت و همبستگی داخلی برای خنثی 
سازی توطئه های دشمن، از همه جریان 
ها و دستگاههای مختلف در قوا و بخش 
های مختلف کشور و همچنین جریان 
های سیاسی خواست اقدام عملی رهبری 
فرزانه انقلاب اسلامی در تشکیل شورای 
هماهنگی قوا و تنفیذ بهنگام مصوبات این 
شورا از سوی ایشان را به عنوان یک الگوی 
راهبردی و کاربردی در این عرصه دنبال 
کرده و همین رویکرد را در همه عرصه 
ها و همچنین در همه بخش ها و مناطق 

کشور از جمله استان ها  اجرائی کنند.
رئیس شورای امنیت کشور با مرور 
دیگرباره تلاش های ناکام دشمن برای 
تبدیل مطالبات صنفی و خواسته های 
به تنش  نظائر آن  و  عمومی معیشتی 
های اجتماعی و امنیتی، نقش آفرینی 
موثر همه چهره های علاقمند به کشور، 
فعالین و نخبگان بخش های مختلف و 

همچنین جریان های سیاسی و بعلاوه؛ 
همه دستگاه ها در عرصه های مختلف 
برابر  در  مردم  از  برای صیانت  را  نظام، 
بمباران تبلیغاتیِ یأس آفرین و تحریک 
آنها در  تاریخی  کننده دشمن، رسالت 
شرایط حاضر دانست و اتخاذ یک ساز و 
کار موثر در امر اطلاع رسانی و تبلیغات 
برای شکل گیری صحیح ادراک مردم، را 

ضروری بر شمرد.
ظرفیتهای  از  استفاده  عدم   *
رسانه ای در جهت آگاهی بخشی به 

مردم 
وزیر کشور در این زمینه، با اشاره به 
وجود خلأهای ارتباطی و عدم استفاده 
از ظرفیتهای رسانه ای در جهت آگاهی 
بخشی به مردم، از دستگاههای مختلف 
خواست با ارتقاء روند پاسخگوئی به افکار 
عمومی و برطرف کردن شبهات جامعه و 
همچنین ارائه مؤثرگزارش های واقع بینانه 
به  خود  اقدامات  از  اطلاعات صحیح  و 
مردم، زمینه نشاط افزون تر و امید بیش از 

پیش مردم را مستمراً فراهم سازند.
به  توجه  اهمیت  بر  رحمانی فضلی 
و  انقلاب  سالگی  مراسم چهل  اهمیت 
و  کرد  تاکید  امسال  فجر  مبارک  دهه 
گفت: با توجه به هجمه دشمنان علیه 
این موضوع و تاکید آنها بر اهداف شومی 
چون براندازی نظام پیش از چهل سالگی 
انقلاب، برگزاری باشکوه مراسم دهه فجر 
اهمیتی دوچندان می یابد، چراکه حضور 
مردم و حمایت مردم از کشور، همواره 
موجب یأس و ناامیدی دشمنان و نظام 
سلطه بوده است و حضور حداکثری و با 
شکوه مردم در راهپیمایی ٢٢ بهمن نشان 
خواهد داد که آنها در اهدافشان به نتیجه 
ای نخواهند رسید و این دشمنان خواهند 
بود که مأیوس و ناامید از برنامه های خود 

علیه کشورمان خواهند شد.
وزیر کشور مردم را قوی ترین عنصر 
در برابر دشمن برشمرد و گفت: شکوه 
حضور مردم در ٢٢ بهمن، توطئه دشمن 

را بر باد خواهد داد.

 عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام در مورد سرانجام لایحه پالرمو در مجمع 
تشخیص مصلحت نظام، گفت: شنبه آینده در مجمع جلسه داریم و بحث هایی در مورد 
این لوایح خواهیم داشت؛ مخالفان و موافقانی در خصوص این لایحه در مجمع وجود 

دارند و باید ببینیم که نتیجه جلسه روز شنبه چه می شود. 
محمدرضا باهنر در مورد سرانجام لایحه پالرمو در مجمع تشخیص مصلحت نظام، 
گفت: شنبه آینده در مجمع جلسه داریم و بحث هایی در مورد این لوایح خواهیم داشت؛ 
مخالفان و موافقانی در خصوص این لایحه در مجمع وجود دارند و باید ببینیم که نتیجه 

جلسه روز شنبه چه می شود.
* رئیسی، قوی ترین گزینه برای ریاست قوه قضائیه است

وی در مورد ریاست جدید آیت الله آملی لاریجانی بر مجمع اظهار کرد: قبل از اینکه 

آیت الله آملی لاریجانی جلسات را اداره کنند، بنده مقداری نگران بودم که ایشان بخواهند 
نظر شخصی خود را به مجمع اعمال کنند، اما دیدم که ایشان کاملًا بحث ها را آزاد می 
گذارد و حرف ها را خوب می شنوند و البته گاهی نظر شخصی خود را می دهند، ولی 

دنبال این هستند که نظر مجمع را جمع بندی کنند نه نظر شخصی خود را.
رئیس جبهه پیروان خط امام و رهبری ادامه داد: در همین چند جلسه ای که مجمع 
با ریاست آیت الله آملی لاریجانی داشت، شاهد بودیم که آقای آملی لاریجانی موضعی 
غیر از مواضع مجمع ندارند.   باهنر در مورد رییس آینده قوه قضائیه گفت: در حال حاضر 
قوی ترین سناریو و احتمال برای ریاست قوه قضائیه حجت الاسلام ابراهیم رئیسی است؛ 
این گمانه زنی ها در محافل و مجالس  مورد بحث و بیان است، اما هنوز در این باره به 

طور قطع تصمیم گرفته نشده است.

وزیر کشور :

قوه قضائیه با گفتارهای یأس آفرین در کشور برخورد کند

محمدرضا باهنر : 

شنبه آینده نتیجه پالرمو روشن می شود

اخبــار سرمقاله

یادداشت

خبـــر

معاون اول رئیس جمهور با تأکید بر اینکه موضوع 
جوان و جوانان و سازمان های مردم نهاد موضوعی است 
که می تواند فرصت ها و ظرفیت های بسیاری برای توسعه 
کشور ایجاد کند گفت:: اگر بتوانیم آینده ای روشن و 
افقی مثبت نسبت به آینده کشور پیش روی جوانان و 
جامعه ایجاد کنیم این امر می تواند موجب افزایش اعتماد 
و تقویت امید مردم نسبت به آینده شود و زمینه حل 
مشکلات و حرکت رو به اصلاح جامعه فراهم خواهد شد.

اسحاق جهانگیری بعداز ظهر دیروز و در دومین مجمع 
فعلی سازمان های مردم نهاد جوانان کشور تصریح کرد: 
با استفاده از جوانان و سازمان های مردم نهاد می توان 
پنجره های بزرگی با ظرفیت های فراوان به روی امروز 
و آینده کشور باز کرد. این مهمترین موضوعی است که 

می تواند مسیر درست را در پیش روی کشور قرار دهد.
معاون اول رئیس جمهور با اشاره به این که در داخل 
و خارج از کشور سرمایه گذاری های بسیاری انجام شده 
تا به امید و اعتماد جوانان نسبت به آینده کشور آسیب 
وارد شود تصریح کرد: دست های بسیاری در کار است 
تا جوانان نسبت به آینده بیمناک شوند و امید و اعتماد 
آنها نسبت به فردای خود و کشورشان کمرنگ شود. آنها 
می خواهند این فرصت طلایی را به تهدید علیه کشورمان 

تبدیل کنند.
وی با بیان این که باید راهکارهایی پیدا کنیم تا اعتماد 
و امید جوانان نسبت به آینده کشور افزایش یابد گفت: در 
مرحله اول باید ساز و کاری داشته باشیم که جوانان به 
خود و ظرفیت های درونی شان باور داشته باشند و سپس 
به قدرت ملت و آینده روشن کشورشان ایمان بیاورند. 
دشمنان تلاش می کنند تا بگویند ملت ایران قادر نیست 

از تنگناها عبور کند.جهانگیری خاطرنشان ساخت: جامعه 
ای که آینده برایش اهمیت داشته باشد حتماً تغییر و 
تحول را به سمت اصلاح وضع موجود پیش می برد و 
حتماً به جوان و جوانان تکیه می کند اما جامعه ای که 
جوانان را تهدید می داند و دچار تسلب ساختاری است 
همیشه از این فرصت وحشت دارد چون نمی تواند تغییر 
و تحولات را مدیریت کند و از این بابت دچار دغدغه و 

نگرانی است.
معاون اول رئیس جمهور با بیان این که در فرهنگ 
و تمدن ایرانی و اسلامی ما حکایت ها و داستان های 
فراوانی از شجاعت و دلاوری های جوانان در پیشبرد امور 
کشور وجود دارد گفت: موضوع جوان در اندیشه های 
امام راحل و نیز رهبر معظم انقلاب از جایگاه ارزشمندی 
برخوردار است. ما شاهد هستیم که رهبر معظم انقلاب 
ساعت ها در جلساتی که با جوانان دارند برای آنها وقت 
می گذارند و تأکیدات بسیاری به دولتمردان برای انجام 
امور جوانان دارند. جهانگیری ادامه داد: این هنر مدیران 
رسمی و جوانان کشور است که از این فضا و شرایط 
برای پیشرفت استفاده کنند، ما نباید دست روی دست 
بگذاریم و نگرانی و دلهره را به جامعه تزریق و پمپاژ کنیم.

معاون اول رئیس جمهور با ابراز خرسندی از آغاز به کار 
مجمع ملی سازمان های مردم نهاد تصریح کرد: این 
مجمع رسالت مهم و خطیری در پیگیری مسایل مرتبط 
با جوانان دارد و امیدوارم با همت این جوانان و همکاری 
وزارت ورزش و جوانان شاهد کارهای مهمی در این حوزه 
باشیم. جهانگیری در ادامه بازسازی سرمایه اجتماعی 
کشور را یکی از اصلی ترین ضرورت ها برای عبور از 
شرایط خطیر فعلی دانست و گفت: این یک ضرورت 

جدی است که اعتماد و امید اجتماعی و مشارکت فعال 
مردم در سرنوشت کشور را افزایش دهیم و این یک پیش 
نیاز برای هر اقدام دیگر در جهت مقابله با شرایط سخت 

فعلی است.
معاون اول رئیس جمهور همچنین با اشاره به اینکه 
میان داشته ها و آرمان های مردم و جوانان فاصله وجود 
دارد تصریح کرد: آنچه می تواند این شکاف و گسست را 
کاهش دهد گفتگو است. باید گفتگوی رسمی بین جوانان 
و مسئولین کشور برقرار شود و موضوعات مشخصی که 
نیازها و مطالبات اصلی جوانان کشور است به مسئولین 
بازگو شود و ارتباطی صمیمانه میان نهادهای مردمی و 

نهادهای رسمی برقرار گردد.
 جهانگیری اظهار داشت: گاهی مسئولین کشور وقتی 
با مسایلی از سوی جوانان روبرو می شوند تصور می کنند 
که مقصر همه این مسایل نسل جوان است اما اگر خوب 
دقت کنیم می بینیم که یکی از دلایل مشکلات این است 
که به مطالبات جامعه و جوانان به موقع پاسخ داده نشده و 
لختی در دستگاه ها و سازمان های دولتی در پاسخگویی 

به مطالبات نیز از عوامل ایجاد کننده مشکلات بوده اند.
افق گشایی  بر ضرورت  اول رئیس جمهور  معاون 
نسبت به آینده کشور تأکید و خاطرنشان کرد: باید نسبت 
به آینده جامعه حساس باشیم و افق روشنی از آینده 

کشور پیش روی مردم قرار دهیم.
 جهانگیری افزود: اگر بتوانیم آینده ای روشن و افقی 
مثبت نسبت به آینده کشور پیش روی جوانان و جامعه 
اعتماد  افزایش  تواند موجب  امر می  این  ایجاد کنیم 
و تقویت امید مردم نسبت به آینده شود و زمینه حل 
مشکلات و حرکت رو به اصلاح جامعه فراهم خواهد شد.

جهانگیری در مجمع ملی سازمان های مردم نهاد جوانان کشور تاکید کرد

افق گشایی نسبت به آینده کشور یک ضرورت جدی است 

رییس دفتر رییس جمهوری گفت: 
با  منطقه  کشورهای  برخی  و  آمریکا 
و  روانی  اقتصادی،  جنگ  به  توسل 
تبلیغاتی در صدد هستند ما را از اهداف 
و آرمان هایمان منحرف کنند، بنابراین 
باید مراقب باشیم که در بازی دشمن 

گرفتار نشویم. 
در  شنبه  سه  روز  واعظی  محمود 
دستگاه  عمومی  روابط  روسای  دیدار 
های اجرایی و استانداری های سراسر 
کشور با تاکید بر اینکه باید در معرفی 
دولت،  کلان  های  سیاست  تبیین  و 
افزایی توسط  برنامه های واحد و هم 
مراکز روابط عمومی اتخاذ گردد، اظهار 
داشت: روابط عمومی ها می توانند نقش 
مهمی در پیشبرد امور یفا کنند به شرط 
اینکه مدیرانش به اهمیت و اثرگذاری 
جایگاهی که در آن هستند باور داشته 

باشند.
وی خاطرنشان کرد: آمریکا و برخی 
کشورهای منطقه در چهل سال گذشته 
از طریق اعمال جنگ و فشارهای مختلف 
و امروز با توسل به جنگ اقتصادی، روانی 
و تبلیغاتی در صدد هستند ما را از اهداف 
و آرمان هایمان منحرف کنند لذا همه 
باید در کنار یکدیگر بوده و مراقب باشیم 

که در بازی دشمن گرفتار نشویم.
با  جمهوری  رییس  دفتر  رییس 
و  روانی  جنگ  با  دشمن  اینکه  بیان 

تبلیغات گسترده بدنبال تزریق روحیه 
یاس و ناامیدی در جامعه است، گفت: 
و  یاس  برای  دشمن  که  شرایطی  در 
ناامیدی مردم برنامه ریزی جدی دارد 
اتاق فکری در این زمینه درمنطقه  و 
و واشنگتن فعال شده است باید بسیار 
هوشیار و مراقب بود که مواجهه درستی 
با این موضوع داشته و با اطلاع رسانی 
تبلیغات  مناسب ضمن خنثی کردن 

دشمن، کلیت نظام نیز صدمه نبیند.
را  نظام  ناکارآمدی  القای  واعظی 
و  دانست  دشمنان  اهداف  دیگر  از 
ایران  اسلامی  جمهوری  اظهارداشت: 
تاکنون  خود  های  توانایی  براساس 
اقدامات و توفیقات گسترده ای در عرصه 
های مختلف بویژه در عرصه سازندگی، 
توسعه کشور و محرومیت زدایی داشته 
است.وی ادامه داد: البته این بدان معنا 
نیست که همه انتظارات و مطالبات مردم 
برآورده شده باشد اما باید به تلاش های 
خود برای رفع همه مشکلات مردم ادامه 
دهیم چرا که دشمن برخی نارسایی ها 
و کمبودها را برجسته کرده و باتوسل به 

آن به دنبال القاء ناکارآمدی است.
رییس دفتر رییس جمهوری تصریح 
کرد: هدف غایی دشمن از اقدامات خود 
این است که در فضای غبارآلودگی که 
ایجاد می کند، جدایی مردم از دولت و 
حکومت را رقم بزند لذا باید در مقابل 

دسیسه های آمریکا و شبکه رسانه ای 
آن مراقب باشیم و چنانچه به خوبی و 
آگاهانه به نقشه دشمن واکنش نشان 

دهیم، می توانیم آن را خنثی کنیم.
واعظی خاطر نشان کرد: آمریکا برای 
13 آبان روزشمار گذاشته بود و بر این 
باور بود که پس از آن روز اتفاقات خاصی 
در کشورمان رخ خواهد داد، اما در همان 
ایام دکتر روحانی تصریح کرد که آمریکا 
هر آنچه می خواسته تاکنون انجام داده 
و پس از 13 آبان هیچ اتفاقی نخواهد 
افتاد و همچنان که همگان مشاهده 
کردند پس از 13 آبان قیمت دلار روند 
کاهشی به خود گرفته و حتی تا زیر 
10 هزار تومان هم پایین آمد و ثبات 
نسبی در بازار حاکم شده که باید آنرا 
تقویت کنیم. وی تصریح کرد: در شرایط 
سختی که دشمنان به دنبال ایجاد آن 
هستند اگر بتوانیم منسجم عمل کرده 
و اعتماد مردم را جلب کنیم و علامت 
بیرون صادر  به  از داخل کشور  منفی 
نشود، قطعاً از شرایط کنونی به سلامت 
عبور کرده و دوران تحریم کوتاه مدت 
خواهد بود.رییس دفتر رییس جمهوری 
اینکه در شرایط  بر  تأکید  با  ادامه  در 
کنونی نیازمند روابط عمومی و اطلاع 
رسانی فعال و پویا هستیم، گفت: امروز 
که با جنگ روانی دشمن و فشارهای 
اقتصاددانان  هستیم،  مواجه  اقتصادی 

بیش از گذشته نیازمند مشاهده روحیه 
همبستگی در میان مردم هستند و در 
این زمینه روابط عمومی ها می توانند 
افزود:  کنند.واعظی  ایفا  موثری  نقش 
امروز باید همه دستگاه ها در کنارهم و 
بصورت هم افزا تلاش کنند تا گره ای 
از مشکلات مردم باز شود و مسئولین 
وظیفه دارند راه های عبور از مشکلات 
روابط  راستا  این  در  و  بیابند  را  فعلی 
عمومی ها وظیفه دارند شرایط و فضای 
آرام و مناسبی بوجود آورند تا مسئولین 
بتوانند در آرامش خاطر فکر و برنامه 
ریزی کنند.وی خاطر نشان کرد: هنر ما 
این است تا در کنار یکدیگر برای رفع 
مشکلات تلاش کنیم و در این راستا 
باید ارتباط مردم و مسئولین برخلاف 
خواسته دشمن هر چه بیشتر نزدیک تر 
و صمیمی تر شود و البته مسئولین نیز 
بایستی به طور مستمر و منظم در میان 
مردم حضور داشته باشند و در این زمینه 
روابط عمومی ها نقش مهمی بر عهده 
دارند.وی با تاکید بر اینکه وظیفه روابط 
عمومی صرفاً تولید خبر و ارسال آن به 
رسانه ها نیست، گفت: مهم ترین وظیفه 
منظم،  ارتباط  برقراری  عمومی  روابط 
مستمر و روزانه با رسانه ها است تا آنها را 
نسبت به سیاست های دولت توجیه کند 
زیرا چنانچه رسانه ها اقناع شوند قطعاً 
با این سیاست ها همراهی خواهند کرد.

رییس دفتر رییس جمهوری:

مراقب باشیم در بازی دشمن گرفتار نشویم 

علی حیدری *

مصطفی داننده



3 چهار شنبه -سوم بهمن ماه 1397-    سال بیست  و یکم -   شماره 4737
اقتصادی

رئیس بسیج اصناف ؛

طرحتوزیعکالایاساسیتوسطبخش
خصوصی،منتظرتصویبسرانقواست

رئیس سازمان بسیج اصناف، بازاریان و فعالان اقتصادی گفت: طرح توزیع کالای 
اساسی ارزاق عمومی پس از امضا رئیسان اتاق های بازرگانی، اصناف و تعاون به 

سران قوا ارائه شد تا پس از تصویب در قالب تنظیم بازار اجرا شود.
»غلامرضا حسن پور« افزود: دولت کالاهای اساسی با ارز 4200 تومانی را وارد می 
کند، اما شاهد هستیم که این کالاها به صورت صحیح بین مردم توزیع نمی شود و 

علاوه بر آن در توزیع این کالاها کرامت انسانی حفظ نمی شود. 
وی ادامه داد: بنابراین، طرح توزیع کالای اساسی در چند مرحله بررسی شد؛ 
مرحله نخست توسط کارشناسان اقتصادی تایید و در جلسه هایی با اتاق بازرگانی، 

اصناف و تعاون مطرح و کلیات آن تصویب شد. 
رئیس سازمان بسیج اصناف گفت: پس از تصویب، طرح توسط »غلامحسین 
شافعی« رئیس اتاق بازرگانی، صنایع و معادن و کشاورزی ایران، »سعید ممبینی« 
رئیس اتاق اصناف ایران و »غلامرضا حسن پور« رئیس سازمان بسیج اصناف امضا 

شد. 
به گفته وی در مرحله بعد این طرح در تاریخ سی ام دیماه به دبیرخانه شورای عالی 

هماهنگی اقتصادی قوای سه گانه ارائه شده است. 
عضو هیات عالی نظارت بر سازمان های صنفی با بیان اینکه درخصوص جامعه 
هدف این طرح نیز گفت: طرح توزیع کالای اساسی برای دهک های ضعیف و 
متوسط جامعه که شامل کارکان دولت، فرهنگیان، کارمندان آموزش و پرورش 
به خصوص بازنشستگان، پرسنل نیروهای مسلح، کارگران و افراد تحت پوشش 
سازمان تامین اجتماعی و خانواده های تحت پوشش کمیته امداد امام خمینی )ره( 

را دربرمی گیرد. 
وی افزود: بانک اطلاعاتی مشمولان طرح در اختیار نهادها و سازمان هاست 
تا طرح توزیع کالای اساسی توسط بخش  انجام شده  برنامه ریزی های لازم  و 
خصوصی اجرا شود.  حسن پور درباره نحوه تقسیم کار گفت: اتاق بازرگانی، صنایع، 
معادن و کشاورزی موظف است کالاهای اساسی را در مسیر صحیح و کنترل شده 

وارد کند به این صورت که کالاها با حداقل قیمت و بالاترین سلامت وارد کند. 
وی افزود: اتاق اصناف نیز باید واحدهای توزیعی را معرفی کند و بسیج اصناف نیز 

وظیفه نظارت بر نحوه صحیح توزیع را عهده دار است. 
دبیر قرارگاه حمایت از کالای ایرانی اظهارداشت: همه مراحل طرح توزیع کالای 
اساسی در بسته نرم افزار مکان محور و با محوریت سیم کارت همراه اول است زیرا 

این سیم کارت ها به نام افراد است و امکان تخلف در توزیع کاهش می یابد. 
رئس سازمان بسیج اصناف ادامه داد: وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات نیز 
باید زیرساخت های لازم را فراهم کند. همچنین تامین اپراتورها و پشتیبانی فنی و 

اجرایی را برعهده دارد. 
حسن پور بیان کرد: امکان موفقیت این طرح بیش از 90 درصد است و امیدواریم 
شورای هماهنگی اقتصادی سران سه قوا هر چه سریع تر طرح را تصویب کند تا 

امسال بتوانیم اجرایی کنیم. 
به گزارش ایرنا، مدیرعامل شرکت بازرگانی دولتی ایران دی ماه امسال اعلام کرد: 
در سه ماه پایانی امسال 50 هزار تن برنج، 57 هزار تن روغن خام برای تامین روغن 

خوراکی و 40 هزار تن شکر برای تنظیم بازار توزیع و عرضه می شود.
»یزدان سیف« افزود: با توجه به شرایط تحریم ها، از آغاز سال تاکنون 20 میلیون 
تن کالای اساسی تامین شده که فقط 8.5 میلیون تن به مصرف داخلی رسیده و 

بنابراین کالای اساسی مورد نیاز سال آینده نیز تامین شده است. 

سازمان برنامه و بودجه اعلام کرد

تکلیفبدهیشرکتهایدولتیبهبانکها
در حالی بانک ها مدعی هستند که بدهی شرکت ها و موسسات دولتی به آنها 
از حدود ۳7 هزار میلیارد تومان می گذرد که دولت معتقد است این مبلغ را نباید 
جزئی از بدهی اش به سیستم بانکی تلقی کرد، چراکه ضامن پرداخت تسهیلات و 

مسئولیت آن خود شرکت های دولتی هستند.
به گزارش ایسنا، بودجه بالای شرکت های دولتی و رشدی که به هر دلیلی برای 
آن در سال آینده پیش بینی شده است، کارائی این شرکت ها برای دولت و اثر آن بر 
اقتصاد را مورد توجه قرار می دهد؛ به طوری که برخی کارشناسان معتقدند این قبیل 
شرکت ها نه تنها سودآوری ندارند، بلکه هزینه ها و زیان های قابل توجهی را هم با 
خود به همراه داشته اند و در این بین برای جبران بخشی از کسری منابع، هر ساله بر 

میزان بدهی آنها به بانک ها افزوده شده است.
 طبق آخرین گزارش بانک مرکزی در مهرماه سال جاری، بدهی بخش دولتی به 
شبکه بانکی به بیش از 297 هزار میلیارد تومان می رسد که تا ۳7 هزار میلیارد آن 

مربوط به شرکت ها و موسسات وابسته به دولت است.
این در شرایطی است که در کنار اختلاف نظری که در رابطه با  رقم بدهی دولت به 
بانک ها وجود دراد در رابطه با همین بدهی شرکت ها وموسسات دولتی نیز هموراه 
بحث هایی وجود داشته است. این در حالی است که بودجه مربوط به »شرکت ها و 
موسسات انتفاعی وابسته به دولت و بانک ها« در بودجه سال آینده حدود ۱274 

هزار میلیارد تومان پیش بینی شده است.
با این حال توضیحاتی که سازمان برنامه و بودجه به ایسنا درباره ماهیت بدهی 
شرکت ها وموسسات دولتی به بانک ها ارائه کرده است، از این حکایت دارد که این 

شرکت ها در این باره کاملا مستقل بوده و مسئولیت بازپرداخت با خود آنهاست.
بنا بر اعلام سازمان برنامه و بودجه به استناد قانون محاسبات عمومی 50 درصد از 
سهام شرکت ها مربوط به دولت است اما به لحاظ شخصیتی کاملا مستقل هستند؛ 
به طوری که مجمع عمومی داشته و براساس قانون تجارت اداره می شود و اصول 

حاکمیت شرکتی بر آنها حاکم است.
قالب همین  در  نیز  بانکی  با سیستم  دولتی  رابطه شرکت های  این حالت  در 
شخصیت مستقل خواهد بود. بر این اساس اگر شرکت دولتی رابطه ای با سیستم 
بانکی دارد برای انجام فعالیت خود از جمله دریافت تسهیلات یا اعتبار، ضامن 
بازپرداخت آن نیز خود شرکت است و تسهیلات در حساب بانکی به حساب خود 
شرکت ثبت می شود؛ از این رو اطلاق بدهی شرکت به بانک با عنوان بدهی دولت 

پذیرفته شده نیست.
طبق این توضیحات، برخی شرکت ها به عنوان مباشر دولت هستند و عملیات 
مربوط به آن را انجام می دهند، با این وجود اگر لازم باشد برای انجام وظایف تکلیفی 
ولی  بود  دولت  خود  تضمین  با  آن  بازپرداخت  کنند،  دریافت  تسهیلاتی  دولت 
در همین تضمین نامه دولت نیز همواره ذکر می شود که بازپرداخت اصل و سود 
تسهیلات دریافتی بر خود شرکت هاست حتی اگر مباشر دولت باشد و آن را تضمین 
کند. با این حال  اگرشرکت به هر دلیلی نتواند بازپرداخت را انجام دهد دولت در 

سنوات آینده و در قوانین بودجه آن را آورده بازپرداخت خواهد کرد.
گفتنی است؛ بدهی دولت به بانک ها بر اساس آنچه بانک ها مدعی می شوند و 
رقمی که دولت می پذیرد متفاوت بوده و در نهایت گزارش سازمان حسابرسی است 

که مورد تائید دولت به عنوان مبنای پرداخت بدهی قرار دارد.
طبق آخرین گزارش تائید شده مربوط به سازمان حسابرسی، دولت حدود 9۳ 
هزار میلیارد تومان به شبکه بانکی بدهی دارد که البته این رقم در ادامه افزایش یافته 

است.

مدیرعامل بانک توسعه صادرات:

ارزرامیتوانباتوسعهصادراتغیرنفتی
تامینکرد

مدیرعامل بانک توسعه صادرات ایران گفت: وضعیت صادرات غیر نفتی به گونه 
ای است که اگر فروش نفت هم نداشته باشیم امکان تامین ارز مورد نیاز کشور از 

این طریق وجود دارد.
علی صالح آبادی روز سه شنبه در جلسه کارگروه توسعه صادرات غیر نفتی فارس 
در شیراز افزود: صادرات به ویژه صادرات غیر نفتی دارای اهمیت راهبردی است و به 
ویژه در شرایط امروز که صادرات نفت کاهش یافته است می توان امیدوار بود که از 

طریق تقویت و توسعه صادرات غیر نفتی اهداف کشور را پیش برد.
وی، رسالت ایجاد بانک توسعه صادرات به عنوان یک بانک دولتی را کمک به 
توسعه صادرات غیر نفتی کشور دانست و تصریح کرد: محدود بودن تعداد شعب این 
بانک در کشور )40 شعبه( و پایین بودن نرخ جذب منابع سبب شده که بانک توسعه 

صادرات نتواند در جذب منابع به منابع مردم اتکا داشته باشد.
او اظهار داشت: امروز نرخ تسهیلاتی که بانک توسعه صادرات پرداخت می کند بر 
اساس نرخ مصوب حداکثر ۱6 تا ۱8 درصد است و امکان جذب منابع مردم که دیگر 

بانک ها با نرخ های بالاتر از ۱8 درصد جذب می کنند برای این بانک وجود ندارد.
مدیرعامل بانک توسعه صادرات کشور افزود: بخشی از منابع این بانک توسط 
دولت، بخشی توسط صندوق توسعه ملی و بخشی هم از طریق خطوط اعتباری 

بانک مرکزی تامین می شود.
صالح آبادی گفت: قبل از تحریم ها توانستیم از خطوط ارزی بانک های خارجی 

برای تامین منابع بانک استفاده کنیم.
وی، در خصوص عملکرد شعبه استان فارس بانک توسعه صادرات هم گفت: از 
ابتدای امسال تاکنون حدود 70 میلیارد تومان منابع از طریق این شعبه جذب شده 

و در مقابل 250 میلیارد تومان نیز تسهیلات پرداخت شده است.
مدیرعامل بانک توسعه صادرات کشور اضافه کرد: در بخش ارزی هم حدود ۱6 و 
نیم میلیون دلار اعتبار اسنادی و حدود 40 میلیون دلار حواله های ارزی در شعبه 

فارس صادر شده است.

معاون اول رئیس جمهوری گفت : ایران با توجه به ظرفیت های بسیار زیاد قابل تحریم 
نیست و ملت با اتکا بر توان و ظرفیت های داخلی بر تحریم های دشمن غلبه می کند.

 اسحاق جهانگیری روز سه شنبه در آیین افتتاح پروژه فولادسازی در بردسیر کرمان و 
در آستانه چهلمین سالگرد انقلاب اسلامی افزود: باید جریان توسعه را به سمتی ببریم 

که دشمن بداند تحریم ها هیچ تاثیری بر ما نمی گذارد.
وی اظهار داشت: باید روح خودباوری داشته باشیم و خودمان را دست کم نگیریم زیرا 

ایران کشوری بزرگ با ظرفیت های فراوان است.
معاون اول رئیس جمهوری گفت: برخی مسئولان ضعف خود را به ملت ایران نسبت 
ندهند و ملت ایران می تواند از چالش ها گذر کند و ما در این زمینه به دنبال راه حل گفت 

و گو و منطق هستیم اما اهل زور و تحقیر نیستیم.
وی بیان کرد: به عنوان اصلی ترین وظیفه باید افقی روشن پیش روی کشور باز کنیم 
و در این راستا مهمترین رسالت بر دوش نخبگان و قوای سه گانه است و با جمهوری 

اسلامی آینده روشنی خواهیم داشت.
جهانگیری عنوان کرد: امروز با برنامه ریزی دقیق، اشراف کاملی از مشکلات کشور 

داریم و از تنگناهای مردم نیز اطلاعات کامل وجود دارد. 
وی افزود: با مشکلات معیشتی، شغل و اشتغال مردم آشنا هستیم و برای عبور از این 

مشکلات برنامه داریم.

معاون اول رئیس جمهوری تصریح کرد: همچنین دولت در راستای توسعه کشور، طرح 
های دشمن علیه ما، وضعیت اقتصادی مردم، صادرات و واردات و اداره زندگی مردم، 
برنامه ریزی کرده است. وی گفت: زمینه های مختلف جریان توسعه به عنوان یکی از 

کارهای مهم کشور در وزارتخانه های ذیربط بحث و اولویت بندی شده است.
جهانگیری با بیان اینکه مزیت های طبیعی و غیرطبیعی ایران کانون اصلی توسعه 
کشور است ادامه داد: ایران از نظر ذخایر انرژی نفت و گاز در ردیف نخست دنیا قرار دارد 

و همچنین نیروی انسانی مجرب و معادن خوبی دارد.
وی افزود: در برخی رشته های صنعتی ذخیره نیروی انسانی کم نظیری در اختیار 
داریم وبه لحاظ توان مهندسی برای تجهیزات کارخانه در بسیاری صنایع و صنعت فولاد 

از توانمندی ویژه برخورداریم.
معاون اول رئیس جمهوری ادامه داد: توانمندی ایران به نقطه ای رسیده که ایرانیان 
بسیاری از ابتدا تا انتهای رشته های صنعتی و معدنی را مدیریت می کنند و باید این 

ظرفیت ها را به کانون های توسعه تبدیل کنیم.
وی اضافه کرد: سال 20۱8 در تولید فولاد خام دهمین کشور دنیا هستیم که ترقی 

بزرگی برای کشور بود این در حالی است زمانی بین تولیدکنندگان فولاد مطرح نبودیم.
جهانگیری افزود: ایران امروز در بین تولیدکنندگان فولاد به روش آهن اسفنجی در رتبه 

دوم دنیا قرار دارد.

وی تاکید کرد: نیروگاه سازی ایران به یکی از تعداد معدود کشورهای نیروگاه ساز در 
دنیا تبدیل شده و ایرانیان امروز برای ساخت به کشورهای دیگر می روند.

معاون اول رئیس جمهوری گفت: همچنین در سد سازی ایرانیان بسیاری به صورت 
بین المللی مراحل طراحی و ساخت سد را انجام می دهند که این توانمندی مهندسی و 

نیروی متخصص انسانی در کشور شکل گرفته است.
وی با بیان اینکه برگزاری جشن های انقلاب اسلامی از شرایط خاصی برخوردار است 
اظهار داشت: آمریکایی ها در چهل سال گذشته از هیچ اقدامی علیه جمهوری اسلامی 

فروگذار نکرده و سعی داشتند نگذارند این نظام به اهداف خود برسد.
جهانگیری با بیان اینکه برنامه هسته ای ایران بهانه ای برای دشمن بود گفت: ایران به 
دستاوردهای مطلوبی در حوزه های مختلف رسیده و به همین علت آمریکا ما را تحریم 

کرد لذا می خواستند ایرانیان نتوانند جشن چهلمین سالگرد انقلاب را برگزار کنند.
وی تصریح کرد: آمریکایی ها جنگ اقتصادی علیه ملت، دولت و نظام جمهوری 
اسلامی را آغاز کردند و هدف آن را فروپاشی اقتصادی را برای برگزار نشدن جشن های 

40 ساله انقلاب اعلام کردند.
معاون اول رئیس جمهوری افزود: آمریکایی ها اگر تدبیر کنند مراسم امروز در شرایط 
تحریم نشان می دهد که جنگ اقتصادی تاثیری نخواهد کرد زیرا آمریکا، شورای امنیت 

و اتحادیه اروپا از سال 90 تحریم سختی را علیه ایران آغاز کردند.
وی عنوان کرد: فولاد، نفت، حمل و نقل و نظام بانکی ایران تحریم بود و پس از برجام 

تعلیق شد تا اینکه دوباره این تحریم ها را بازگرداندند.
جهانگیری گفت : نقطه ها و تکیه گاه های اقتصادی ایران را با نام کارخانه و تولیدکننده 

در فهرست تحریم ها بردند تا کشور با دنیای خارج ارتباطی نداشته باشد.
وی افزود: بر اساس سازماندهی آمریکا در دوره قبل تنها 2 نفر تحریم های ایران را 
دنبال می کردند اکنون 400 نفر در دفتر خزانه داری و دفتر مدیریت تحریم های ایران، 
این امر را پیگیری می کنند. معاون اول رئیس جمهوری اضافه کرد: در شرایط دشوار 
اقتصادی کنونی به صورت مکرر به مردم اعلام کردیم که ما سرفرازانه می توانیم تحریم ها 

را مدیریت کنیم و با برنامه ریزی اصولی شرایط دشوار را پشت سر می گذاریم. 
وی افزود: با مدیریت اصولی و حضور مردم در صحنه ها باید جوری حرکت کنیم که 

آمریکا به اهداف خود نرسد.
جهانگیری اضافه کرد: مهمترین پیام 22 بهمن ایرانیان این است که با سرافرازی 
جشن سالگرد انقلاب برگزار شود تا افق بهتری را برای کشور ترسیم کند که جایگاه ایران 

را در حوزه های فرهنگی، اقتصادی و سیاسی متناسب با شأن ملت ایران برسانند.
وی گفت: اقتصاد کشور راهی جز بخش خصوصی ندارد و باید به آنان میدان دهیم اما 
برخی افراد با لباس بخش خصوصی رانت خوری می کنند و این افراد اندک سوء استفاده 

گران آلوده شده به بیت المال باید حذف شود.
معاون اول رئیس جمهوری بیان کرد: باید دامن نظام جمهوری را از فساد پاک کنیم و 

از بخش خصوصی و مدیران کاردان دفاع کنیم.
پروژه ملی فولادسازی بردسیر با تولید سالانه یک میلیون تن محصول شمش فولادی 
پس از پنج سال عملیات اجرایی با حضور معاون اول رئیس جمهوری، استاندار کرمان و 

سایر مدیران کشوری، استانی و محلی دیروز در شهرستان بردسیر افتتاح شد.

معاون اول رئیس جمهوری:

باید دامن نظام را ازفساد پاک کنیم

 خرید و فروش خودرو در بازار به صفر رسید،این اتفاق تحت تاثیر 
اعلام قیمت های تازه از سوی خودروسازان صورت گرفت.

 دی ماه، ماه افزایش قیمت خودرو بود. در این ماه به فاصله 
کوتاهی خودروسازان قیمت تولیدات خود را افزایش دادند و برخی 
خودروها نظیر پراید که پرتیراژترین خودروی تولیدی محسوب می 
شود، دو بار پیاپی در فاصله یک هفته افزایش قابل توجه قیمت را 
تجربه کردند. این اتفاق سبب شد بازار خرید و فروش خودرو به 

گفته برخی فعالان "سنگوپ" کند چرا که قیمت های تازه امکان 
خرید و فروش را از میان برد.

 وقتی تنور داغ شد
 از پس افزایش قابل توجه قیمت ارز و کاهش ارزش پول ملی، 
از  بسیاری  کار  دستور  در  کالا  به  نقدینگی  تبدیل  برای  تلاش 

دارندگان سرمایه های خرد قرار گرفت.
 بازار خرید و فروش داغ بود و این فقط خودرو نبود که در تیررس 
سرمایه های سرگردان فراری از کاهش ارزش قرار گرفت. ارز، سکه، 
طلا و مسکن همگی اقلامی بودند که با هجوم سنگین سرمایه ها 
روبرو شدند. داستان خودرو اما متفاوت بود. خودروسازان در این 
مقطع در حالی دست به پیش فروش های مکرر زدند که تحت تاثیر 
تحریم و اعلام نبود قطعه کافی، تزریق خودرو به بازار را متوقف کرده 
و سطح تولیدات خود را به شدت کاهش داده بودند. با این حال 
پیش فروش ها، بر اساس کد ملی و باب شدن اصطلاحاتی چون 
"خودرو اولی" و ... نیز نتوانست تب فراگیر خرید خودرو را به عرق 
بنشاند.روند پیش فروش خودرو در کنار عدم تحویل خودروهای 

قبلی و عدم ارسال دعوت نامه برای خریداران ادامه داشت که کم 
کم بحث افزایش قیمت خودرو بار دیگر مطرح شد.

*ماه موعود
 دی ماه اما ماه موعود برای خودروسازان بود. قیمت ها دو بار 
پیاپی افزایش یافت و نعمت بخش، دبیر انجمن خودروسازان تاکید 
کرد که اتفاقا این میزان افزایش کافی نیست و مقرر است رشد 

قیمت ها در سه مرحله تداوم یابد.
 حالا آنها که خودرو پیش خرید کرده بودند می پرسیدند قرار است 
خودروها را به قیمت روز بگیرند یا به قیمت زمان ثبت نام؛ پاسخ 
همان قدر که معلوم بود، نامعلوم می نمود. گفتند خودروهای ثبت 
نام شده تا مرداد، مشمول افزایش قیمت نمی شوند اما کمی بعد 
استفاده از عبارت خودروهای فروش قطعی، معادله را به هم زد. در 
حالی تاکید می شود خودروهای فروش قطعی مشمول افزایش 
قیمت نمی شوند که بخش عمده خودروهای پیش فروش شده، 

دریافت های علی الحساب دارند.
* بازار خرید و فروش حواله خوابید

شدید  کاهش  با  نیز  حواله  فروش  خرید   بازار  حال  عین  در   
معاملات روبرو شد. حالا دیگر کسانی که به امید حفظ ارزش 
پول خود خودرو خریدند، با شرایط تازه ای روبرو شده اند. این در 
حالی است که سعید موتمنی، رییس اتحادیه نمایشگاه داران می 
گوید 90 درصد پیش خریدکنندگان خودرو سرمایه گذار بودند نه 
مصرف کننده.موتمنی به خبرآنلاین گفت: بازار هنوز سردرگم است 
باید دید در روزهای آتی شکل تحویل خودرو چگونه است. اگر 
خودروسازان خودروهای تولیدی خود را پنج تا ۱0 روزه به فروش 
برسانند قیمت ها تغییر نمی کند اما فروش بلند مدت همچنان 

قیمت در بازار آزاد را تحت تاثیر قرار می دهد.
به گفته وی تحویل خودروهای معوق می تواند قیمت ها را تا حدی 
منطقی کرده و از فشار موجود بر بازار بکاهد.عباس تابش معاون 
وزیر صنعت و رییس سازمان حمایت از مصرف کننده و تولید 
کننده گفت: بر اساس مصوبه ستاد تنظیم بازار، خودروسازان حق 
ندارند بیش از 20 درصد تولیداتشان را به فروش نقدی اختصاص 

دهند و 80 درصد باید به معوقات اختصاص یابد.

واکاوی تاثیر قیمت های تازه بر بازار خودرو

بازارخودروقفلشد

یک اقتصاددان بیماری هلندی را یکی از مسائل مهم اقتصاد کشور عنوان کرد و گفت: 
بیماری هلندی در این شرایط به معنای تثبیت نرخ ارز زیر نرخ تعادلی و پرداخت یارانه به 

کالاهای خارجی است.
بعد از جهش نرخ ارز در ابتدای سال جاری قیمت بسیاری از اقلام مصرفی نیز روندی 
صعودی به خود گرفت. دولت برای کنترل این اوضاع سعی کرد با دادن یارانه به واردات 
برخی اقلام وارداتی یا واسطه ای جلوی ادامه این روند را بگیرد، با این حال به نظر می رسد 
این مساله باعث ایجاد رانت ها و منافذی برای سواستفاده برخی دلالان شده است و ادامه 

آن به این شکل نتیجه ای جز اتلاف منابع ندارد.
کالاهای یارانه ای به بازار آزاد نشت کرده است

در همین رابطه علی سعدوندی، در گفت وگو با ایسنا، با بیان این که در چنین شرایطی 
دولت ها در ایران برای کنترل تورم به جای این که به ریشه اصلی بحران بیندیشند به 
تسکین قیمت ها می پردازند، گفت: در این شرایط چند نرخی بودن ارز و وجود قیمت 
آزاد در کنار قیمت های دولتی باعث نشت کالاهای یارانه ای به بازار آزاد شده است که رانت 

عظیمی را برای برخورداران در برداشته است.
این اقتصاددان همچنین با بیان این که بخش واقعی اقتصاد تضعیف شده است، اظهار 
کرد: برای سالیان سال به واردکنندگان خارجی یارانه داده ایم و سعی کرده ایم نرخ ارز را زیر 
قیمت تعادلی نگه داریم. این سیاست باید معکوس شود و از این به بعد همان راهی را برویم 

که کشورهای ژاپن، چین و کره جنوبی در پیش گرفتند.
او با بیان این که باید سعی کنیم یارانه های غیرنقدی را به یارانه  نقدی تبدیل کنیم، گفت: 
در غیر این صورت خروج کالاها از کشور بیشتر خواهد شد و قاچاق افزایش پیدا خواهد 

کرد. در مورد سهمیه بندی بنزین هم به همین ترتیب است.
سعدوندی در ادامه با بیان این که در حال حاضر سه مساله اصلی در اقتصاد کشور وجود 
دارد، گفت: اولین مساله این است که در بودجه خانوارها کسری وجود دارد که علت آن 
می تواند نبود شغل یا بیکاری بالا باشد. در مجموع می توان گفت وضعیت مالی خانوارها 

با ثبات نیست.
وی کسری بودجه دولتی را به عنوان مساله دوم حال حاضر اقتصاد کشور برشمرد و 
اظهار کرد: در شرایط فعلی کسری بودجه دولت چه به صورت مستقیم و چه به صورت 
غیرمستقیم پولی شده است و از طریق منابع پرقدرت بانک مرکزی تامین می شود که این 

مساله خود می تواند باعث ایجاد و تشدید تورم شود.
سایه بیماری هلندی همچنان بر سر اقتصاد ایران

این اقتصاددان بیماری هلندی را مساله ی سوم اقتصاد کشور در شرایط فعلی ارزیابی 
کرد و گفت که بیماری هلندی در این شرایط به معنای تثبیت نرخ ارز زیر نرخ تعادلی و 

پرداخت یارانه به کالاهای خارجی است.
سعدوندی با بیان اینکه مشکل این است که دولت ها در چنین شرایطی برای دفع معضل 
اول به سیاست تثبیت قیمت ها روی می آورند، ادامه داد: در حال حاضر سیاست های 
تثبیت قیمتی تشدید شده است؛ در چهار سال اول دولت مستقر، با کنترل قیمت های 
کالاها و ارز باعث شد فنر تورم و قیمت ارز به صورت مصنوعی پایین نگه داشته شود اما 
در اوایل سال جاری جهش این فنرها را شاهد بودیم که باعث ایجاد تورم و افزایش نرخ 

ارز شد.
این اقتصاددان همچنین به مشکلات سیاست گذاری های پولی و بانکی پرداخت و ادامه 

داد: به نظر نمی رسد با این شرایط به سمت حل مسائل برویم. در اینجا نیازمندیم عملیات 
بازار باز را در حوزه های پولی و بانکی اجرا کنیم، اما با توضیحاتی که شنیده می شود به نظر 

نمی رسد که سیاست های اعلامی از سوی بانک مرکزی واقعا بازار باز باشند.
به گزارش ایسنا، حذف یارانه های غیر مستقیم توسط دولت در این شرایط می تواند 
مانع بسیاری از رانت جویی ها و مفاسد اقتصادی و هدایت امکانات سرمایه ای و انسانی 
موجود در کشور به سمت فعالیتهای مولد باشد. حذف این یارانه ها و اعطای آن در قالب 
کمک های نقدی علاوه بر اینکه می تواند باعث جلوگیری از سفته بازی های مرسوم شود. 
همچنین به تقویت طرف تقاضا هم که همان مصرف کننده ها باشند کمک می کند. در 

این صورت بندی نظری می توان از رکود در فعالیت های مولد هم جلوگیری کرد.

یک اقتصاددان :

یارانههایغیرنقدیرانقدیکنیم

رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس شورای اسلامی با اشاره به تلاش آمریکا برای کاهش 
فروش نفت ایران گفت: به منظور دور زدن تحریم ها، کمیته ضد تحریم در مجلس تشکیل 

و در آن راهکارهایی برای دور زدن تحریم های نفتی ارائه شده است.
محمدرضا پور ابراهیمی روز سه شنبه در دیدار با آیت الله حسین نوری همدانی از 
مراجع تقلید، افزود: ادامه سیاست های خصمانه آمریکا علیه ملت ایران و همچنین تلاش 
برای کاهش فروش نفت جمهوری اسلامی، منجر شده برای مقابله با این حربه دشمن، 

راهکارهایی برای دور زدن تحریم ها دردستور کار دولت و مجلس قرار گیرد.
وی با اشاره به تدبیر رهبر معظم انقلاب برای حل مشکلات اقتصادی کشور گفت:با تدبیر 
هوشمندانه رهبر معظم انقلاب،شورای عالی هماهنگی اقتصادی قوا با حضور سران قوا و 
تیم های اقتصادی دولت و مجلس تشکیل شده است تا موضوعاتی که نیازمند تصمیمات 
فوری و هماهنگی میان دستگاه های کشور است ،در کمترین زمان تصمیم گیری و 

عملیاتی شود.
پورابراهیمی با بیان اینکه مشکلات اقتصادی ماه های ابتدایی امسال ناشی از تصمیمات 
اشتباه دولت در حوزه سیاست های ارزی بوده است، گفت: با همگرایی بیشتر شورای 
عالی هماهنگی اقتصادی قوا، در ماه های اخیر شاهد کنترل نرخ ارز و توقف نوسانات 

شدید نرخ ارز بوده ایم.

وی با بیان اینکه ظرفیت های قانونی تمام دستگاه های برای حل مشکلات اقتصادی 
به کار گرفته شده است گفت: در ماه های اخیر تدوین برخی قوانین برای اسلامی سازی 
اقتصادی مورد توجه مجلس شورای اسلامی قرار گرفته که اصلاح وضعیت نظام بانکی 
که همواره مورد انتقاد مراجع تقلید، فعالان اقتصادی و مردم بوده از جمله این موضوعات 

است.
رئیس کمیسون اقتصادی مجلس شورای اسلامی ادامه داد: در سه حوزه نظام بانک 
مرکزی، بانک داری، تشکیل بانک جدید با عنوان بانک توسعه از جمله موضوعاتی است 

که در راستای اصلاح نظام بانکی کشور در حال انجام است.
پورابراهیمی با بیان اینکه قوانین بانک مرکزی مربوط به پیش از انقلاب و قوانین مربوط به 
بانکداری بدون ربا مربوط به چند دهه قبل است گفت: برخی مشکلات اقتصادی کنونی 

ناشی از ساختار قدیمی و ناکارآمد سیاست های نظارتی بانک مرکزی بوده است.
وی نظارت مستمر برحوزه شرعی قوانین و عملکرد بانک ها را یکی از تکلیف های قانونی 
در ساختار جدید بانک مرکزی دانست و گفت: برخی قوانین پس از تصویب در شورای 
نگهبان اگر چه بر اساس مبانی اسلامی تصویب می شوند ولی در عمل به گونه ای دیگر 
اجرایی می شوند که برای عدم عدول از قوانین اسلامی نظارت مستمر در قانون جدید مورد 
تاکید قرار گرفته است. رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس شورای اسلامی،اظهار داشت: 
قانون بانک مرکزی درکمیسیون اقتصادی مجلس شورای اسلامی نهایی و به صحن علنی 
آورده شده است که امیدواریم با تصویب نهایی و اجرای آن برخی از دغدغه های موجود 
برطرف شود. وی با بیان اینکه اعتقاد داریم بخش مهمی از مشکلات اقتصادی کشور ناشی 
از تحریم های اقتصادی نیست، بلکه ناشی از دور شدن از مبانی اقتصادی اسلامی است 

گفت: بانکداری مبتنی بر فقه اسلامی نیاز ضروری اقتصاد کشور می باشد.
پورابراهیمی گفت: قانونی درمجلس تصویب شده است که بر اساس آن موضوع عدم 
اخذ جرائم دیر کرد به عنوان یک قانون مورد تاکید قرار گرفته که این قانون در حال بررسی 
در شورای نگهبان می باشد ضمن اینکه در بودجه سال 98 نیز این موضوع مورد توجه قرار 

گرفته است.
وی گفت: مجلس با تصویب قانونی ربای مرکب که شامل جریمه دیرکرد از دیرکرد است 
را حذف و غیرقانونی کرده است که این موضوع در حال بررسی در شورای نگهبان است که 

ضرورت دارد موضوع با سرعت بیشتری توسط شورا نهایی شود.
وی با بیان اینکه تامین کالای اساسی و اشتغال جوانان از جمله اولویت های بودجه سال 
98 کشور است گفت: دربودجه سال آینده تامین کالاهای اساسی جامعه و همچنین تاکید 

بر اشتغال جوانان مورد تاکید جدی قرار گرفته است.

مدیرعامل بانک مسکن از کاهش ۳0 درصدی قیمت ساخت در صورت طراحی درست 
چرخه اعتباری زنجیره سازندگان مسکن خبر داد.

ابوالقاسم رحیمی انارکی در گفت وگو با ایسنا، با اشاره به برنامه بانک مسکن برای 
افزایش قدرت خرید مسکن توسط مردم، گفت: افزایش قدرت خرید تنها با افزایش 
سقف تسهیلات اتفاق نمی افتد، بلکه می تواند از طریق کاهش قیمت تمام شده، قدرت 
خرید مردم را افزایش داد.وی افزود: در همین راستا برآنیم با ایجاد یک چرخه اعتباری 

بین تمامی زنجیره دست اندرکاران ساخت مسکن، قیمت تمام شده را کاهش دهیم.
مدیرعامل بانک مسکن با اشاره به جزئیات این طرح، اظهار کرد: اتفاقی که می افتد 
این است که افرادی که در چرخه ساخت مسکن از کارخانه دار، بنک دار، انبوه سازان و 
... هستند، در یک چرخه اعتباری قرار می گیرند و چون در ابتدا پول نقد نمی دهند، 
می توانند نرخ خود را کاهش دهند؛ چراکه معمولا افرادی که نقدی کار می کنند تخفیف 
نمی دهند.رحیمی انارکی پیش بینی کرد در صورت طراحی درست این چرخه، قیمت 

تمام شده ساخت مسکن می تواند تا ۳0 درصد کاهش یابد.
وی ادامه داد: این موضوع به قیمت فروش مسکن منتقل خواهد شد و طبیعتا اگر 
سازنده بتواند ساختمان خود را ارزان تر بسازد، ترجیح می دهد که واحدهای خود را با نرخ 

ارزان تر بفروشد، اما مشتری بیشتری داشته و آن را زودتر تبدیل به پول کند.
او پیش از این نیز گفته بود که بخش اول این کار با بنیاد مسکن تا قبل از پایان سال 
اجرایی خواهد شد و در نهایت زنجیره کامل تامین مالی مسکن در سه ماهه دوم سال 
آینده اجرایی می شود که کاهش قیمت ساخت واحدهای مسکونی را در پی خواهد 
داشت.مدیرعامل بانک مسکن با اشاره به فعالیت های توسعه ای این بانک، تصریح کرد: 
اگر بخواهیم در حوزه های توسعه ای فعالیت کنیم، باید حتما منابع ارزان قیمت در اختیار 
ما قرار گیرد و بخشی از افزایش سرمایه ما به صورت نقدی انجام شود، همچنین در 

طرح های بانک، باید یک مقدار همکاری بیشتری با بانک انجام گیرد.
رحیمی انارکی همچنین درباره پیش بینی افزایش 5000 میلیارد تومانی سرمایه بانک 
مسکن در لایحه بودجه سال آینده، گفت: اگر این موضوع تصویب شود، 5000 میلیارد 
تومان از بدهی ما به بانک مرکزی بابت خط اعتباری مسکن مهر کاهش یافته و در قالب 
بدهی های دولت به بانک مرکزی قرار می گیرد.وی افزود: اگر این اتفاق بیفتد، نسبت های 
مالی ما بهبود می یابد و می توانیم تسهیلات بیشتری به دلیل بهبود نسبت های مالی مان 
انجام دهیم، از سوی دیگر با توجه به عایدات آینده این موضوع می توانیم حدود یک سوم 

این رقم را اوراق منتشر و منابع مالی جدیدی را در بازار مسکن تزریق کنیم.

رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس:

کمیتهضدتحریمدرمجلستشکیلشدهاست
مدیرعامل بانک مسکن  خبرداد

کاهش3۰درصدیقیمتساختمسکن
درسالآینده
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مدیرعامل باشگاه ذوب آهن تشریح کرد؛

علت جدایی مسلمان و آخرین وضعیت 
شکایت از استقلال

مدیرعامل باشگاه ذوب آهن با بیان اینکه 
مسلمان با درخواست کادر فنی از این تیم 
جدا شد، درباره پیگیری طلب این تیم از 
پاسخ  استقلال  باشگاه  گفت:  استقلال 
بازیکنان خودش را هم نمی دهد چه برسد 

به ما.
درباره  مهر،  با   گفتگو  در  آذری  سعید 
آخرین وضعیت نقل و انتقالات ذوب آهن، 
شکایت این باشگاه از استقلال به مراجع 
قانونی خارج از فوتبال و جدایی محسن 

مسلمان صحبت هایی را مطرح کرد که مشروح گفتگوی وی در ادامه می آید:
*  از برنامه آماده سازی تیم در تعطیلات نیم فصل رضایت داشتید؟

- باتوجه به سیاست های اقتصادی ذوب آهن و اینکه علیرضا منصوریان دوست داشت 
به جایی برویم که دو سه بازی تدارکاتی خوب داشته باشیم، راهی اهواز شدیم. خوشبختانه 
شرایط تدارکاتی و تمرینی خوب بود. از آقای منصوریان و بازیکنان هم تشکر می کنم. 
امیدوارم با اضافه شدن محمدرضا خلعتبری و یک گزینه دیگر که به دنبال جذبش هستیم، 

در نیم فصل دوم تیم آماده ای باشیم.
* ذوب آهن شهر کربلا را برای میزبانی احتمالی برابر تیم های عربستانی پیشنهاد 

داد. آیا با این پیشنهاد موافقت شده است؟
- ما در این ارتباط نامه نگاری کردیم و مخالفتی هم نیامده است. انتخاب کربلا یک 
انتخاب بی نظیر بود. آنجا هم یک استادیوم بین المللی با امکانات عالی دارد و هم اینکه 
با حضور پرشمار ایرانی ها، بوی میزبانی کامل می دهد. ضمن اینکه یک سفر زیارتی هم 

محسوب می شود.
* بعد از صحبت هایی که درباره باشگاه استقلال و مطالباتتان برای انتقال مرتضی 
تبریزی داشتید اتفاق جدیدی رخ داد؟ آیا امیرحسین فتحی سرپرست باشگاه در 

روزهای اخیر به درخواست شما پاسخ داده است؟
- باشگاه استقلال جواب بازیکنان خودش را هم نمی دهد چه برسد به ما. وضعیتی که 
در استقلال حاکم است و واکنشی که بازیکنان این تیم نشان می دهند، گویای همه چیز 
است. با این وضعیت انتظار نداریم جواب ما را بدهند! مجاری قانونی راهمان را مشخص 
کرده است. متاسفانه اتفاقی که نباید می افتاد، افتاد و از طریق مجاری قانونی پیگیر 

هستیم.
* دقیقا چه میزان از استقلال طلب دارید؟

- ۹۰۰ میلیون تومان به علاوه دیرکرد پاس شدن دو چک که در تفاهمنامه قید شده بود 
به ازای تاخیر در پاس شدن باید ۴۵۰ میلیون تومان جریمه بدهند. چک اول استقلال با 

۲۵ روز تاخیر پاس شد. چک دوم هم ۴۰ روز است که پاس نشده.
* با شرایط اقتصادی باشگاه استقلال فکر می کنید بتوانید به پولتان برسید؟

- نمی دانم. تنها چیزی که می دانم این است بنده به عنوان مدیر باشگاه ذوب آهن تمام 
وجودم را گذاشته ام. در استیل آذین و نساجی هم همینطور بودم. از کندن چاه گرفته تا 
پارو کردن برف؛ هیچ چیز برای باشگاه هایی که در آن بوده ام کم نگذاشته ام. شاید هم 
من اشتباه مدیریت می کنم. انتظار می رود یک مدیر وظایفش را به خوبی انجام بدهد. 
زمانی که در نساجی مدیرعامل بودم، مشکلاتی پیش آمد که خودمان چاه کندیم. سال 
گذشته همین روزها در اصفهان برف سنگینی بارید که دو شب قبل از بازی خودم به 
همراه همکارانم پارو دست گرفتیم تا شرایط زمین مهیای بازی شود. به این کارها افتخار 
می کنم. من هم اصول کلاسیک مدیریت را بلدم ولی در ایران این نوع مدیریت جواب 
نمی دهد و باید خودتان دست به کار شوید. استقلال یکی از بزرگترین باشگاه های آسیا 
است و مدیرانش باید بدانند به ازای مسئولیتی که دارند، باید تلاش کنند و به تعهداتشان 

پایبند باشند.
* شکایت ذوب آهن از استقلال در کمیته تعیین وضعیت صورت گرفته یا خارج 

از فدراسیون فوتبال؟
- یک بخشی از شکایت ما در کمیته تعیین وضعیت صورت گرفته است و بقیه آن از طریق 

مراجع حقوقی و قانونی خارج از فوتبال.
* محسن مسلمان بازیکن شما از ذوب آهن جدا شد. علت جدایی این بازیکن چه 

بود؟
- نقل و انتقالات باشگاه در اختیار آقای منصوریان است و بنده در آن دخل و تصرفی 
ندارم. مربیان تیم هر بازیکنی را که گفته اند، جذب کرده ام. هر بازیکنی را هم که نخواسته 
اند، رد کرده ام. اول فصل کادر فنی هر بازیکنی را که خواست گرفتیم البته برای جذب یک 
تعداد بازیکن بودجه کافی نداشتیم. الان هم اگر کسی بخواهد جدا شود، صرفا باید آقای 
منصوریان اظهارنظر کند. اگر او به این تحلیل برسد که بازیکنی باید برود، ما هم اقدام می 
کنیم کما اینکه در پست دفاع وسط ۵ بازیکن داشتیم. ترافیک در این پست با نظر مربی 
وقت تیم بود. در همین زمینه روز گذشته رضایتنامه توحید غلامی را صادر کردیم تا به تیم 

دیگری برود. 
درباره مسلمان هم منصوریان تصمیم گرفت. مربی قبلی ذوب آهن )امید نمازی( 
درخواستی برای جدایی مسلمان داشت ولی جذب و جدایی یک بازیکن باید در پنجره 
نقل و انتقالاتی باشد. اگر میانه فصل بازیکنی را نخواهید باید صبر کنید تا پنجره زمستانی 
برسد مگر اینکه بازیکن کاری کرده باشد که خود به خود منجر به فسخ یکطرفه قرارداد 
شود. تیم ذوب آهن یک آیین نامه نقل و انتقالاتی ویژه دارد که از صفر تا صد ورود و خروج 
بازیکنان در آن دیده شده است. با این آیین نامه هیچکس نمی تواند خودش را به زور به 

ذوب آهن تحمیل کند.

با پایان 2 روز رقابت در قم رقم خورد

پینگ پنگ بازان قم روی سکوی سوم ایران
پیکارهای تنیس روی میز لیگ دسته اول رده های سنی پایه کشور با مقام سوم مشترك 

پینگ پنگ بازان قم در ترکیب دو تیم باشگاهی به کار خود پایان داد.
رقابت های دو رده سنی نوجوانان و جوانان تنیس روی میز باشگاه های کشور بر اساس 
برنامه ریزی فدراسیون پینگ پنگ به میزبانی هیأت قم برگزار شد و چهره های آینده سازان 

این رشته در قم با یکدیگر به مدت دو روز به رقابت پرداختند.
در این مسابقات از قم سه تیم حضور داشتند و تیم منتخب هیأت تنیس روی میز استان 
قم، متشکل از پویا وفایی، سیدعلیسجادیان، محمدمعین منتظری، محسن سجادی و 
میلاد عباسی به مصاف حریفان رفت و تیم آکادمی سلامت قم با ترکیب پرهامحکانی، 

جمال لو، درگاهی و حبیبی در میدان رقابت حاضر شد.
همچنین تیم آینده سازان سالن خورشید قم متشکل از کیان توکلیان، علیرضا کرباسی، 
احمدرضا حیدری، محمد امیر حیدری و مهدی حشم بان رو در روی حریفان قرار گرفت 
ولی در پایان مراحل مقدماتی و حذفی، تیم خورشید قم از گردونه رقابت ها کنار رفت و دو 
نماینده دیگر قم به جمع چهار تیم برتر راه یافتند. در مجموع ۲8 تیم در رقابت های پینگ 
پنگ لیگ دسته اول رده های سنی نوجوانان و جوانان باشگاه های کشور حضور داشتند 
و این رقابت ها به میزبانی سالن شهید طاهریان قم از نظر کمی و کیفی در سطح بالایی به 

انجام رسید، مسابقاتی که با قهرمانی تیم آکادمی ثامن تهران به کار خود پایان داد.
پینگ پنگ بازان تیم آکادمی ثامن تهران در دیدار نهایی برابر تیم شهرداری ورامین به 
میدان رفته و با شکست این تیم قهرمان شدند، در حالی که دو بازنده مرحله نیمه نهایی 
یعنی تیم های هیأت تنیس روی میز قم و آکادمی قائمی قم رتبه سوم مشترک این دوره از 
پیکارها را به خود اختصاص دادند. این در شرایطی است که دیدار رده بندی مسابقات 
یک جدال تمام قمی بود و تیم هیأت پینگ پنگ قم متشکل از پویا وفایی، میلاد عباسی، 
سیدعلی سجادیان، سیدمحمدمعین منتظری و محسن سجادی با پیروزی پنج بر یک 

مقابل تیم آکادمی قائمی قم به برتری رسید و مقام سوم مسابقات را از آن خود کرد.

لیپی:
 برای بازی با ایران باید خیلی تمرکزمان را بالا ببریم

چین  فوتبال  ملی  تیم  سرمربی 
می گوید بازیکنانش باید از نظرذهنی 
در شرایط بالایی قرار داشته باشند تا 

بتوانند ایران را شکست دهند.
ملی فوتبال چین باید پنج شنبه در 
یک چهارم نهایی جام ملت های آسیا 
دیدار  این  برود.  میدان  به  ایران  برابر 
روی  لیپی  حضور  آخرین  می تواند 
نیمکت چین باشد و او قرار است بعد از 

دو و نیم سال بعد از جام ملت ها از هدایت چین کنار برود. 
لیپی قبل از بازی تیمش برابر ایران گفت: بازیکنان چین باید از نظر روانی در سطح بالایی 
قرار بگیرند و تمرکزشان را برای بازی با ایران بیش تر کنند. این یک مساله روانی است. 
بعضی وقت ها نیاز است که بازیکنان توجه بیش تری به جریان بازی داشته باشند. من از 
عملکرد چین راضی هستم و از نظر آماری شرایط خیلی خوبی داشتیم. خوشبختانه روند 

بردهای خوبی داشتیم و از این که در جمع 8 تیم برتر آسیا هستیم رضایت دارم. 
ژنگ ژی ۳8 ساله کاپیتان تیم ملی فوتبال چین بعد از جام ملت ها قرار است از تیم ملی 
چین کنار برود. ژیائو ژی و گائو لین دو بازیکن مهم دیگر چین هم ۳۳ و ۳۲ ساله هستند و 

در سال های پایانی فوتبال خودشان قرار دارند.
لیپی در پایان گفت: این که بازیکنان مهم چین سن بالایی دارند نگران کننده است و باید 
بازیکنان جوان تر به تیم ورود کنند و بتوانند جای بازیکنان فعلی را بگیرند. از نظر من این 

یک مشکل برای آینده فوتبال چین است.

اشکان دژاگه بدون شک یکی از بهترین بازیکن ایران در بازی 
های ابتدایی جام ملتهای آسیا بود. این بازیکن با گلی که در دیدار 
مقابل عمان زد بعد از آزمون و طارمی به عنوان سومین بازیکن ۲ 

گله ایران در این بازی ها خودش را معرفی کرد.
دژاگه در گفت و گو با فارس ، پیرامون آخرین وضعیت تیم ملی 
و همچنین دیدار با چین در مرحله بعد و همچنین کارلوس کی 

روش گفت و گویی را انجام داده که متن آن را در زیر می خوانید:
در ابتدای بازی با عمان کمی تیم هماهنگ نبود. درست 

است؟
شاید. به هر حال آنها در ابتدا کمی کار را سخت کرده بودند ولی 
بیرانوند ما را در بازی حفظ کرد. بازی با تیم هایی مثل عمان سخت 
است به خصوص وقتی از حریف عقب بیفتید. خوشحالم که 

بیرانوند در آن دقیقه اول پنالتی را گرفت و تیم ما به بازی برگشت.
* بازی ها به مراحل حساسی رسیده و همین بازی با عمان نشان 

داد که کار سخت تر است.
درست می گویید. در فوتبال هیچ کار و بازی آسانی وجود ندارد. 
همه باید تلاش کنند و زحمت بکشند. خود من اگر مقابل عمان 
خوب بودم به دلیل این است که همه بچه های تیم و کی روش 
پشتیبانم بودند. خودم تلاش کردم بهترین عملکرد و تلاش را برای 
تیم ملی ایران داشته باشم. بازی ها سخت تر هم می شود و ما باید 

با حساسیت و با هوش جلو برویم.
* قبول داری نسبت به دوره قبل بهتر شده ای و آماده تر 

بازی می کنی؟

بله صد در صد. قبلا هم گفته ام کی روش در ۲ سال اخیر 
همیشه حامی و پشتیبان من بوده و اعتماد به نفس من را بیشتر 
این است که خواسته  بازی همه فکرم  از هر  کرده است. قبل 

مربیان را در زمین پیاده کنم.
* در این بازی ها هم 2 گل زده ای و جزو گلزن ها محسوب 

می شوی...
تلاش همه بچه ها بوده و مهم برد تیم است. این مسائل زیاد مهم 

نیست.
* قبل از بازی با عمان صحبت هایی مطرح شد مبنی بر 
اینکه کی روش بعد از جام ملت های آسیا ایران را ترک می 

کند...خودت از این ماجراها چه می دانی؟
چیزهایی  چنین  و  ندارم   موضوع  این  از  دقیقی  اطلاع  من 

نشنیده ام!
* واقعا نشنیده ای؟
بله.واقعا نشنیده ام!

* بگذریم. کی روش در سال های اخیر چه تاثیری در فوتبال 
ایران داشته است؟

او در سالهای اخیر بهترین دستاوردها را در فوتبال ایران داشته و 
یکی از بهترین مربیان شاغل در ایران بوده است. همانطور که می 
بینید خیلی از بازیکنان تیم ملی در کشورهای خارجی بازی می 
کنند و این یکی از اثرات حضور کی روش است.امیدوارم فعالیت او 
باز هم در ایران تداوم داشته باشد و ما هم در کنار او عملکرد خوبی 

داشته باشیم.
* بازی با چین را چطور ارزیابی می کنی؟

همه بازی ها برای ما سخت است. در ابتدای صحبت هایم هم 
گفتم بازی آسان در فوتبال وجود ندارد.حریف ما چین هم مربی 
خوبی به نام لیپی دارد و قطعا بازی آسان نیست اما ما هم مربی 
خوبی داریم و ما بازی به بازی جلو می رویم و می خواهیم به نیمه 

نهایی و فینال راه پیدا کنیم.
* صحبتت با هواداران ایران چیست؟

از آنها که در امارات از ما حمایت کردند ممنونم.امیدوارم در بازی 
بعد هم اینگونه از ما حمایت کنند و ما بازیکنان و کادر فنی هم 

تلاش می کنیم تا در پایان آنها را خوشحال کنیم.

دژاگه: بازی با تیم لیپی آسان نیست

در مورد رفتن کی روش از تیم ملی چیزی نشنیده ام!

هادی طباطبایی:

 حال استقلال خوب نیست
پیشکسوت تیم فوتبال استقلال با انتقاد نسبت به از دست 
رفتن ۲ وقت طلایی در جذب بازیکنان مورد نیاز برای این تیم، 
گفت: متاسفانه استقلال شرایط خوبی ندارد و اخبار خوبی هم 

از این تیم به گوش نمی رسد.
باشگاه  نامدار  های  بان  دروازه  از  یکی  طباطبایی  هادی 
با  بانی که  استقلال در دهه 8۰ محسوب می شود، دروازه 
فوتبال  ملی  تیم های  دیدار  در  العاده خود  فوق  درخشش 
ایران و دانمارک، لقب »شیر کپنهاک« را برای خود به ثبت 

رساند.
این پیشکسوت استقلال در گفت وگو با ایرنا از شرایط این 
باشگاه  این  مدیریتی  حاکم  تفکرات  و  پوشان  آبی  روزهای 

انتقادات تندی کرد.
او می گوید در مدیریت فوتبالی ۲ وقت طلایی وجود دارد. 
یکی در نقل و انتقالات پیش از شروع فصل و دیگری در نیم 
فصل که استقلال هر ۲ را به راحتی از دست داده است. با 
این حال او تاکید می کند که اگر حرفی بر زبان می آورد ناشی 
از دلسوزی برای تیم محبوبش است و موفقیت و سربلندی 

استقلال باعث خوشحالی او خواهد بود.
آنچه که در زیر می خوانید، متن کامل گفت و گوی ایرنا با این 

ملی پوش اسبق است:
* زمان به سرعت برای استقلال در حال سپری شدن 
است و هنوز این تیم برای نیم فصل دوم تقویت نشده 

است. نظر شما در این باره چیست؟
متاسفانه استقلال شرایط خوبی ندارد و اخبار خوبی هم از 
این تیم به گوش نمی رسد. در ابتدای فصل خیلی هشدار داده 
بودم اما متاسفانه مورد بی مهری و تهمت قرار گرفتم و خیلی 
ها به من بی احترامی کردند. به حرف هایم ایمان داشتم و به 

خوبی می دانستم حقایق را بر زبان می آورم. 
شاید برایتان جالب باشد بدانید که خیلی از کسانی که بابت 
حرف هایم انتقاد می کردند، الان می گویند تازه متوجه شدیم 
چه می گفتی و حتی تعدادی از آنها از من عذرخواهی کردند 
و گفتند راست می گفتی که در باشگاه استقلال چه می گذرد. 
آنها می گفتند ما فکر می کردیم مغرضانه انتقاد می کنی اما 
امروز که مصاحبه ماه های قبلی را مرور می کنیم، می بینیم که 

انتقادات از مدیریت درست بوده است.
* برخی منتقدان بر این باور بودند که هادی طباطبایی 

دنبال مسئولیت در استقلال است.
آیا کسی که پست و مقام بخواهد مصاحبه انتقادی انجام می 
دهد؟ در تمام سال هایی که در ورزش بودم دنبال این مسائل 
نبوده و نخواهم بود. همیشه در زندگی ام به اصول اخلاقی 
نخواهم  پا  زیر  را  اعتقاداتم  هرگز  بود.  خواهم  و  بوده  پایبند 
گذاشت. اگر حرفی بر زبان می آوردم به خاطر مشکلات و کم 
کاری هایی بود که در قبال تیم بزرگ استقلال می دیدم و نمی 

توانستم سکوت اختیار کنم.
* جذب نکردن بازیکن نگران کننده نیست؟ 

در مدیریت فوتبالی ۲ وقت طلایی وجود دارد. یکی در نقل و 
انتقالات پیش از شروع فصل و دیگری در نیم فصل که استقلال 

هر ۲ را به راحتی از دست داده است. چند ماه پیش گفتم که 
مدیریت استقلال ضعیف است و الان این ضعف مدیریت در 
نقل و انتقالات و رفع مشکلات این تیم مشخص شده است. 
یکی، دو ماه است که مشغول مذاکره هستند و هنوز بازیکنی 
جذب نکرده اند. استقلال نیاز به بازیکن دارد و همه از این 
باخبر هستند اما مسئولین کادر فنی را تقویت می کنند. اولویت 
ها در باشگاه استقلال جابجا شده است. بعد از بازی با پدیده 
مشهد مدیریت باشگاه استقلال بدنبال حل مشکلات افتاد، 
چرا بعد از این مسابقه؟ شما که مشکلات را می دانستید باید 

زودتر به حل این مشکلات می افتادید.
اگر تیم مشکل داشت، چرا زودتر از این ها به فکر این مسائل 
نبودید تا آنها را برطرف سازید؟ چرا مدیریت استقلال حتی 
نمی تواند جپاروف ۳6 ساله را که شش ماه هم نیمکت نشین 
بوده جذب کند؟ با آبرو و اعتبار این باشگاه بازی نکنید، حق 
هوادار استقلال این همه نگرانی نیست. قبلا هم گفتم و باز هم 
تاکید می کنم اگر نمی توانید برای استقلال کار کنید و قدمی 
در راه اعتلای این تیم بزرگ بردارید، بروید و اجازه دهید افرادی 

که می توانند و توانایی دارند به استقلال کمک کنند.
* یعنی اعتقاد دارید تغییرات مدیریتی در استقلال می 

تواند به بهبود این تیم کمک کند؟
همه می گویند افتخاری از استقلال دیر رفت و اگر زودتر 
می رفت شرایط این تیم بهتر می شد اما جالب است بدانید 
مشکلات مدیریتی استقلال درست که نشده هیچ، حتی بدتر 
هم شده است. قبلا گفتم، الان هم می گویم این مدیران همان 
هایی هستند که در ضعف مدیریتی استقلال در فصل قبل 
سهیم بودند و الان متاسفانه همه چیز را گردن مدیران قبلی 

می اندازند. 
شما الان چه کار کرده اید؟ در مدیریت خیلی راحت است 

که مشکلات را گردن مدیران قبلی انداخت و از آنها انتقاد کرد. 
مدیران قبلی نیستند و می توان بر علیه آنها مصاحبه کرد. الان 
وقتی در مسند کار هستید و روی صندلی مدیریت حضور 
دارید، انتقاد کنید و بگویید مشکلات کجاست؟ حرف زدن از 
افرادی که هستند، درست است. حرف من همان حرفی است 
که همیشه زده ام. اگر نمی توانید کاری برای استقلال بکنید، 
بروید. حداقل با رفتن شما خاطره ای خوش از خودتان در 

اذهان عمومی باقی بگذارید.
استقلال به تغییر و تحولات اساسی در سطح مدیریت نیاز 
دارد. تیمی که در اوج بود، ببینید الان به چه شرایطی افتاده 
است که همه هواداران نگران آینده این تیم هستند. مسئولان 
وزارت ورزش و جوانان باید فکری اساسی به حال این تیم کنند 
تا با تصمیمات خود به اوضاع این تیم پرطرفدار سرو سامان 
دهند. این ایرادات به مسئولان وزارت ورزش و جوانان نیز وارد 

است و باید اقدامات لازم را انجام دهند.
راهی کشور  تدارکاتی  اردوی  برگزاری  برای  استقلال   *
انتقاد می  این موضوع  از  ها  و خیلی  ترکیه شده است 

کنند؟
آقایان برای عقد قرارداد اردوی تدارکاتی به کشور قطر سفر می 
کنند اما به یک باره استقلال از ترکیه سر در می آورد. در این باره 
اخبار ضد و نقیضی به گوش می رسد. یک بار می گویند پول 
نداشتیم، بعد اعلام می کنند بازیکنان اعتصاب کردند. الان 
وقت برپایی اردو در ترکیه نیست. اصولا تیم ها در تابستان به 
ترکیه می روند و در زمستان اگر قرار بر اردوی خارجی باشد، این 
اردو را در کشورهای حوزه خلیج فارس برگزار می کنند. شرایط 
آب و هوایی ترکیه بهتر از ایران نیست و در هوای سرد آنجا نمی 
توان به اهداف مد نظر دست پیدا کرد. مسئولین استقلال که از 
اردو در قطر و توافق صحبت می کردند چه طور به یکباره ترکیه 

را جایگزین کردند؟ خیلی راحت می گویند کمپ آنتالیا از همه 
کمپ های دنیا بهتراست. حداقل این حرف ها را نزنید، همه 
به خوبی می داننند کمپ اسپایر قطر با اختلاف بهترین کمپ 
دنیاست و هر ساله بهترین تیم های دنیا برای برپایی اردوی 
تدارکاتی راهی این کمپ می شوند. این اتفاقات برای تیم بزرگ 

استقلال خوب نیست.
* بازیکنان استقلال در اتحادی مجازی مدیران استقلال 

را دروغگو خطاب کردند، این رفتار درست بود؟
برخی اوقات دلم برای بازیکنان استقلال می سوزد. هر زمانی 
که کم و کاستی در باشگاه وجود داشته باشد، بازیکنان مقصر 
شناخته می شوند. آن روزهایی که استقلال در نیم فصل اول 
نتیجه نگرفت و اعضای هیات مدیره باشگاه استقلال جلسه 
برگزار می کنند و پس از پایان نشست خود بازیکنان را مقصر 
و هر کدامشان را ۲۰ درصد جریمه می کنند، باید فکر چنین 
روزی را می کردند. آن جریمه یعنی مدیریت باشگاه کوچک 
ترین نقشی در عدم موفقیت استقلال ندارد و فقط بازیکن 
بازیکن را رودروی هواداران قرار می  اتفاق  مقصر است. این 
دهد. واقعا معلوم نیست از این پس بازیکن و مدیریت با چه رویی 
می خواهند به صورت هم نگاه کنند. حالا بازیکنان نیز ضعف 

های مدیریت را نشان دادند.
* مدیران استقلال به موفقیت و حتی قهرمانی استقلال 
امیدواری زیادی  برتر  نیم فصل دوم مسابقات لیگ  در 

دارند. این اتفاق می افتد؟
قول دادن راحت است و می توان به سادگی حرف زد. پارسال 
تیمی داشتیم که در یک قدمی فینال لیگ قهرمانان آسیا بود و 
با حفظ آن می توانستیم به سادگی در این فصل موفق شویم. 
آن تیم را حفظ نکردند تا استقلال به راحتی تضعیف شود. الان 
بزرگ ترین افتخار آقایان این است که نیومایر و الحاجی گرو 
بدون ضرر از استقلال جدا شدند، آنها پولشان را تا نیم فصل از 
استقلال گرفتند و بعد رفتند. از آقایان می خواهم ضرر را برای 
ما معنا کنند تا ما نیز متوجه معنای آن شویم. اینکه استقلال در 
عرض کمتر از یک ماه ۳ جام را از دست داد، ضرر نیست؟ اینکه 
هواداران استقلال ناراحت و سرافکنده می شوند، ضرر نیست؟

* نظرتان درباره وینفرد شفر چیست؟
شفر مربی بدی نیست. اگرچه به او نقد وارد است و نقد امری 
طبیعی است اما یک مربی برای موفقیت باید ابزار لازم را در 
اختیار داشته باشد. او در مجموع مربی خوبی است اما بهترین 

مربی تاریخ باشگاه استقلال نیست.
شفر  است  گفته  استقلال  باشگاه  سرپرست   *
رزومه دارترین مربی ای است که در استقلال سرمربیگری 

کرده است.
در  سال  چند  طباطبایی  هادی  دانند  نمی  آقایان  وقتی 

استقلال بازی کرده است، دیگر چه توقعی می توان داشت.
* استقلال در نیم فصل دوم موفق می شود؟

از صمیم قلب امیدوارم این اتفاق رخ دهد. اگر حرفی بر زبان 
می آورم برای این است که دلم برای تیم محبوبم می سوزد. 

موفقیت و سربلندی استقلال باعث خوشحالی من است.

مدافع اسبق تیم ملی فوتبال ایران و باشگاه استقلال گفت: ملی پوشان 
ایران از انگیزه بالایی برای شکست چین برخوردار هستند و ما می توانیم 
این تیم شرق آسیایی را که در سال ۲۰۰۴ ما را در نیمه نهایی حذف کرد، 

از پیش رو برداریم.
»شاهین بیانی« اظهار داشت: تیم ملی فوتبال ایران یگ گام دیگر برای 
امیدوارم طلسم چند دهه  و  قهرمانی در جام ملت های آسیا برداشت 

قهرمان نشدن ایران در جام ملت های آسیا بشکند.
وی افزود: عمان بازی را بسیار جنگنده آغاز کرد و تیم ملی بازی پرفشاری 
را پشت سر گذاشت. پنالتی که در دقیقه اول بازی رخ داد، تمرکز تیم ملی 
را بر هم زد و حدود 1۵ دقیقه طول کشید تا بار دیگر تیم خودش را پیدا کند.
مدافع اسبق تیم ملی خاطرنشان ساخت: علیرضا بیرانوند کار بزرگی 

انجام داد و توانست با مهار ضربه پنالتی بازیکن عمان نقش بزرگی در 
پیروزی ایران ایفا کند. خوشبختانه ما دروازه بان شش دانگی در تیم ملی 
داریم که تاکنون عملکرد فوق العاده ای در جام ملت های آسیا داشته 
است. بیانی تصریح کرد: اینکه کارلوس کی روش در هر مسابقه تغییراتی را 
در ترکیب تیم ملی ایجاد می کند، به افکار تاکتیکی او بستگی دارد و نباید 
به او خرده گرفت. او به عنوان نفر اول فنی تیم ملی، بر اساس بازی حریفان 

بازیکنان اصلی اش را انتخاب می کند.
وی با بیان اینکه مدافعان تیم ملی باید تمرکز بیشتری داشته باشند، 
اعلام کرد: موقعیت عمان در دقایق ابتدایی بازی که منجر به ضربه پنالتی 
به سود این تیم شد، زنگ خطر را برای خط دفاعی ایران به وجود آورد و 
آنها باید در طول جریان مسابقه تمرکز بیشتری داشته باشند تا این چنین 

غافلگیر نشوند.
پیشکسوت فوتبال ایران افزود: ما یک تیم ملی کامل را در اختیار داریم 
که به طور حتم در این جام حرف های زیادی برای گفتن خواهد داشت و 
می تواند تا فینال بزرگ ترین و معتبرترین تورنمنت فوتبالی قاره آسیا پیش 

بروند.
وی در پایان در باره بازی با چین در مرحله یک چهارم نهایی جام ملت 
های آسیا نیز گفت: چین سرمایه گذاری بسیار زیادی در فوتبال کرده است 

و هدف  آنها ارتقای سطح فوتبال و دستیابی به عنوان در قاره آسیاست.
بازیکن اسبق استقلال با اشاره به پیروزی ۲ بر یک چین برابر ویتنام در 
مرحله یک هشتم نهایی خاطرنشان کرد: مارچلو لیپی به عنوان سرمربی 
تاثیر بسیاری بر تیم ملی چین داشته است اما با این حال می توانیم چین را 

شکست داده و به جمع چهار تیم برتر صعود کنیم.

شاهین بیانی:

 بازیکنان ایران انگیزه بالایی برای شکست چین دارند
بر اساس گزارش روزنامه دیلی میل انگلیس، »میلاد محمدی« 
مدافع ۲۵ ساله تیم ملی ایران در رادار »رافائل بنیتز« سرمربی 
نیوکاسل قرار گرفته و به نظر می رسد این باشگاه لیگ برتری 
درصدد جذب وی باشد. دیلی میل روز سه شنبه نوشت: »رافائل 
بنیتز« سرمربی تیم نیوکاسل در تلاش برای جلوگیری از سقوط 
این تیم به دسته پایین تر، نومیدانه به دنبال تقویت تیمش است 
و پست دفاع چپ یکی از اولویت های وی برای پوشش در جریان 
فصل نقل و انتقالات زمستانی است. »پل دامت« تنها گزینه 
بازیکن  این  اما  شود  می  محسوب  مذکور  پست  در  نیوکاسل 
ولزی چهار بازی اخیر تیمش را به دلیل مصدومیت از ناحیه 
همسترنیگ از دست داده است. این در حالی است که در غیاب 
او، نیوکاسل به سیستم سه دفاعی بازگشته و از »مت ریچی« به 
عنوان مدافع پوششی استفاده می کند علاوه بر این، »خاویر 
مانکوئیلو« توانایی پوشش منطقه چپ دفاعی و رفت و برگشت 
های مداوم را دارد؛ با این وجود، دفاع چپ، پست تخصصی وی 
محسوب نمی شود. در این بین، بنیتز پیش از پیروزی روز شنبه 
تیمش مقابل کاردیف، عمده مشغله کنونی خود را پوشش پست 
دامت عنوان کرد و اظهار داشت: همانطور که پیش تر گفته ام، سعی می کنم قوای کنونی تیم را افزایش دهم؛ مشخصا 
دامت مصدوم است بنابراین می بایست در این پست به دنبال راه حلی باشیم، در واقع ما مدت زیادی است که به دنبال 
دفاع چپی هستیم که دست کم سه سال ما را تضمین کند و امیدوارم بتوانیم چنین بازیکنی را پیدا کنیم. محمدی هم 
اکنون تیم ملی ایران را در رقابت های جام ملت های ۲۰1۹ آسیا در امارات متحده عربی همراهی می کند؛ جایی که این 
تیم پس از عبور از عمان و صعود به مرحله یک چهارم، طبق برنامه، پنجشنبه پیش رو به مصاف چین و شاگردان »مارچلو 

لیپی« خواهد رفت.لازم به ذکر است محمدی فوتبال باشگاهی خود را در تیم احمد گروژنی روسیه پیگیری می کند.

بر اساس گزارش روزنامه دیلی میل انگلیس :

پیشنهاد رسمی نیوکاسل برای میلاد محمدی

مصطفی دنیزلی مربی نام آشنا و سرشناس ترکیه با بیان این که تیم فوتبال ایران به 
راحتی قادر به عبور از دیوار چین است، گفت: امیدوارم تیم ایران قهرمان جام ملت های 

آسیا شود.

دنیزلی در گفت و گو با ایرنا در آنکارا این مطلب را عنوان کرد. این مربی ترکیه ای در پاسخ 
به ارزیابی وی از وضعیت تیم ملی فوتبال کشورمان گفت: فوتبال ایران همیشه در قاره 

آسیا صاحب عنوان و حرف بوده است. 
وی با اشاره به پیروزی تیم ملی فوتبال ایران در برابر عمان و صعود به یک چهارم نهایی 
گفت: پیروزی ایران در این مسابقه موضوعی عادی و قابل قبول بود و اگر ایران پیروز نمی 

شد، امری غیرعادی تلقی می شد.
دنیزلی در مورد دیدار میان تیم ایران با چین نیز گفت: ایران به راحتی قادر به گذشتن 
از سد چین و حضور در نیمه نهایی است و امیدوارم که ایران در مسابقه فینال نیز بازی و 
حتی جام را از آن خود کند و این موضوع نیز با توجه به بازیکنان ارزشمند این تیم دور از 

انتظار نیست.
وی با اشاره به اینکه مسابقات لیگ ترکیه وقت زیادی از وی می گیرد و او بیشتر اوقات 
خود را در این لیگ سپری می کند، گفت: متاسفانه آن طور که می خواهم امکان دنبال 
کردن جزئیات بیشتر در مورد تیم ملی فوتبال ایران را ندارم، ولی در هر صورت سعی می 
کنم بنا به علاقه شخصی که دارم، بازی های ایران را پیگیری و در هر موقعیتی از آن تیم 

اطلاع حاصل کنم.

مربی سرشناس ترکیه ای که مدتی نیز سکوی هدایت تیم پرسپولیس را نیز در اختیار 
داشت و به همین واسطه مدت زمانی نیز در ایران بود در پاسخ به این سئوال که آیا تماس 
هایش با ایران ادامه دارد؟ گفت: بعد از پایان مربیگری در ایران چند بار به ایران سفر کردم 
و دوستانم نیز به هنگام سفر به ترکیه مرا ملاقات می کنند. این ارتباطات، ارتباطاتی نیست 

که به راحتی بتوان آنها را فراموش کرد و تا پایان عمر برایم حفظ خواهد شد. 
وی تصریح کرد: از ایران و دوستانی که در آنجا با آنها آشنا شدم، همواره خاطرات خوبی 

برایم باقی مانده است.
مصطفی دنیزلی در حال حاضر مربیگری تیم فوتبال کاسیم پاشا اسپور از تیم های لیگ 

برتر ترکیه را بر عهده دارد.
* در چارچوب رقابت های جام ملت های آسیا تیم های ملی فوتبال ایران و چین روز پنج 

شنبه به مصاف هم می روند.
تیم ملی فوتبال کشورمان توانست در مرحله یک هشتم نهایی جام ملت های آسیا با 

نتیجه ۲ بر صفر عمان را شکست دهد و حریف چین در مرحله یک چهارم نهایی شود.
تیم ملی ایران در مرحله یک چهارم نهایی جام ملت های آسیا روز پنجشنبه ساعت 

۲۰:۳۰ به وقت ایران در ورزشگاه »محمد بن زاید« به مصاف چین خواهد رفت.

مصطفی دنیزلی: 
تیم فوتبال ایران قادر به عبور از دیوار چین است
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علمی و سلامت 

راهکارهای طبیعی برای کاهش فشارخون
میلیون ها نفر در سراسر جهان 
هستند  مبتلا  بالا  فشارخون  به 
و  کنترل  بدون  بیماری  این  و 
مدیریت مناسب می تواند با خطر 
سکته  و  قلبی  بیماری های  بروز 
گزارش  به  شود.  همراه  مغزی 
کنترل  مرکز  داده های  ایسنا، 
آمریکا  امراض  از  پیشگیری  و 
تنها  که  می دهد  نشان   )CDC(
میلیون   ۷۵ متحده  ایالات  در 
بزرگسال به فشار خون بالا مبتلا 
برآوردها  کلی  طور  به  هستند. 
حاکی از آن است که ۷۰ درصد 

از افراد بالای ۷۰ سال در سراسر جهان به فشار خون بالا مبتلا هستند. انجمن قلب 
آمریکا )AHA( فشار خون بالا را فشار خون سیستولیک )در زمان ضربان قلب( ۱۳۰ 
میلی متر جیوه یا بالاتر و فشار خون دیاستولیک )در زمان استراحت قلب( ۸۰ میلی 
متر جیوه یا بالاتر تعریف کرده است. این انجمن همچنین کمبود فعالیت فیزیکی، رژیم 
غذایی ناسالم و استرس را از عوامل قابل اصلاح افزایش فشار خون اعلام کرده است. 
فشار خون بالا اغلب هیچ علائم واضحی ندارد اما می تواند به آرامی موجب آسیب زایی 
شده و سلامت فرد را به خطر بیندازد. همچنین موجب از کار افتادگی قلب و صدمه 
دیدن دیواره های رگ ها می شود. در صورتی که فشار خون درمان نشود می تواند حتی 
منجر به پارگی، از هم گسیختگی یا افزایش تجمع پلاک های خونی در قلب شود که 

این امر خود باعث افزایش خط ابتلا به نارسایی قلبی و سکته قلبی و مغزی می شود.
چگونه فشار خون را به طور طبیعی کاهش دهیم؟

علاوه بر داروهایی که پزشک ممکن است برایتان تجویز کند، بسیاری از تغییرات 
در سبک زندگی شما می توانند به کاهش فشار خونتان کمک کنند. این تغییرات 
شامل مواردی چون پیروی از یک رژیم غذایی سالم، حفظ تمرین و ورزش منظم، ترک 

دخانیات و ترک مصرف الکل است.
در ادامه به نقل از سایت "سنت جوزف هلث" پنج تکنیک بدون نیاز به نسخه برای 

کاهش فشار خون آورده شده است:
- تمرکز کنید و برای تسکین سیستم عصبی و آرامش و انبساط عروق خونی خود 
نفس های آرام و عمیق بکشید. تمرینات تنفسی کمک می کند تا دستگاه عصبی 
سمپاتیک و پاسخ جنگ یا گریز شما آرامش یابد. این تکنیک هم چنین باعث تقویت 
جریان خون به بافت های بدن شده و به حرکت بال و پایین دیافراگم کمک می کند که 

باعث تسهیل جریان خون به سمت قلب می شود.
- مقادیر زیادی آب و مایعات برای تامین آب مورد نیاز بدن و گشاد شدن رگ ها و عروق 
خونی خود بنوشید. در صورتی که بدن شما به اندازه کافی مایعات داشته باشد، کار 

قلب شما برای پمپاژ خون به سراسر رگ ها در بدن راحت تر می شود.
- از تکنیک های انعکاس درمانی در نقاط فشاری در امتداد گردن، بازوها و پاها 
استفاده کنید. اثرات تکنیک های انعکاس درمانی و طب فشاری بر تنظیم فشار خون 
مدت هاست که مورد مطالعه قرار گرفته و البته این روش ها ممکن است مزایای محدود 

داشته باشند.
- ماهی، سبزیجات و میوه های خام بخورید. برای مثال پتاسیم موجود در برگ 
سبزیجات سبز کمک می کند بدنتان سدیم را از طریق اوره ادرار دفع کند و این خود 

باعث کاهش فشار خون می شود.
- در مقابل نور خورشید قرار بگیرید تا نیتراتی را که در زیر پوستتان تجمع می یابد 
به نیتریک اکسید تبدیل شود که به انبساط رگ های خونی شما کمک می کند. تنها 
برای جلوگیری از ابتلا به سرطان پوست و سوختگی به هنگام قرار گرفتن در معرض نور 

خورشید از عینک آفتابی و کرم ضد آفتاب استفاده کنید.
 کشف نقش سیستم ایمنی بدن در تنظیم فشار خون

در تازه ترین مطالعاتی که روی عوامل تاثیرگذار بر فشارخون صورت گرفته گروهی از 
متخصصان دانشگاه "ادینبرا"ی اسکاتلند دریافتند که حتی سیستم ایمنی بدن نیز 

می تواند نقشی مهم در ابتلا به این بیماری ایفا کند.
این مطالعه که با حمایت بنیاد قلب انگلیس صورت گرفته نشان می دهد نوعی سلول 
ایمنی خاص می تواند تفاوتی مهم در بروز فشار خون ایجاد کند. این یافته ها عوامل 
خطر ابتلا به فشار خون بالا را روشن تر ساخته و به طوری حیاتی مسیرها را برای کشف 
درمان های بهتر باز کرده است. در مطالعه اخیر متخصصان روی مدل های موش ها کار 
کرده و تمرکز خود را بر ماکروفاژها که نوعی گلبول های سفید خون در سیستم ایمنی 
بدن هستند، گذاشتند. نقش ماکروفاژها شناسایی و بلعیدن عوامل خارجی است که 
در عفونت ها و آسیب ها وارد بدن می شوند. این سلول های ایمنی بقایای سلول هایی را 
که دیگر عملکرد درست ندارند نیز می بلعند. آزمایشات جدید اما نقش دیگر ماکروفاژها 
"اندوتلین"،  مولکول های  از  همچنین  ماکروفاژها  می رسد  نظر  به  دادند.  نشان  را 
هورمونی که عروق خونی را برای باریک شدن تحریک می کنند، استفاده می نمایند. 
ماکروفاژها با کنترل سطوح اندوتلین خون می توانند از استراحت مناسب عروق خونی 
اطمینان حاصل کرده و این امر به کاهش فشار خون کمک می کند. متخصصان 
برای این آزمایش ابتدا سطوح ماکروفاژ خون موش ها را پایین آورده و رژیم غذایی پر 
نمک که باعث افزایش فشار خونشان می شد را به آن ها دادند. نتایج نشان داد سطح 
فشار خون موش ها با مصرف این رژیم غذایی بالا می رود اما به محض این که سطوح 
ماکروفاژ خون موش ها بالا می رود، فشار خونشان نیز به حالت عادی بازمی گردد. 
این امر نشان دهنده اهمیت این گلبول های سفید خون خاص در تنظیم فشار خون 
است. دانشمندان به بررسی این وضعیت در انسان ها نیز پرداختند و دریافتند افرادی 
که داروهایی مانند سیکلوفسفامید را مصرف می کنند که سطوح ماکروفاژها را کاهش 
می دهد به فشار خون بالا مبتلا می شوند. این یافته ها به پزشکان در شناسایی افرادی 
که با بیشترین خطر ابتلا به فشار خون روبرو هستند، عوامل خطر، داروها و درمان های 
پیشرفته تر برای فشار خون بالا کمک می کند. بنابر گزارش سایت تخصصی مدیکال 
نیوز تودی، فشار خون بالا منجر به آسیب های قلبی و عروقی شده و خطر حملات 
قلبی و مغزی را افزایش می دهد اما هنوز تمامی مکانیسم هایی که به فشار خون بالا 
منجر می شوند، شناخته نشده اند. این مطالعه نقش ماکروفاژها را برای نخستین بار 
در تنظیم فشار خون مشخص کرده است اما هنوز انجام آزمایش ها و تحقیقات بیشتری 

برای شناخت این نقش و استفاده از آن ها برای تولید دارو نیاز است.

سنگ مثانه توده ای سخت است که در مثانه تشکیل شده و 
باعث بروز مشکلاتی در بدن و عملکرد دستگاه ادراری می شود. 
روش های برای جلوگیری و درمان سنگ مثانه وجود دارد که در 

این مطلب به معرفی برخی از آن ها می پردازیم.
سنگ مثانه توده ای سخت از مواد معدنی است و هنگامی که 
مثانه به طور کامل از ادرار تخلیه نشود امکان تشکیل این سنگ در 
مثانه به وجود می آید. سنگ مثانه اگر به اندازه ای کوچک باشد که 
بدون هیچ مشکلی در حین دفع ادرار از بدن دفع شود، هیچ گونه 

علائم و نشانه ای نخواهد داشت.
اغلب افرادی که دچار سنگ مثانه هستند و علائم آن را نیز 
مشاهده می کنند به این علت است که این سنگ ها با دیواره ی 
مثانه برخورد و آن ها را تحریک کرده و یا باعث سد شدن جریان 

ادرار می شوند.-
علائم معمول ناشی از سنگ مثانه عبارت اند از:

-- درد زیر شکم که معمولًا می تواند شدید باشد )مردها ممکن 
است در ناحیه اطراف آلت تناسلی خود نیز درد داشته باشند(

-- احساس درد و ناراحتی حین دفع ادرار
-- تکرر ادرار )به ویژه در شب ها(

-- ادرار تیره رنگ
-- وجود خون در ادرار

چه زمانی باید به پزشک مراجعه کنیم؟
اگر هرکدام از علائم ذکرشده در بالا را داشتید می توانید با 
پزشک مشورت کنید به ویژه اگر دارای درد زیر شکمی مداوم 
یا در ادرار خود خون  هستید، مکرراً نیاز به دفع ادرار دارید و 
مشاهده کردید. البته لازم به ذکر است که این علائم الزاماً مربوط 
به سنگ مثانه نیستند اما در هر صورت بهتر است که توسط 
پزشک مورد بررسی قرار گیرند. گفتنی است اگر پزشک احتمال 
وجود سنگ مثانه بدهد، فرد بیمار را جهت آزمایش به بیمارستان 
ارجاع خواهد داد. در ابتدا ممکن است یک آزمایش خون و یک 
آزمایش ادرار انجام شود. آزمایش خون می تواند تشخیص دهد 

عفونتی داخل مثانه وجود دارد یا خیر.
مرحله بعدی تصویربرداری X-ray از مثانه است. البته لازم به 
 X-ray ذکر است که تمام انواع سنگ های مثانه در تصویربرداری
مشخص نخواهند شد و بنابراین منفی بودن جواب تصویربرداری 
X-ray الزاماً به این معنی نیست که در مثانه هیچ گونه سنگی 

وجود ندارد.
همچنین شاید برای بررسی وجود سنگ مثانه به جای استفاده 
از X-ray از تصویربرداری فراصوت و سیستوسکوپی استفاده 

شود.
آزمایش سیستوسکوپی در واقع به این شکل است که یک 
لوله ی باریک فیبر نوری که یک سر آن دارای نور )چراغ( و دوربین 
است را وارد مجرای ادرار )مجرای ادرار، لوله یا مسیری است که 
ادرار از طریق آن از مثانه به سمت بیرون حرکت می کند( می کنند 
و آن را به سمت بالا )یعنی به سمت مثانه( هدایت می کنند. 
دوربین تعبیه شده در سر این فیبر نوری تصاویر را به روی یک 
صفحه نمایش مخابره کرده و  پزشک مربوطه می تواند آن ها را 

مشاهده و نظر خود را اعلام کند.
چه چیزی موجب سنگ مثانه می شود؟

سنگ مثانه معمولًا هنگامی ایجاد می شود که فرد نتواند مثانه 
خود را به طور کامل از ادرار تخلیه کند. یکی از عوامل شایع بروز 
این مشکل در مردان، "غده پروستات بزرگ" است که می تواند 
طولانی  مدت  برای  ادرار  اگر  کند.  سد  را  ادرار  جریان  جلوی 
در مثانه بماند، مواد شیمیایی موجود در آن می توانند موجب 
تشکیل کریستال شوند و متعاقباً این کریستال ها سخت شده و 

به سنگ مثانه تبدیل می شوند.
درمان سنگ مثانه

معمولًا برای برداشتن سنگ مثانه از جراحی استفاده می شود. 
همچنین سیستولیتولاپاکسی یکی از فرآیندهای رایج در درمان 
سنگ مثانه است که در این روش ابتدا از روش سیستوسکوپی که 
در بالا شرح داده شد برای شناسایی سنگ ها استفاده می شود. 

سپس سنگ های یافته شده توسط روش های سنگ شکنی، لیزر 
و فراصوت به قطعات کوچک تری تبدیل شده و از مثانه بیرون 

آورده می شوند.
در صورت امکان باید عواملی که منجر به تشکیل سنگ مثانه 
می شوند را نیز درمان کرد تا از بروز دوباره سنگ مثانه در آینده 

جلوگیری کرد.
جلوگیری از سنگ مثانه

باید بدانید که اگر فردی دچار سنگ مثانه بوده است، ممکن 
است در آینده دوباره درگیر این مشکل شود چراکه فرآیند تشکیل 
سنگ مثانه می تواند در بدن وی همچنان ادامه داشته باشد. 
بنابراین می توان با انجام برخی اقدامات از تشکیل و بروز دوباره 

این سنگ ها جلوگیری کرد
. این اقدامات عبارت اند از:

-- میزان مایعات دریافتی روزانه خود را به 2 تا ۳ لیتر در روز 
برسانید تا احتمال غلیظ شدن ادرار خود را کاهش دهید.

-- به طور منظم مثانه خود را تخلیه کنید و سعی کنید هیچ 
تأخیری در این کار نداشته باشید.

-- اگر احساس کردید در بار اول ادرار کردن نتوانستید مثانه 
خود را به طور کامل تخلیه کنید، ۱۰ الی 2۰ ثانیه بعد دوباره 
تلاش کنید که مثانه خود را تخلیه کنید. این کار می تواند مثانه 

را به طور مؤثرتری تخلیه کند.
-- سعی کنید دچار یبوست نشوید.

نگاهی اجمالی به مثانه و کلیه
"کلیه" مواد زائد خون را فیلتر کرده و سپس این مواد با آب 
مخلوط می شوند و تشکیل ادرار می دهند. بعد از این فرآیند، 
ادرار از کلیه به سمت مثانه جاری شده و در مثانه ذخیره می شود. 
زمانی که مثانه پر می شود انسان احساس نیاز به دفع ادرار خواهد 
داشت و در این حین ادرار از طریق لوله ای به نام مجرای ادراری 
از مثانه به سمت بیرون هدایت می شود. این فرآیند کلی تشکیل 

و دفع ادرار است که نباید با اخلال مواجه شود.

سنگ مزاحم در دفع ادرار

علت تشکیل سنگ مثانه و جلوگیری از آن

شرایط مختلفی می توانند موجب تورم گره های لنفاوی 
شوند، به ویژه گره هایی که در سر و گردن قرار دارند. از جمله 
این شرایط می توان به اختلالات خود ایمنی، برخی انواع 

سرطان، و عفونت های شایع، مانند آنفلوانزا اشاره کرد.
گره های لنفاوی ساختارهای گرد و کوچکی هستند که 
نقشی کلیدی در سیستم ایمنی بدن انسان ایفا می کنند. 
گره های لنفاوی مایعات، مواد زائد، و میکروب های مضر 
را جمع آوری و تصفیه می کنند.  بدن انسان دارای صدها 
گره لنفاوی است. گره های لنفاوی اصلی که ممکن است 
افراد مشاهده یا احساس کنند، در این قسمت های بدن 
قرار دارند: * زیر فک * دو سمت گردن * زیر بغل * دو سمت 

کشاله ران
مایع لنفاوی پیش از این که در نهایت به سینه بازگردد، 
از گره های لنفاوی در سراسر بدن عبور می کند. طی این 
فرآیند، مایع لنفاوی مواد مضر مانند باکتری ها، ویروس ها و 
مواد زائد بدن را جمع آوری کرده و به دام می اندازد. گره های 
لنفاوی مایع را تصفیه کرده و بار دیگر آن را همراه با نمک ها 

و پروتئین ها به جریان خون بازمی گردانند.
ایمنی  سلول های  حاوی  لنفاوی  گره های  همچنین، 
هستند که به مبارزه با عفونت از طریق حمله به میکروب های 

جمع آوری شده توسط مایع لنفاوی کمک می کنند.
گره های لنفاوی ممکن است زمانی که فرد با یک عفونت 
موقت مواجه است، متورم شوند. تورم در نتیجه فعالیت 

سلول های ایمنی در گره های لنفاوی رخ می دهد.
مکان تورم اغلب با بخش تحت تأثیر قرار گرفته مرتبط 
است  ممکن  گوش  عفونت  یک  مثال،  عنوان  به  است. 
موجب تورم گره های لنفاوی در نزدیکی گوش شود، در 
شرایطی که عفونت قسمت بالایی دستگاه تنفسی ممکن 

است به تورم گره های لنفاوی در گردن منجر شود.
چگونگی بررسی تورم گره های لنفاوی

افراد می توانند وضعیت تورم گره های لنفاوی را با اعمال 
فشاری آرام بر ناحیه، مانند بخش های کناری گردن، بررسی 
کنند. گره های لنفاوی متورم شبیه به توده های نرم و گرد 
احساس خواهند شد و ممکن است به اندازه یک نخود یا 
انگور باشند. آن ها ممکن است نسبت به لمس حساس 
باشند که این شرایط به التهاب اشاره دارد. در برخی موارد، 

گره های لنفاوی بزرگ تر از اندازه معمول به نظر می رسند.
گره های لنفاوی به طور موازی در دو سمت بدن قرار دارند. 
افراد می توانند گره های لنفاوی در هر سمت را بررسی کرده 

و از نظر اندازه با طرف دیگر مقایسه کنند.
افراد بسیاری که دارای گره های لنفاوی متورم هستند 
به واسطه حرکات ناگهانی یا کشش بیش از حد، درد را نیز 
تجربه می کنند. از جمله این حرکات می توان به گردش 

ناگهانی و سریع گردن، یا خوردن غذاهایی که جویدن آن ها 
دشوار است، اشاره کرد.

گره های لنفاوی متورم اغلب با علائم دیگر همراه هستند. 
این علائم متفاوت بوده و به مشکل زمینه ای بستگی داشته 
و از آن جمله می توان به گلودرد، سرفه، یا علائم شبه آنفلوانزا 

اشاره کرد.
دلایل تورم گره های لنفاوی

شرایط مختلفی می توانند موجب تورم گره های لنفاوی 
شوند، به ویژه گره هایی که در سر و گردن قرار دارند. از جمله 
این شرایط می توان به اختلالات خود ایمنی، برخی انواع 
اشاره کرد.  آنفلوانزا  مانند  و عفونت های شایع،  سرطان، 
برخی داروها، مانند داروهای ضد مالاریا و ضد تشنج نیز 

می توانند موجب تورم گره های لنفاوی شوند.
بیشتر مردم با لنفادنوپاتی موضعی مواجه می شوند که 
در آن تنها گره های لنفاوی یک بخش خاص از بدن متورم 
می شوند. زمانی که تورم گره های لنفاوی در بیش از یک 
بخش رخ می دهد، این شرایط به نام لنفادنوپاتی عمومی 
بیماری  یک  دهنده  نشان  معمولًا  و  می شود  شناخته 
یا گسترده در بدن بوده که ممکن است به  سیستمیک 

مراقبت پزشکی نیاز داشته باشد.
در ادامه با دلایل تورم گره های لنفاوی با جزئیات بیشتر 

آشنا می شویم:.
عفونت ها

عفونت هایی که می توانند موجب تورم گره های لنفاوی 
شوند بیشتر ویروسی هستند. از جمله شایع ترین عفونت ها 
می توان به موارد زیر اشاره کرد: * سرماخوردگی * آنفلوانزا 
 * لوزه  ورم   * مونونوکلئوسیس   * سینوس  عفونت های   *
عفونت های دندان یا لثه * عفونت های استافیلوکوکوس * 
گلودرد استرپتوکوکی * عفونت های پوست * عفونت های 

قارچی
عفونت های شدیدتر که می توانند موجب تورم در یک یا 

چندین گره لنفاوی شوند شامل موارد زیر می شوند:
 * آبله مرغان * بیماری سل * سرخک * سرخجه * هرپس 

* بیماری لایم * اچ آی وی * توکسوپلاسموز
تب خراش گربه که به نام بیماری خراش گربه نیز شناخته 
می شود می تواند موجب تورم لنفاوی موضعی در بخش 

نزدیک به جای چنگ زدن گربه شود.
اختلالات سیستم ایمنی

تورم  ایمنی که می توانند موجب  از اختلالات سیستم 
گره های لنفاوی شوند می توان به موارد زیر اشاره کرد: * 
لوپوس اریتماتوز سیستمیک )لوپوس( * آرتریت روماتوئید 

* سندرم شوگرن
سرطان

متورم  لنفاوی  گره های  اما  است،  شایع  کمتر  اگرچه 
می تواند نشان دهنده یک تومور بدخیم یا سرطان باشد که 
از آن جمله می توان به موارد زیر اشاره کرد: * لنفوم * بیماری 
هوچکین * لوسمی * متاستاز یا گسترش سرطان موجود * 

سارکوم کاپوسی
برخی عوامل خطرآفرین می توانند احتمال ابتلا به یک 
مشکل لنفاوی بدخیم، مانند لنفوم را فزایش دهند که از 
آن جمله می توان به موارد زیر اشاره کرد: * سن بیش از 4۰ 

سال * مرد بودن * سفیدپوست بودن
افراد مبتلا به یک گره لنفاوی بدخیم ممکن است متوجه 
لنفاوی شوند. همچنین،  بودن گره  یا لاستیکی  سفتی 
ممکن است علائم سیستمیک، مانند تب، تعریق شبانه و 

کاهش وزن ناخواسته را تجربه کنند.
تورم در گره های لنفاوی کشاله ران

عفونت های منتقله از راه روابط جنسی، مانند سفلیس و 
سوزاک، می توانند موجب تورم گره های لنفاوی، به ویژه در 

ناحیه کشاله ران شوند.
عفونت های عودکننده، عفونت های قسمت پایینی بدن، 
گره های  تورم  موجب  می توانند  نیز  پاها  آسیب دیدگی  و 

لنفاوی در کشاله ران شوند.
چه زمانی به پزشک مراجعه کنیم؟

در بسیاری موارد، تورم گره های لنفاوی طی دو تا سه هفته 
و پس از غلبه بدن بر عفونت کاهش یافته و از بین می رود. 
در صورت تداوم مشکل بیش از این مدت زمان، باید برای 

بررسی دقیق شرایط به پزشک مراجعه کنید.
از دیگر دلایل مراجعه به پزشک می توان به موارد زیر اشاره 

کرد:
یک گره لنفاوی که سفت یا لاستیکی احساس می شود.

یک گره لنفاوی که آزادانه حرکت نمی کند.
یک گره لنفاوی که قطر آن یک اینچ )2.۵ سانتیمتر( یا 

بیشتر است.
درد،  تعریق شبانه، شکم  با  که  متورم  لنفاوی  گره های 

کاهش وزن ناخواسته یا تب بالا همراهی می شوند.
تشخیص

پزشک می تواند با انجام یک معاینه جسمانی با تمرکز بر 
ناحیه تحت تأثیر قرار گرفته و صحبت درباره علائم و سابقه 

پزشکی فرد به بررسی گره های لنفاوی متورم اقدام کند.
همچنین، ممکن است آزمایش هایی برای تشخیص دلیل 
تورم تجویز شوند. این آزمایش ها ممکن است شامل یک 
آزمایش خون ساده برای بررسی نشانه های عفونت شود. 
آزمایش های تصویربرداری نیز به پزشک در بررسی دقیق 
گره های لنفاوی و ساختارهای اطراف آن ها در بدن کمک 
کنند که از آن جمله می توان به سونوگرافی، سی تی اسکن، 
و ام آرآی اشاره کرد. در صورت تداوم تورم برای چندین هفته 
یا بروز نشانه های هشداردهنده، پزشک ممکن است نمونه 

برداری از یک گره لنفاوی را تجویز کند.
درمان گره های لنفاوی متورم

از بین  از بهبود عفونت  گره لنفاوی متورم معمولًا پس 
مصرف  با  تورم  است  ممکن  همچنین،  رفت.  خواهد 
داروهای تجویزی، مانند آنتی بیوتیک ها یا ضدویروس ها از 

بین برود. 
اگر بیمار دارای بافت متورم باشد، پزشک ممکن است 
داروی ضدالتهاب تجویز کند. اگر یک بیماری زمینه ای 
مسئول تورم گره های لنفاوی است، درمان این شرایط باید 

به کاهش تورم کمک کند.
از جمله درمان های خانگی برای گره های لنفاوی متورم 

می توان به موارد زیر اشاره کرد:
* مصرف داروهای ضد درد بدون نسخه مانند استامینوفن 
یا ایبوپروفن * استفاده از یک کمپرس مرطوب گرم روی 
ناحیه تحت تأثیر قرار گرفته * مصرف مایعات فراوان، مانند 
آب و آبمیوه تازه * استراحت کافی برای کمک به بهبود بدن

همه چیز در مورد گره های لنفاوی

تورم گره های لنفاوی؛ از تشخیص تا درمان

غذا، عاملی مهم و طبیعی است که می تواند از التهاب و درد مفاصل کم کند، اما چیزی 
که می نوشید نیز درست همین اندازه تأثیر گزار است. هیدراسیون یا آب رسانی به بدن نیز 

برای نرم و منعطف نگه داشتن مفاصل و جریان مناسب خون اهمیت دارد.
اگر بتوانید نوشیدنی ای سر بکشید که علائم آرتروزتان را تسکین بدهد و هیچ عارضه ی 
خیلی  تنها  نه  آرتروز  است.  خوب  که  البته  نیست؟  خوب  باشد  نداشته  هم  جانبی 
ناراحت کننده است بلکه شما را در معرض بیماری های دیگری مانند بیماری قلبی، 
فشارخون بالا و دیابت نیز قرار می دهد.  غذا، عاملی مهم و طبیعی است که می تواند از 
التهاب و درد مفاصل کم کند، اما چیزی که می نوشید نیز درست همین اندازه تأثیر گزار 
است. هیدراسیون یا آب رسانی به بدن نیز برای نرم و منعطف نگه داشتن مفاصل و جریان 
مناسب خون اهمیت دارد. نوشیدنی هایی که در ادامه به شما توصیه می کنیم حاوی مواد 

مغذی هستند که باعث می شود برای کاهش التهاب مفید باشند.
آب: ۷۰ درصد بدن ما از آب تشکیل شده است. بنابراین اگر کم آب بنوشید و بدنتان 
دهیدراته شود نمی تواند به طور مؤثر سموم را که تشدیدکننده ی التهاب اند دفع کند. آب، 

مفاصل را نرم می کند. در واقع برخی از انواع آرتروز مرتبط با نرم و منعطف نبودن مفاصل اند. 
سعی کنید روزانه تقریباً دو لیتر آب تصفیهشده بنوشید.

آب آلبالو: حتماً پزشکتان توصیه کرده زیاد آبمیوه ننوشید زیرا پُر از قند است که التهاب 
برانگیز بوده و هیچ فیبری هم ندارد که جذب قند آن را کُند کند. اما یک استثنا وجود 
دارد: پژوهش ها نشان داده اند آب آلبالو هم می تواند علائم آرتروز را تسکین دهد و هم علائم 
نقرس را. خوردن خود میوه ی آلبالو نیز هیچ مشکلی ندارد زیرا فیبر زیادی دارد و قند آن 
نیز طبیعی است. میوه ای که شما باید از خوردن آن اجتناب کنید گریپ فروت است زیرا بر 

انواع داروها که شامل داروهای تجویزی برای آرتروز نیز می شود اثر می گذارد.
اسموتی: یکی از راه های مصرف میوه بدون هیچ عارضه ی جانبی این است که آن را 
با اسموتی ها ترکیب کنید. اسموتی سالم تر از آبمیوه است زیرا فیبر آن حفظ شده است. 
شما می توانید سبزیجات را وارد اسموتی تان کنید. توصیه می کنیم روزانه چند وعده 
میوه مصرف کنید زیرا آنتی اکسیدان های فراوانی دارد که می تواند از آسیب ناشی از 
رادیکال های آزاد جلوگیری کند و در نتیجه التهاب کاهش یابد. به اسموتی های تان زیاد 
آبمیوه اضافه نکنید اما می توانید از ماست در آن ها استفاده کنید. پروبیوتیک های ماست 

به حفظ سلامت گوارش کمک می کنند که فاکتور مهمی در التهاب است.
قهوه: پیرامون قهوه بحث زیاد است اما با خیال راحت می توانیم بگوییم اگر در حال 
حاضر اهل نوشیدن قهوه هستید دلیلی ندارد آن را کنار بگذارید. برخی مطالعات نشان 
داده اند قهوه، ریسک پوکی استخوان و ورم مفاصل را افزایش می دهد اما سایر پژوهش ها 
حاکی از آن هستند که چنین ارتباطی وجود ندارد. به هر حال شواهدی وجود دارد که 
نشان می دهد نوشیدن قهوه به تسکین نقرس کمک می کند. ضمناً این را هم می دانیم که 

قهوه حاوی پلی فنول هاست که آنتی اکسیدان هایی جنگنده با التهاب اند. بنابراین اگر از 
نوشیدن قهوه لذت می برید اعتدال را رعایت کنید. بیشتر مطالعات نشان داده اند خطرات 
ناشی از نوشیدن قهوه زمانی مطرح می شود که بیشتر از روزی چهار فنجان قهوه بنوشید.
چای: چای برخلاف قهوه خوش نام تر است. شما می توانید چای سیاه و سبز و سفید 
بنوشید و از فواید ضدالتهابی آن بهره مند شوید. اگر چای را با هدف تسکین علائم 
آرتروزتان می نوشید، خوب است بدانید نوع سبز آن، بیشترین قدرت آنتی اکسیدانی را 
دارد. پلی فنول های موجود در چای سبز، اپی گالوکاتچین گالات نام دارد که از غضروف ها 
و استخوان ها محافظت می کند و هر دوی این ها برای ساختار مفاصل مهم اند. ضمناً اپی 
گالوکاتچین گالات از جهت توانایی آنتی اکسیدانی، ۱۰۰ برابر قدرتمندتر از ویتامین C و 

E است.
شیر: همیشه این سؤال مطرح بوده که آیا انسان باید شیر بخورد یا نه. درست است 
که انسان بعد از دوران نوزادی به شیر نیاز مبرم ندارد اما شیر تنها ماده ی غذایی است که 
مقدار قابل توجهی کلسیم دارد و استخوان ها را تقویت می کند. اگر به لبنیات حساسیت 
دارید، ممکن است استخوان هایتان آسیب ببینند. مطالعات نشان می دهند نوشیدن شیر 

می تواند ابتلا به پوکی استخوان را به تأخیر بیندازد و از نقرس جلوگیری کند.
همه ی این نوشیدنی ها نقش چشمگیری در کاهش التهاب دارند که عامل اصلی آرتروز 
و خیلی بیماری های دیگر است. این نوشیدنی ها را وارد رژیم غذایی روزانه ی خود کنید تا 
بروز التهاب کاهش و دردتان را تسکین دهید. داشتن ِ مایعات کافی در بدن، نقش مهمی 
در نرمی و انعطاف پذیری مفاصل دارد. هر چه بیشتر تحرک داشته باشید، گرفتگی کمتری 

در مفاصل خود تجربه خواهید کرد.

آرتریت؛ از آب تا شیر

بهترین نوشیدنی ها برای التهاب مفاصل

اداره کل ثبت اسناد واملاک استان کرمانشاه
اداره ثبت اسناد واملاک حوزه ثبت ملک کرمانشاه ناحیه یک

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های 
فاقد سند رسمی 

آگهی موضوع ماده ۳قانون و ماده ۱۳آیین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 
واراضی وساختمانهای فاقدسندرسمی برابر رای شماره ۱۳9۷6۰۳۱6۰۰۱۰۰42۸4 
مورخ ۱۳9۷/۰9/۷هیات اول/ دوم موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی 
و ساختمانهای فاقدسند رسمی مستقردر واحد ثبتی حوزه ثبت ملک کرمانشاه ناحیه 
یک تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی خانم افسانه سلطانی فرزند نریمان به شماره 
شناسنامه 29۷ صادره از کرمانشاه در یک باب ساختمان یک به مساحت ۵۱/۱۳ 
مترمربع مفروز و مجزی شده از پلاک باقیمانده ۳4۱ فرعی از ۳66 اصلی واقع در 
بخش یک حومه کرمانشاه به آدرس کیهانشهر بلوک پنجم فرعی اول کوی دیبا پلاک 
۱۰ خریداری از مالک رسمی آقای بابا اکبری مراد آبادی  محرز گردیده است.لذا به 
منظور اطلاع عموم مراتب دردو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی می شود در  صورتی که 
اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از 
تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره  تسلیم و پس از اخذ 
رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی 
تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور وعدم وصول اعتراض طبق 

مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت اول: 1397/10/16 تاریخ انتشار نوبت دوم: 1397/11/03
جعفر نظری -رییس ثبت اسناد واملاک ناحیه یک کرمانشاه

----------------------------------------------
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت 

ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
برابر رای شماره ۱۳9۷6۰۳۳۱۰۵۷۰۰۱۸9۰ هیات اول / دوم موضوع قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه 
ثبت ملک کرج – ناحیه دو تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای ملک علی اینانلو 
میرشانلو فرزند امراله بشماره شناسنامه 9۰۳ صادره از بوئین زهرا در سه دانگ مشاع 
از ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت ۱۵۰/۰۰ مترمربع پلاک 2۱2 فرعی از ۷ 
اصلی واقع در جعفرآباد خریداری از مالک رسمی آقای عبدالعلی پیرمحمدی محرز 
گردیده است . لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی می 
شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته 
باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره 
تسلیم و پس از اخذ رسید ، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض ، دادخواست 
خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند . بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و 
عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد . م/9۷/۳۰۳6۳/ف 
تاریخ انتشار نوبت اول : 97/10/18 تاریخ انتشار نوبت دوم : 97/11/03 

ایرج فهیمی – رئیس ثبت اسناد و املاک

آگهی مفقودی
برگ سبز خودوری سواری فائو بی ۳۰ به رنگ مشکی متالیک مدل ۱۳96 به  

  NAGS۸CE2۵HA46۱۱۰9 و شماره شاسی   CA4GB۱62۱4492 شماره موتور
به شماره شهربانی 9۸2 ل ۸۵ ایران ۱۰ به نام آقای محمد یوسفی مفقوده گردیده و از 

درجه اعتبار ساقط می باشد.



چهار شنبه -سوم بهمن ماه 1397-    سال بیست  و یکم -   شماره 64737
اجتماعی

دادستان قم با تاکید بر اینکه برخورد قاطع با متجاوزان به منابع طبیعی به صورت مستمر 
دنبال می شود، گفت:  حفاظت از منابع طبیعی به عنوان نعمتی الهی و خدادادی، رسالتی 

است که بر عهده همه دستگاه ها و مردم گذاشته شده است.
مهدی کاهه پیش از ظهر دیروز در همایش هم اندیشی حفاظت از اراضی ملی و دولتی که 
با حضور دهیاران، شوراهای اسلامی روستاها و اعضای شورای حفاظت از بیت المال استان 
قم در تالار معصومیه فرمانداری قم برگزار شد، با تاکید بر اینکه برخورد قاطع با متجاوزان 
به منابع طبیعی به صورت مستمر دنبال می شود، عنوان کرد:  حفاظت از منابع طبیعی 
به عنوان نعمتی الهی و خدادادی، رسالتی است که بر عهده همه دستگاه ها و مردم گذاشته 
شده است. وی با اشاره به اینکه منابع طبیعی به عنوان یک امانت الهی در اختیار ماست، 
اضافه کرد: حفاظت از منابع طبیعی به عنوان رسالتی قانونی و شرعی در رهیافت های 
قرآنی، آموزه های روایی و متون قوانین مورد تاکید قرار گرفته است و امیدواریم بتوانیم در 

راستای صیانت از این نعمت های الهی به وظایف خود عمل کنیم.
کاهه با بیان اینکه همه مردم در منابع طبیعی سهم مشترکی دارند، گفت: تعارض در منابع 
طبیعی تعرض به حقوق عامه است و در این تعرض نیاز به یک مدعی خصوصی نداریم وی 
خاطرنشان کرد: مسئولان به عنوان یک شهروند وظیفه دارند از تعرض به منابع طبیعی 
جلوگیری کنند به همین علت نباید منتظر باشیم تا گزارشی به ما برسد و بعد به مقابله با 
متخلفان اقدام کنیم. کاهه از طبیعت به عنوان حقوق مشترک همه مردم یاد کرد و افزود: 
تعرض به طبیعت تعرض به حقوق آحاد مردم است و دادستانی به عنوان مدافع حقوق مردم 
از این تعرض جلوگیری کرده است و همچنان به تلاش های خود ادامه خواهد داد. وی 
ترویج فرهنگ حفاظت از منابع طبیعی را رسالت مهمی برای شوراهای اسلامی دانست و 
تصریح کرد: جلوگیری از تعرض افراد در منابع طبیعی نیازمند مشارکت مردم است و در این 
راستا باید فرهنگ سازی مورد نیاز در میان اقشار مختلف انجام شود. دادستان قم بر لزوم 
هماهنگی بیشتر میان دستگاه های مرتبط و جلوگیری از موازی کاری در راستای حفاظت از 
اراضی ملی تاکید کرد و گفت: شورای حفاظت از بیت المال استان قم نیز طی این سال های 

اخیر نسبت به حفاظت از منابع طبیعی و اراضی ملی اهتمام جدی داشته است
فرماندار قم:

شوراهای اسلامی باید حافظ منابع طبیعی باشند
فرماندار قم نیزدراین همایش با بیان اینکه شوراهای اسلامی باید حافظ منابع طبیعی 
و اراضی ملی باشند، گفت: شوراهای دوره پنجم به بلوغ کامل رسیده و نه فقط در منابع 
طبیعی و اراضی ملی تصرف نخواهند داشت بلکه به عنوان رابطین منابع طبیعی از وقوع 

جرم و تصرف اراضی دولتی جلوگیری خواهند کرد.
با اشاره به اینکه شورای اسلامی روستا و دهیار در زمینه تامین مسکن و  رضا سیار 
تاسیسات عمومی وابسته به طرح هادی مشکلی نخواهند داشت، اظهار کرد: تامین زمین 
برای اشتغال در مجاورت روستا موضوعی است که در دو سال مطرح شده و در کارگروه 
اشتغال و شورای برنامه ریزی استان مورد تاکید قرار گرفته است. وی اضافه کرد: برای تامین 
کارگاه هایی که فعالیت های آن ها مغایرتی با قانون های زیست محیطی ندارند و می توانند 
برای معیشت روستاییان مناسب باشند برنامه ریزی های لازم صورت گرفته و بنیاد مسکن 
مکلف شده است تا اراضی دولتی و یا شخصی را به اندازه نیاز اشتغال روستاییان به کارگاه ها 
اختصاص دهد. فرماندار قم خاطرنشان کرد: ما به دنبال ایجاد ناحیه صنعتی در روستاها 
نیستیم تا چالش های جدید را در روستاها رقم بزنیم بلکه تلاش می کنیم تا نگاه به مسائل 
زیست محیطی به ایجاد کارگاه های متناسب با زندگی روستاییان برسیم. وی با بیان اینکه 
هیچ بهانه و عذری برای تامین نکردن زمین مورد نیاز کارگاه ها در روستاها نداریم، عنوان 
کرد: امیدواریم با ایجاد کارگاه های مختلف بتوانیم مشکل اشتغال را در 133 روستای استان 
قم رفع کنیم. سیار با تاکید بر اینکه به غیر از طرح هادی و در راستای ایجاد کارگاه های 
اشتغال زایی هیچ بهانه ای برای دست اندازی به زمین های مجاور روستا نداریم، تصریح کرد: 

با اصلاحاتی که در طرح هادی صورت گرفته و ضوابطی که بنیاد مسکن دارد همه اراضی 
داخل این طرح درحال تعیین و تکلیف شدن است. وی با بیان اینکه شوراهای اسلامی 
باید حافظ منابع طبیعی و اراضی ملی باشند، مطرح کرد: شوراهای دوره پنجم به بلوغ 
کامل رسیده و نه فقط در منابع طبیعی و اراضی ملی تصرف نخواهند داشت بلکه به عنوان 
رابطین منابع طبیعی از وقوع جرم و تصرف اراضی دولتی جلوگیری خواهند کرد.شوراهای 
اسلامی باید حافظ منابع طبیعی باشند فرماندار قم با بیان اینکه شوراهای اسلامی باید 
حافظ منابع طبیعی و اراضی ملی باشند، گفت: شوراهای دوره پنجم به بلوغ کامل رسیده 
و نه فقط در منابع طبیعی و اراضی ملی تصرف نخواهند داشت بلکه به عنوان رابطین منابع 

طبیعی از وقوع جرم و تصرف اراضی دولتی جلوگیری خواهند کرد.
مدیرکل حراست سازمان جنگل ها، مراتع و آبخیزداری:

گزارش ماموران منابع طبیعی به عنوان ضابط قضایی پذیرفته شود
مدیرکل حراست سازمان جنگل ها، مراتع و آبخیزداری نیزدراین همایش گفت:گزارش 
مأموران منابع طبیعی در مورد تصرف اراضی باید به عنوان ضابط خاص قضایی پذیرفته 
شود و این مباحث به کارشناس ارجاع نشود رضا افلاطونی با اشاره به اینکه انفال در اختیار 
حکومت اسلامی است، اظهار کرد: بر اساس آیات قرآن کریم مالکیت انفال برای خداوند 
متعال و رسول اکرم)ص( است و ملت باید از این انفال تا زمان ظهور امام زمان)عج( صیانت 
کنند؛ ما امانت دار انفال هستیم و خیانت در این امانت گناه کبیره محسوب می شود. وی 
بر لزوم استفاده درست از منابع طبیعی تاکید کرد و افزود: گاهی با اقدامات غیرقانونی در 
راستای اشتغال زایی به استفاده نادرست و یا بیش از حد از منابع طبیعی و مراتع می پردازیم 
و تهدیدهای جدی را برای زندگی مردم ایجاد می کنیم درحالی که این مقابله با قوانین 

طبیعت موجب ضربه زدن به زندگی انسان می شود.
مدیرکل حراست سازمان جنگل ها، مراتع و آبخیزداری با بیان اینکه آموزه های دینی 
مختلفی در مورد چگونگی حفاظت از انفال وجود دارد، تصریح کرد: یکی از اصلی ترین 
قوانین موضوعه، قانون اساسی است که برخی از اصول این قانون به ما تکلیف کرده که 
حفاظت از منابع طبیعی و محیط زیست وظیفه ای همگانی است و هیچ فردی نمی تواند 
از رسالت های خود در این عرصه جا خالی کند. وی حفاظت از منابع طبیعی را رسالتی 
شرعی دانست و مطرح کرد: دولت به عنوان حاکم با نمایندگی سازمان جنگل ها، مراتع 
و آبخیزداری عرصه هایی از کشور را بر اساس مبانی فقهی و شرعی تقسیم بندی کرده که 
بر این اساس 83 درصد از مساحت کشور به جنگل ها و مراتع اختصاص دارد. افلاطونی 
قرار  اشتغال زایی  طرح های  اختیار  در  زمین  روستاها،  نیاز  اساس  بر  کرد:  خاطرنشان 
می دهیم اما اولویت حفظ اراضی ملی، جنگل ها و مراتع باید مورد توجه مسئولان مختلف 
قرار گیرد. وی ادامه داد: گزارش مأموران منابع طبیعی در مورد تصرف اراضی باید به عنوان 
ضابط خاص قضایی پذیرفته شود و این مباحث به کارشناس ارجاع نشود؛ منابع طبیعی 
باید بدون تشکیل پرونده و دستور مقام قضاییه توانایی رفع تصرف را داشته باشد. افلاطونی 
است،  چوب  مصرف  قطب های  از  یکی  قم  استان  اینکه  به  توجه  با  کرد:  خاطرنشان 
دستگاه های مختلف باید در عرصه مربوط به قاچاق چوب به ما کمک کنند، بر اساس قانون 
مجلس طرح تقوقف بهره برداری از جنگل های شمال دنبال شده و قاچاقچیان به قطع 
درختان استان های دیگر ورود کرده اند. وی با بیان اینکه بر اساس قانون، شوراهای اسلامی 
در راستای حفاظت از محیط زیست و منابع طبیعی با دستگاه های متولی همکاری و 
همیاری داشته باشند، عنوان کرد: شوراهای اسلامی باید نسبت به وقوع جرم و تخلف در 
اراضی ملی حساسیت داشته باشند و در کنار منابع طبیعی مقابل متخلفان قرار گیرند. 
مدیرکل حراست سازمان جنگل ها، مراتع و آبخیزداری با تاکید بر اینکه شوارهای اسلامی 
نباید در عرصه اراضی ملی پروانه ساخت صادر کنند، تصریح کرد: این مجموعه ها می توانند 
اقشار مختلف مردم را به حفاظت از منابع طبیعی دعوت کنند چراکه حفاظت مشارکتی 

هدف اصلی سازمان جنگل هاست.

معاون غذا و داروی دانشگاه علوم پزشکی قم:

پرداخت مطالبات داروخانه ها ازبیمه مشکل 
سازشده است

معاون غذا و داروی دانشگاه علوم پزشکی قم گفت: فاصله زمانی پرداخت مطالبات 
داروخانه ها از برخی سازمان های بیمه گر بیش از هشت ماه شده که این مساله مشکلاتی 
را به لحاظ اقتصادی برای این واحدها ایجاد نموده است. ابوالفضل نیک آزما افزود: با وجود 
این که افزایش فاصله زمانی پرداخت مطالبات باعث ایجاد مشکلات مالی برای آنها شده، 
ولی تاکنون وقفه ای در ارائه خدمات از سوی داروخانه ها ایجاد نشده است. وی با بیان این 
که انتظار می رود فاصله پرداخت بدهی از 2 تا سه ماه بیشتر نشود، اضافه کرد: در حال 
حاضر سازمان های بیمه گر از جمله تامین اجتماعی تا خرداد 97 و بیمه سلامت نیز به 
صورت 60 درصد علی الحساب تا همین بازه زمانی مطالبات داروخانه ها را پرداخت کرده 
اند که این تاخیر قابل قبول نیست. وی بیان کرد: حدود 170 داروخانه در قم در حال 
فعالیت است و از این تعداد، 25 داروخانه شبانه روزی بوده که 2 اکیپ کارشناسی به صورت 
روزانه بر فعالیت این داروخانه  ها نظارت کامل دارد. نیک آزما اضافه کرد: با توجه به این که 
دسترسی کامل به آمار و اطلاعات داروخانه ها وجود دارد، همشهریان می توانند در صورت 
مشاهده تخلف در داروخانه از جمله گران فروشی مراتب را به شماره 7 -36706444 
و 1490 اطلاع دهند که شماره 1490 علاوه بر رسیدگی به تخلفات، به کمبودهای 

احتمالی دارو رسیدگی می کند و مشاوره علمی دارویی نیز ارائه می دهد.
*احتکار دارویی در قم وجود ندارد

وی در ادامه با تاکید بر این که احتکار دارویی در قم وجود ندارد، گفت: توزیع دارو در بستر 
شبکه قانونی تعریف شده ای انجام می شود، به طوری که چرخه توزیع دارو تحت کنترل 
و نظارت سازمان غذا و دارو است. وی با اشاره به افزایش قیمت برخی داروها، اضافه کرد: 
با توجه به این که مکمل های غذایی و دارویی تا حدودی از شمول ارز حمایتی خارج شده 
 اند، شاهد افزایش بیشتر قیمت این اقلام بوده ایم. معاون دانشگاه علوم پزشکی قم افزود: 
افزایش قیمت رسمی داروهای معمول نیز به طور میانگین در حد 10 تا 15 درصد بوده که 
داروخانه موظف است بر اساس قیمت درج شده در فاکتور، داروها را بفروشد و حق افزایش 
قیمت ندارد. وی تصریح کرد: تفاوت قیمت داروها دلایلی متعددی دارد از جمله این که 
بعضی از برندها و کارخانه ها )حتی داخلی( با توجه به اقدامات خاصی که برای افزایش 
کیفیت داروهای تولیدی خود انجام داده اند مجوز افزایش قیمت در حد کمی بالاتر از 

قیمت حداقل را از سازمان غذا و دارو دریافت کرده اند.

رئیس اداره سینمایی اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی قم :

دو سینما در دهه فجر در قم افتتاح می شود
رئیس اداره سینمایی اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی قم گفت: دو سینمای استقلال و 
شهرآفتاب با چهار سالن سینمایی و 730 صندلی در دهه فجر امسال به ظرفیت سینمایی 
این استان افزوده می شود. محمد کاظم رضوانی با بیان اینکه جهاد سینماسازی استان 
که در سال های اخیر در قم آغاز شده در حال ثمردادن است، افزود: سینما استقلال و 
شهر آفتاب به عنوان سینماهای قدیمی و خاطره انگیز این استان ، پس از سال ها رکود و 
تعطیلی، فعالیت مجدد خود را تا بهمن ماه امسال از سر می گیرند. وی ادامه داد: احیای 
دوباره سینماهای شهر آفتاب و استقلال که به ترتیب در سال های 1360 و 1361 در 
شهر قم به بهره برداری رسیده بودند ولی با وجود چندین بار نوسازی، در سال های اخیر 
دچار رکود و تعطیلی کامل شدند که با تمایل مالکان این سینماها در دستور کار قرار گفت. 
رضوانی اظهار داشت: سینما استقلال که با تامین اعتبار مورد نیاز در حال طی کردن 
روند نهایی بازسازی است دارای یک سالن با ظرفیت 250 صندلی است ضمن اینکه بهره 
برداری از مجموعه سینمایی شهر آفتاب با دارا بودن 2 سالن با ظرفیت 90 صندلی و یک 
سالن سینمایی به ظرفیت 300 صندلی موجب تحول در صنعت سینمای استان خواهند 
شد. وی با بیان اینکه در دهه 80 سینما استقلال 2 بار و شهر آفتاب یک بار تجهیز، نوسازی 
و بازسازی شده اند گفت: سینما استقلال در سال 84 در نوبت بازسازی قرار گرفت ولی به 
دلایلی از جمله ناتوانی مالک در تامین سهم آورده خود این بازسازی صورت نگرفت. رضوانی 
در ادامه با اشاره به روند احداث سالن سینمایی باغ موزه دفاع مقدس قم گفت: روند ساخت 
سینمای باغ موزه دفاع مقدس واقع در انتهای بلوار شهید صدوق قم در مرحله کف سازی 
و بدنه سازی است که با توجه به سرعت تکمیل سازه این سینما، به دنبال تامین تجهیزات 
مورد نیاز آن برای بهره برداری سریع از آن هستیم. وی ادامه داد: با بهره برداری از سینمای 
موزه دفاع مقدس 400 صندلی دیگر نیز به ظرفیت سینمایی استان افزوده می شود. در 
حال حاضر سینمای ونوس با 300 صندلی، سینمای تربیت با 500 صندلی، سینما آوینه با 

250 صندلی و سینمای آیه با 140 صندلی چهار سینمای فعال شهر قم هستند. 

معاون فنی و عمرانی شهردار قم:

زیرگذر امامزاده ابراهیم طبق زمان بندی 
بازگشایی می شود

معاون فنی و عمرانی شهردار قم گفت: در حال حاضر بخش زیادی از عملیات عمرانی 
ایستگاه شهید آیت الله سعیدی در زیرگذر امامزاده ابراهیم انجام شده و پیش بینی می کنیم 

زودتر از موعد مشخص شده که 15 بهمن ماه است بتوانیم محور را بازگشایی کنیم.
 علیرضا قاری قرآن با اشاره به آخرین وضعیت تکمیل ایستگاه مترو شهید آیت الله 
سعیدی و بازگشایی زیرگذر امامزاده ابراهیم اظهار کرد: دلیل بسته شدن زیرگذر امامزاده  
ابراهیم احداث یکی از ایستگاه های مترو است؛ البته تلاش زیادی شد که محور بسته نشود 
اما راهی جز انسداد خیابان برای اجرای پروژه نداشتیم. وی با بیان اینکه در روند احداث 
چهار ایستگاه در فاز اول مترو خیابان ها مسدود نشد و اجرا به صورت زیرسطحی صورت 
گرفت، اذعان کرد: با تمام بررسی ها و تلاش های صورت گرفته در این محل امکان کار از زیر 
وجود نداشت و مجبور شدیم زیرگذر امامزاده ابراهیم را مسدود کنیم. معاون فنی و عمرانی 
شهردار قم با بیان اینکه زمان بندی 75 روزه برای بازگشایی خیابان و زیرگذر امامزاده ابراهیم 
تعیین شده است، تصریح کرد: برنامه دو ماه و نیمه داشتیم که به سرعت پیش  می رود 

وخوشبختانه سرعت خوبی دارد و امیدواریم سریع تر به سرانجام برسد.
وی با بیان اینکه در این ایستگاه به سرعت با احداث سقف پایانی، آسفالت معبر انجام 
شده و ضمن بازگشایی زیرگذر، ادامه عملیات عمرانی احداث ایستگاه به صورت زیرزمینی 
و  انجام شده  از عملیات عمرانی  زیادی  انجام می شود، گفت: در حال حاضر بخش 
خوشبختانه از زمان بندی جلوتر هستیم؛ پیش بینی می کنیم زودتر از موعد مشخص شده 

که 15 بهمن ماه است بتوانیم محور را بازگشایی کنیم و تردد عادی برقرار شود.

رئیس کمیسیون فرهنگی شورای شهر قم:

تمام ظرفیت های فرهنگی شهر در مصلی 
تجمیع شود

رئیس کمیسیون فرهنگی شورای شهر قم گفت: اگر بتوانیم تمام ظرفیت های فرهنگی 
شهر را در مصلی جمع کرده و مسوولان آن با ارتباطی که دارند کمک نهادهای مختلف 
را جذب کنند می توانیم شاهد اقدامات فرهنگی اثرگذاری در نماز جمعه باشیم. حسن 
مالکی نژاد با بیان اینکه نماز جمعه چون یک آیین عبادی سیاسی است جنبه فرهنگی هم 
دارد اظهار کرد: اینکه از اقشار مختلف مردم در نماز جمعه حضور می یابند ظرفیتی است 
که باید از آن بهترین استفاده در راستای فعالیت های فرهنگی صورت گیرد. وی با تاکید 
بر اینکه رهبری تاکید دارند که مصلی ها باید قرارگاه فرهنگی هر شهری باشد خاطرنشان 
کرد: با توجه به امکاناتی که در ساختمان نماز جمعه و مصلی ها است می توانیم بسیاری از 
فعالیت های فرهنگی که نیازمند فضا و امکانات هستند را با محوریت مصلی فعال کنیم. رئیس 
کمیسیون فرهنگی شورای اسلامی شهر قم اذعان کرد: مصلی جنبه مردمی دارد و خادمین 
آنهم به صورت افتخاری فعالیت می کنند پس ظرفیتی عظیم است که می توان آن را محور 
فعالیت های فرهنگی قرار داد. وی ادامه داد: اگر بتوانیم تمام ظرفیت های فرهنگی شهر را 
در مصلی جمع کرده و مسوولان آن با ارتباطی که دارند کمک نهادهای مختلف را جذب کنند 
می توانیم شاهد اقدامات فرهنگی اثرگذاری در نماز جمعه باشیم. مالکی نژاد با تاکید بر اینکه 
ما در شورا می توانیم نخ تسبیحی برای گردآوری فعالان فرهنگی با محوریت مصلی باشیم 
تصریح کرد: با این کار می توانیم قدرت جبهه فرهنگی را نشان داده و فعالیت های اثرگذاری 
را ارائه دهیم. اگر این کار صورت گیرد به دور از مسائل جناحی و سیاسی باید روی بحث 
انقلاب کار شود؛ انقلاب برای همه است و باید با نگاهی عمومی به تمام اقشار مردم، نیازهای 

عمومی جامعه را با محوریت مصلی خط دهی کرده و پاسخگو باشیم.

به همت رئیس روابط عمومی فرمانداری شهریاربرگزار شد

سلسله نشست های مطبوعاتی در شهرستان شهریار
مطبوعاتی  نشستهای  مراسم 
با  ملت  امید  دولت  تدبیر 
عمومی  روابط  هماهنگی 
فرمانداری شهرستان شهریار در 
رئیس  همراه  به  مختلف  ادارات 
تا  خبرنگاران  از  جمعی  و  اداره 
چهلمین سالروز پیروزی انقلاب 

اسلامی برگزار می گردد.
این نشستها که به همت و برنامه ریزی های درست که از سوی صادق زاده مشاور و رئیس 
روابط عمومی فرمانداری ترتیب داده شده است ابتدا رئیس هر اداره به بیان عملکردها و 
اقدامات انجام شده و در دست انجام پرداخته و سپس خبرنگاران با طرح سوالات جلسه 
مورد نظر را تکمیل می کنند و همگی در جهت پیشرفت و خدمت رسانی به مردم صورت 
می گیرد. ادارات مد نظر : آموزش و پرورش – بهداشت و درمان – ورزش و جوانان – جهاد 
کشاورزی – اوقاف و امور خیریه – برق – آبفا – راه و شهرسازی – صنعت معدن و تجارت – 
شهرداری شهریار باغستان اندیشه وحیدیه فردوسیه صباشهرو شاهد شهر- فرهنگ و ارشاد 

اسلامی – ثبت اسناد و املاک – امور مالیاتی – بخشدار مرکزی – فرماندار هستند.

آیت الله علوی گرگانی دردیدار مدیرکل اوقاف استان قم:

برای احیای موقوفات فرهنگ سازی و 
اطلاع رسانی شود

یکی از مراجع تقلید احقاق حقوق موقوفات را یکی از مهمترین وظایف سازمان اوقاف 
دانست و گفت: لازم است برای این منظور فرهنگ سازی و اطلاع رسانی شفاف صورت 

بگیرد تا مردم نسبت به وقف و موقوفات آگاه شوند.
آیت الله سید محمد علی علوی گرگانی پیش از ظهر روز دوشنبه در جمع مدیرکل، 
معاونین و روسای اوقاف قم اظهار کرد: اوقاف و امور خیریه یکی از ادارات مهمی است که 

وظایف و کارکردهای آن بسیار سنگین و دشوار است.
وی افزود: یکی از موضوعات مهم امروز، وقف و موقوفات هستند که همه امور مربوط به 

آن بر عهده سازمان اوقاف و ادارات کل آن در استان ها گذاشته شده است.
این مرجع تقلید با بیان اینکه مدیران جدید سازمان اوقاف و اداره کل اوقاف استان قم 

باید از بهترین شیوه ها و ایده ها نو در این مسیر استفاده شود.
وی ادامه داد: برخی افراد در جایگاهی که قرار دارند، چنان خدماتی ارائه می دهند که 
همواره نام نیکی از آنها باقی می ماند و ذخیره آخرتشان هم هست، همه مدیران باید این 
الگو را مد نظر قرار دهند و در همین مسیر حرکت کنند. آیت الله علوی گرگانی با اشاره 
به لزوم ترویج فرهنگ وقف عنوان کرد: می توان جلساتی با حضور مسئولان و متولیان 
موقوفات برگزار کرد و در این نشست ها از بزرگان منطقه ای هم دعوت شود. استاد برجسته 
حوزه علمیه قم با بیان اینکه در زمینه موقوفات سازمان اوقاف باید در راستای حل آنها 
از شیوه های خلاقانه استفاده کند خاطرنشان کرد: احیای موقوفات که یکی از وظایف 
سازمان اوقاف به شمار می رود از مهمترین کارکردهای این سازمان به شمار می رود. وی 
افزود: اقداماتی که در این راستا صورت گرفته موجب احیای برخی موقوفات شده و مردم 
از ثمرات و برکات آنها بهره مند شده اند. آیت الله علوی گرگانی همت عالی و نیت خالصانه 
را راه حل بسیاری از مشکلات دانست و تصریح کرد: اگر انسان با نیت الهی وارد میدان 
شود، خداوند هم رحمت خود را شامل حال آدمی می کند و مردم را به سوی متولی کار 
خیر متمایل می سازد. استاد حوزه علمیه قم گفت: خداوند وعده داده که همراه محسنین 
و نیکوکاران است و این بزرگ ترین دلگرمی برای انجام کار خیر است. وی ضمن تبریک به 
حجت الاسلام والمسلمین اسکندری به دلیل انتصاب به عنوان مدیرکل اوقاف و امور خیریه 
استان قم افزود: از خداوند توفیق روزافزون شما را خواستارم و امیدوارم در انجام وظایف 
شرعی و سازمانی خود موفق باشید. آیت الله علوی گرگانی احقاق حقوق موقوفات را یکی 
از مهمترین وظایف سازمان اوقاف دانست و گفت: لازم است برای این منظور فرهنگ سازی 

و اطلاع رسانی شفاف صورت بگیرد تا مردم نسبت به وقف و موقوفات آگاه شوند.

مدیرکل اوقاف استان قم:

 نمی توانیم نسبت به حقوق موقوفات کوتاه بیائیم 
مدیرکل اوقاف استان قم گفت: حرکت در مسیر شرع و قانون و اجرای امینانه نیت واقفان 

موجب افزایش اعتماد عمومی به سازمان اوقاف و مسئله وقف می شود.
حجت الاسلام والمسلمین عباس اسکندری در دیدار با آیت الله علوی گرگانی با اشاره 
به وظایف سازمان اوقاف اظهار کرد: در طول تاریخ، واقفان نیک اندیش بسیاری با هدف 
خدمت به مکتب اهل بیت)ع(، املاک خود را وقف کرده اند و برکات آنها هنوز نصیب 
جامعه می شود. وی افزود: موقوفات فراوانی در ایران به ویژه شهر قم وجود دارند که دارای 
نیت های مختلف هستند و نیازهای گوناگون را مد نظر داشته اند که بیشتر آنها مربوط به 
روضه خوانی برای سیدالشهدا)ع( و سایر ائمه اطهار)ع( و نیز خدمت به مردم در حوزه  های 

درمان، سلامت و پشتیبانی از فعالیت های علمی و حوزه های علمیه هستند.
مدیرکل اوقاف و امور خیریه استان قم با اشاره به وظایف سازمانی این اداره کل گفت: 
حفظ و حراست از موقوفات به عنوان امانت های مردمی و تلاش در راستای اجرای امینانه 
نیت واقفان از جمله این وظایف به شمار می روند. وی ادامه داد: مراجع عظام تقلید پیوسته 
به مردم و مسئولان توصیه و ارشاد لازم را داشته اند که اداره کل اوقاف نمی تواند نسبت 
به حقوق موقوفات کوتاه بیاید، زیرا چنین اختیاری هم نداریم و شرع و قانون این اجازه 
را نداده اند. مدیرکل اوقاف و امور خیریه استان قم با بیان اینکه برخی مواقع شاهد عدم 
تمکین در مقابل نیت اصلی موقوفات هستیم گفت: بهره برداری از رقبات موجود باید کاملا 

بر اساس نیت واقفان باشد تا موجب تداوم فرهنگ وقف شود.
وی توسعه مکتب اهل بیت)ع( و کمک به اقشار ضعیف جامعه را از جمله مهمترین نیت 
واقفان دانست و افزود: لازم است به گونه ای عمل کنیم که مردم به سازمان اوقاف اعتماد 
داشته باشند و این اعتماد هر روز بیشتر شود، اگر در مسیری که شرع و قانون برایمان در 

نظر گرفته اند حرکت کنیم، اعتماد عمومی به سازمان اوقاف افزایش می یابد.
اسکندری با تاکید بر حمایت بزرگان و مسئولان از ادارات کل اوقاف در راستای اجرای 
وظایف شرعی و سازمانی عنوان کرد: در صورت حمایت همه جانبه مردم و مسئولان و نیز 
رهنمودهای بزرگان، می توانیم امانت دار خوبی در زمینه احقاق حقوق موقوفات و اجرای 

امینانه نیت واقفان باشیم.

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان اصفهان  اعلام کرد

سرما یه گذاری بخش خصوصی در تاسیسات 
فاضلاب استان اصفهان 

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان اصفهان گفت:از سال 92 تا کنون 19 پروژه در 
بخش فاضلاب با سرمایه گذاری 1119 میلیارد تومانی بخش خصوصی در سطح استان 

اصفهان عملیاتی شد. 
مهندس هاشم  امینی با اشاره به اجرای تاسیسات فاضلاب در شهرهای مبارکه و لنجان 
که با سرمایه گذاری بخش خصوصی در دستور کار قرار گرفت  عنوان کرد: سرعت اجرای 
تاسیسات فاضلاب در شهرهای مبارکه، کرکوند،زیباشهر،دیزیچه، زرین شهر ، چمگردان 
،زاینده رود، سده و لنجان  و ورنامخواست با مشارکت  بخش خصوصی 14 برابر میانگین 
25 سال گذشته بوده است . وی افزود:از سال 68 تا 92 حدود 165 کیلومتر شبکه 
فاضلاب در شهر های  مبارکه ،کرکوند،زیباشهر،دیزیچه، زرین شهر ، چمگردان ،زاینده 
رود، سده و لنجان  و ورنامخواست اجرا شد از سال 92 تا کنون بیش از 570 کیلومتر شبکه 

فاضلاب در این شهرها اجراء شده است. 
مدیرعامل شرکت آب وفاضلاب استان اصفهان با بیان اینکه  هم اکنون اجرای تاسیسات 
فاضلاب  در شهرهای مبارکه،کرکوند،زیباشهر،دیزیچه، زرین شهر ، چمگردان ،زاینده 
رود، سده و لنجان  و ورنامخواست به پیشرفت فیزیکی 89 درصدی رسیده است اعلام 
انعقاد قرارداد بیع متقابل میان شرکت آب وفاضلاب استان اصفهان  با  کرد: مطابق  
و شرکت فولاد مبارکه در راستای اجرای شبکه فاضلاب در مقابل تخصیص پساب  مقرر 
گردید 640 کیلومتر شبکه فاضلاب در این شهرها اجرا شود که تا کنون 570 کیلومتر از 
این رقم عملیاتی شده است.  مهندس هاشم امینی عنوان کرد: استفاده از توان بخش 
خصوصی  در اجرای تاسیسات فاضلاب در شهرستانهای مبارکه و لنجان منجر شد به 
طور میانگین در هر سال بیش از 98 کیلومتر شبکه فاضلاب در این شهرها اجراء شود 
در حالیکه قبل از انعقاد این قرار داد  میانگین اجراءشبکه فاضلاب  در این شهرها حدود 
7 کیلومتر بوده است. وی به احداث ایستگاههای پمپاژ و خطوط انتقال فاضلاب و پساپ 
در شهرستان مبارکه پرداخت و خاطرنشان ساخت : هم اکنون 9 ایستگاه پمپاژ فاضلاب 
و 2 ایستگاه پمپاژ پساب در شهرستان مبارکه به منظور انتقال  260 لیتر در ثانیه پساب به 
شرکت فولادمبارکه در دستور کار قرار گرفت مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان اصفهان 
استان اصفهان گفت: 2 ایستگاه پمپاژ محله وینیچه و ایستگاه پمپاژ محله های حسن 
آباد و نکوآباد در شهرهای زیباشهر و دیزیچه  برای انتقال پساب به شرکت فولاد مبارکه در 
حال احداث است.وی به انعقاد قرارداد بیع متقابل میان شرکت آبفا و ذوب آهن اصفهان 
پرداخت و اعلام کرد: در سال جاری قراردادی در قالب سرمایه گذاری بیع متقابل به رقم 
210 میلیارد تومان میان شرکت آبفا و ذوب آهن اصفهان در راستای تکمیل شبکه فاضلاب 
فولادشهر وایمانشهر منعقد شد که بدنبال این قرارداد مقرر گردید 125 میلیون مترمکعب 

پساب طی 20 سال در اختیار شرکت ذوب آهن قرار گیرد.  

شهردار اصفهان بودجه 4100 میلیاردی سال 98 را به شورا تقدیم کرد

افزایش ۴۲ درصدی بودجه عمرانی 
شهرداری اصفهان 

شهردار اصفهان گفت : بودجه 4100 میلیاردی سال 98  با افزایش 42 درصدی بودجه 
عمرانی را  تقدیم شورا شهر اصفهان شده است.

قدرت الله نوروزی با حضور در شصت و چهارمین جلسه علنی شورای اسلامی شهر 
اصفهان به منظور تقدیم لایحه بودجه سال 98 شهرداری اصفهان به شورای شهر با بیان 
اینکه بودجه سال آینده دومین بودجه  ای است که در دوره جدید مدیریت شهری تدوین 
می  کنیم، اظهار کرد: در این دوره سعی شد نقطه نظرات شورای شهر و کمیسیون های 

مربوطه را در برنامه لحاظ کنیم.  
وی تصریح کرد: در بودجه سال 98 پروژه های نیمه تمام را در تخصیص منابع در اولویت 
قرار دادیم. توسعه برنامه ریزی با تاکید بر اهداف کمی و کیفی و شاخص های ارزیابی 

عملکرد از سیاست هایی بود که در برنامه و بودجه اعمال شد.  
ارایه هماهنگ بودجه برای نخستین بار

شهردار اصفهان با بیان اینکه در این برنامه حرکت شهرداری به سمت کاهش تصدی 
گری است، افزود: برقراری نظام کنترل پروژه ها با رویکرد مدیریت هزینه یکی دیگر از 

سیاست هایی است که در برنامه اعمال شده است.  
وی توسعه ناوگان حمل و نقل عمومی از جمله قطار شهری، اتوبوس و خطوط تندرو و 
در صورت امکان راه اندازی تراموا را از دیگر سیاست های اعمال شده در بودجه سال 98 
شهرداری ذکر کرد و گفت: تعریف پروژه های خاص و محرك توسعه در مناطق 15 گانه، 
از اولویت های بودجه سال آینده است. نوروزی با بیان اینکه ناهماهنگی بین ارائه بودجه 
شهرداری و سازمان ها را حل کردیم تا ارائه همزمان و هماهنگ بودجه شهرداری با بودجه 
سازمان ها انجام شود، تاکید کرد: برای نخستین بار بودجه شهرداری و مجموعه های 

وابسته به صورت هماهنگ تحویل شورا شد. 

 یکی از مراجع تقلید شیعیان با بیان اینکه هر اقدامی در 
حوزه اقتصاد به سرعت خودش را نشان می دهد، گفت: 
مردم بهبود وضعیت اقتصادی را باید در سفره های خود و 

نه آمار مدیران ببینند.
آیت الله العظمی حسین نوری همدانی در دیدار اعضای 

هیئت رئیسه کمیسیون اقتصادی مجلس شورای اسلامی 
این دین  به جامعیت دین مبین اسلام، گفت:  اشاره  با 
آسمانی در عرصه های مختلف و  مسائل گوناگون از جمله 
اقتصاد نظر و آموزه دارد و مساله اقتصاد دارای اهمیت 

زیادی است.
وی با اشاره به لزوم میدان دادن به جوانان به ویژه در امور 
اقتصادی، گفت: اگر به آن ها میدان داده شود، جوانان 
مردم  کنند؛  حل  را  اقتصادی  مشکلات  که  می توانند 
در چند سال اخیر وعده های زیادی را در حوزه اقتصاد 
شنیدند، ولی آن ها ارزانی را در سفره های خود نمی بینند، 
ارزش پول کشورمان کاهش یافته است و کالاهای ضروری 

برای مردم گران شده است.
این مفسر قرآن کریم اولویت بندی در تأمین نیازهای مردم 
را ضروری دانست و تصریح کرد: دولت پیش از پرداختن 
به بازار خودرو و سکه باید تأمین نیازهای اولیه مردم را در 

دستور کار خود قرار بدهد.
وی ادامه داد: ثروت ها نباید راکد باشند، بلکه ثروت ها 
باید در جریان باشند تا رونق اقتصادی را داشته باشیم، در 
اسلام فقر نداریم و اگر جلوی اسراف ها و احتکارها گرفته 

شود، دیگری فقیری نخواهیم داشت.

روایات  براساس  داد:  ادامه  همدانی  نوری  آیت الله 
را در  باید حاکمان جامعه، زندگی خودشان  اسلامی ما 
سطح فقرای جامعه قرار دهند، تا تحمل فقر برای فقرا 
راحت باشد؛ اما متأسفانه در کشور ما به خوبی به این نکات 

توجه لازم نمی شود.
*دیرکرد ربا به شمار می رود و حرام است

وی خاطرنشان کرد: در چند سال اخیر بارها گفتم که 
دیرکرد حرام است و دیرکرد ربا به شمار می رود، اما باز هر روز 
مردم به من نامه می نویسند که در بانک ها از آن ها دیرکرد 

گرفته می شود.
استاد سطوح عالی حوزه تأکید کرد: هر اقدامی در حوزه 
اقتصاد به سرعت خودش را نشان می دهد و مردم بهبود 
وضعیت اقتصادی را باید در سفره های خود و نه آمار مدیران 
ببینند، آن ها طاقت ندارند که چندین سال منتظر اجرا 
شدن برنامه های مدیران برای بهبود وضعیت اقتصادی 
خود باشند. وی در پایان افزود: انفال در دین اسلام در 
معصومین)ع(  ائمه  و  اکرم)ص(  رسول  خداوند،  اختیار 
و جنگل ها  معادن  مواردی همچون  انفال شامل  است، 
است که باید کسی که صاحب ولایت است، از آن استفاده 

کند تا شاهد فقر در جامعه اسلامی نباشیم.

آیت الله نوری همدانی:
مردم بهبود وضعیت اقتصادی را باید در سفره های خود ببینند

دادستان قم در همایش هم اندیشی حفاظت از اراضی ملی و دولتی تاکید کرد

برخورد قاطع با متجاوزان به منابع طبیعی

معاون هماهنگی امور اقتصادی و توسعه منابع استانداری قم گفت: با توجه به شرایط 
خاص سوریه و نیاز مبرم به تامین کالاها و محصولات مورد نیاز برای بازسازی، این کشور از 

مهمترین هدف گذاری های صادراتی قم به شمار می آید. 
مهرداد غضنفری روز سه شنبه در هفتمین جلسه کارگروه توسعه صادرات قم در سالن 
جلسه های نمایشگاه های بین المللی این استان اظهار داشت: گسترش همکاری و تعامل 

های تجاری با سوریه در دستور کار مسئولان و فعالان اقتصادی استان قرار گرفته است.
وی با بیان اینکه تاکنون از فرصت ها و بازارهای هدف صادراتی به خوبی استفاده نکردیم، 
گفت: با توجه به ظرفیت موجود بواسطه بازار سوریه دولت الزام ها و تسهیلات صادرات به این 
کشور را برای بخش خصوصی فراهم می کند. معاون استاندار قم با اشاره به تشکیل قرارگاه 
پشتیباتی از جبهه مقاومت در کشور و استان بیان داشت: فارغ از تعهدات دینی، شرعی و 
همچنین علاقه قلبی و عاطفی موجود نسبت به سوریه، موضوع افزایش صادرات در رشد و 
شکوفایی و رونق تولید قم نیز سهم بسزایی دارد. قرارگاه عملیاتی پشتیبانی از جبهه مقاومت 
با هدف پیگیری و مسائل مربوط به صادرات و مراودات مالی با تجار و بازرگانان سوریه در استان 
قم تشکیل شد. وی با با اذعان به اینکه کشورهای مطرح جهان در عرصه صادرات هم اکنون 
برای تسخیر بازار مصرف سوریه به تلاش و تکاپو افتادند، گفت: باید به گونه ای تدبیر و برنامه 
ریزی کنیم، که محصولات تولیدی استان نیز در این بازار جایگاه ویژه ای پیدا کنند. معاون 

استاندار قم اصلی ترین رویکرد توسعه همکاری های تجاری با سوریه را بازسازی آن دانست 
و تصریح کرد: تامین ضروریات معیشت، مواد غذایی و دیگر کالاها نیز در این راستا دنبال 
می شود. غضنفری گفت: دستگاه های مسئول در حوزه صادرات از جمله اتاق بازرگانی، 
سازمان صنعت، معدن و تجارت و دبیرخانه کارگروه توسعه صادرات در اسرع وقت فهرستی از 
توانمندی های تولیدی و اقتصادی استان و همچنین نیازمندی های وارداتی سوریه را تهیه 
و ارائه کنند. وی تصریح کرد: در آینده نزدیک احتمال اعزام گروهی از تجار و سرمایه گذاران 
استان به سوریه وجود دارد تا در صورت امکان زمینه برپایی نمایشگاهی از کالاهای قم را 
فراهم نموده و با احصاء نیازهای کالایی و خدماتی سوریه برای صادرات برنامه ریزی کنیم . 
رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت قم نیز در این جلسه، سوریه را یکی از فرصت های 
خوب سرمایه گذاری برای استان توصیف کرد و افزود: با توجه به بررسی اوضاع 6 سال گذشته 
سوریه کالاهایی از قبیل شمش فولادی، مصنوعات فلزی، لوازم خانگی، مصالح ساختمانی، 
تنقلات و غلات حجیم شده از مهمترین نیازهای آن محسوب می شود. محمود سیجانی 
گفت: در حال حاضر بخشی از واحدهای تولیدی استان که در زمینه محصول های زیربنایی 
مانند سیمان و صنایع معدنی فعالیت می کنند، باید از این فرصت به منظور بسترسازی و 
تقویت تولید استفاده نمایند. وی خاطرنشان کرد: اتاق بازرگانی استان ضمن آمادگی برای 

اعزام یک هیات تجاری به سوریه آمادگی پذیرش یک هیات تجاری از این کشور را نیز دارد.

معاون استاندارقم:
 سوریه مهمترین بازار هدف صادراتی قم است 

قم  فرهنگی شورای اسلامی شهر  رئیس کمیسیون 
از تقویت ظرفیت های گردشگری این شهر برای ایجاد 

اشتغال و درآمدزایی خانوارهای قمی خبر داد. 
تسنیم  خبرنگار  با  گفت وگو  در  نژاد  مالکی  حسن   
زمینه  در  قم  به سیاست شورای شهر  اشاره  با  قم،  در 
سرمایه گذاری اظهار داشت: در هر دوره ای هر فردی 
روی مسئله ای سرمایه گذاری می کند که یکی از مسائل 
جامعه است در حال حاضر شورای شهر قم تعدادی از 
سیاست های گذشته را دنبال می کنند و با توجه به مسائل 

روز، یکسری نیازهای روز را هم پیگیری می کنند.
وی با اشاره به عملکرد فرهنگسراهای قم اضافه کرد: 
البته وسعت و شرایط آموزشی در هر منطقه متفاوت است 
فرهنگسرای  نمی شود،  دیده  یکسان  هم  ظرفیت ها  و 
و  دارد  نیاز  آموزش  سری  چهاریک  منطقه  در  کوکب 
منطقه نیروگاه یکسری آموزش دیگر که باز این هر دو، 

با نیازهای شهرک قائم، متفاوت است. ما در کمیسیون 
فرهنگی شورای شهر، در مرحله برنامه ریزی و بحث برای 
این موضوعات هستیم،که امیدواریم به زودی نهایی شود.

برنامه های  با  بتوانیم  اینکه  از  داد:  ادامه  نژاد  مالکی 
استقبال  کنیم،  کمک  قم  شهر  اشتغال  به  مختلف، 
می کنیم، اما وظیفه کمیسیون فرهنگی، فرهنگ سازی 
است و جشنواره سفره ایرانی، یکی از آن ها بود. اما در 
نهایت، دستگاه های دیگری هم که مسئولیت دارند، باید 
مسئولیت خود را انجام دهند. وی تصریح کرد:  میراث 
فرهنگی می تواند نقش مؤثری داشته باشد و نقش خوبی 
نقاط گردشگری را جدی پیگیری  اما ما  هم داشتند، 
می کنیم و در نقاط گردشگری که باید برای مردم شناخته 
شود و خود آن نقاط گردشگری با بحث اشتغال، ارتباط 

جدی دارد، زمینه های خوبی فراهم خواهد کرد.
رئیس کمیسیون فرهنگی شورای شهر قم ظرفیت های 

گردشگری قم را مورد توجه قرار داد و بیان کرد: بسیاری 
از شهروندان وجود دیرگچین که در قم وجود دارد، اطلاع 
ندارند و یا دریاچه نمک، فضای خوبی برای گردشگری و 
اشتغال است که به گفته پزشکان، برای سلامت جامعه 
به لحاظ درمانی، تأثیر دارد و شخصاً دنبال احیای این 
دریاچه هستم که البته نیاز به کمک دیگر دستگاه ها دارد.
وی ادامه داد: در شهر قم ظرفیت های فراوانی برای 
اشتغال پایدار و به کارگیری ظرفیت های مردمی داریم 
که مغفول مانده است، به طور مثال کوه حضرت خضر 
نبی)ع(، جنبه معنوی و مقبره شهدای گمنام را دارد و 
صعود به قله آن هم که برای همه اقشار امکان پذیر است و 
مسیر آن هم توسط شهرداری قم در حال بهسازی است، 
سلامت شهروندان را تضمین می کند ضمن آنکه حضور 
اعضای خانواده و یا گروه های دوستی در کنار هم، به 

کاهش آسیب های اجتماعی کمک می کند.

رئیس کمیسیون فرهنگی شورای  اسلامی شهر قم :

نقاط گردشگری قم تقویت و توسعه می یابد
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کشور از نبود احزاب فراگیر و قوی رنج می برد

مصائب سیاست ورزی جریانی
نبود احزاب و تشکل های فراگیر و قوی، سیاست ورزی در ایران را به امری اقتضایی، 
مقطعی و پراکنده تبدیل کرده است. در چنین شرایطی انتخابات برآمده از فعالیت های 
جریانی و جبهه ای، به نتایج مطلوب در صحنه عمل منجر نمی شود.سیاست در ایران 
در چهار دهه گذشته برآیندی از فعل و انفعالات جریان های سیاسی عمده کشور یعنی 
اصولگرایی و اصلاح طلبی بوده است. اگرچه برخی از تشکل های متکثر و متعدد ذیل 
این دو جریان در دوره هایی کنشگری موثری از خود ارایه داده و بر فضای سیاسی کشور 
اثرگذار بوده اند، ولی احزاب جز در مواردی انگشت شمار و مقطعی نتوانسته اند به عنوان 
کنشگری مستقل، نبض تحولات سیاسی کشور را به دست گیرند. اغلب کنشگری های 
سیاسی در چهل سال گذشته با پشتوانه حمایت های جریانی و فعالیت های جبهه ای 
محقق شده است. طی این سال ها بارها ائتلاف و جبهه بندی سیاسی به ویژه در بزنگاه 
های انتخاباتی موثر افتاده و با هم افزایی توان تشکل ها در تجمیع آرای احزاب همسو، 
به پیروزی انتخاباتی آنان منجر شده است. تا اینجای کار، خوب پیش می رود. ولی 
ناکارآمدی چنین اتحادهایی وقتی بروز پیدا می کند که پیروز یا پیروزهای انتخابات، وارد 
صحنه عمل می شوند. سازوکاری برای حساب کشی از افرادی که به واسطه حمایت 
های جناحی وارد صحنه سیاست ورزی شده اند وجود ندارد. منتخبین، خود را به برنامه 
و دستورهای کار تشکیلاتی متعهد نمی دانند و در موارد بحرانی تر حمایت های جریانی 
از خود را انکار می کنند و یکه تازانه پیش می روند. در برابر، زمانی که منتخبین کارنامه 
عملکردی خوبی از خود به جا نمی گذارند، جریان های حامی، انتساب این افراد به خود 
را به کلی منکر می شوند. این مساله به عنوان یکی از مهمترین آسیب های نهادینه 
نشدن تحزب و سازوکارهای حزبی در کشورمان مطرح است. وضعیت نمایندگان لیست 
امید را شاید بتوان یکی از مصداق های بارز چنین پدیده ای دانست؛ نمایندگانی که زیر 
لوای فهرست امید و با بلیت جریان اصلاح طلبی وارد مجلس دهم شدند، ولی تعدادی 
از آنان در صحنه عمل کنش و رویکردی غیر اصلاح طلبانه از خود ارایه دادند. ریزش 
امیدی های مجلس پس از گرفتن جواز ورود به بهارستان را شاید بتوان نمونه ای بارز از 
ضعف کارآمدی فعالیت جریانی دانست. حدود 160 نفر با حمایت جریان اصلاح طلبی 
یا با پرچم اعتدال و زیر چتر امید وارد مجلس شدند. به گفته »حمیده زرآبادی« نماینده 
امیدی مجلس، از این تعداد حدود 110 نفر به فراکسیون امید پیوستند ولی تنها حدود 
70 تا 80 نفر از این نمایندگان در تصمیم گیری ها همراهی می کنند و رای تشکیلاتی 
می دهند. به عبارتی حمایت اصلاح طلبانه از فهرستی 160 نفره به رفتار تشکیلاتی نهایتا 
نیمی از آنها انجامیده است. نمونه دیگر از ناکارکردی کنش جریانی را می توان درحمایت 
یکدست و قاطع اصولگرایان از »محمود احمدی نژاد« در ابتدای راه و تبری جویی این 
جریان از او از دوره دوم ریاست جمهوری اش مشاهده کرد. بحث و نظرهای اخیر طیفی 
از اصلاح طلبان در انتقاد از عملکرد »حسن روحانی« و در مقابل، تشکیک برخی دولتی 
ها در چند و چون و کارایی حمایت انتخاباتی اصلاح طلبان از روحانی رویه دیگر این ماجرا 
است. اصلاح طلبان که در سال های 1392 و 1396 به خاطر اقتضائات و محذوریت 
ها، سرمایه اجتماعی خود را در حمایت از روحانی بسیج کردند، امروز به خاطر برآورده 
نشدن مطالبات اصلاح طلبانه خود که اتفاقا در زمره شعارهای انتخاباتی روحانی هم بود، 
از او انتقاد می کنند. فقدان ظرفیت حزبی در پاسخگو ساختن نیروهایی که وارد ساختار 
قدرت شده اند، یکی از مهمترین آسیب های سیاست ورزی جریانی در ایران است. نه 
احزاب امکان نظارت و اهرم فشاری بر نیروهای منتخب مورد حمایت خود برای پیاده 
سازی برنامه هایشان دارند، نه نیروهای منتخب تعهدی جدی به برنامه و راهبردهای 
حزبی. این مساله ای است که بزرگان هر دو جریان اصولگرایی و اصلاح طلبی به آن اذعان 
دارند. »محمدرضا باهنر« فعال سیاسی اصولگرا به تازگی در گفت و گو با یکی از رسانه 
ها گفت: ما باید سه، چهار حزب فراگیر چارچوب دار یا به اصطلاح مانیفست دار داشته 
باشیم، ولی اکنون هیچیک از احزاب ما فراگیر نیستند. رقابت ها در کشور ما جریانی و 
جناحی است به همین دلیل بسیاری از فعالان سیاسی از امتیازات جناح ها استفاده می 
کنند، ولی حاضر نیستند هزینه جناح ها را بپردازند در حالی که اگر ما حزب داشته باشیم 
یک آدم حزبی هم باید منافع حزب را بپذیرد، هم هزینه های حزب را بپردازد. همچنین 
نبود تشکیلات منسجم و استخوان دار در جریان های اصلاح طلبی و اصولگرایی، امروز به 
ایجاد آشفتگی و عدم انسجام در اردوگاه چپ و راست سیاسی منجر شده است چنانکه 
»محسن میردامادی« دبیرکل تشکل منحل شده »جبهه مشارکت« چندی پیش در 
مصاحبه ای فقدان تشکیلات کارآمد را حلقه مفقوده جریان های سیاسی در ایران دانست 
و بیان داشت: نبود تشکیلات فراگیر سبب شده تا وقتی جریانی در قدرت نباشد، اتحاد 
و انسجام داشته باشند و زمانی که به قدرت می رسند دچار اختلافات داخلی شوند. در 
سایه نبود احزاب و سازوکارهای حزبی کارآمد، انتخابات و رقابت های انتخاباتی از رقابت 
سازنده و ایجابی به رقابت های سلبی تبدیل شده است. جریان های رقیب برای پیروزی 
در انتخابات، بر نفی رقیب متمرکز می شوند. سال ها است این مدل سیاست ورزی، به 
فضای انتخاباتی در کشور شکل داده است. ضعف تحزب در کشور همچنین موجب شده 
جریان اپوزیسیون به جای کنشگری فعال و سازنده و ارایه برنامه های جایگزین و موثر، به 
تخریب، اتهام زنی و هجمه به رقیب متوسل می شود. در سایه این مسائل، بازیگر سیاسی 
هم در کشور به جای تعهد به منافع ملی و پایبندی به برنامه محوری و راهبردسالاری، به 
سیاست ورزی اقتضایی برای مقابله با هجمه ها و حمله های جریان رقیب روی می آورد. 
در مجموع نبود تحزب، سیاست ورزی در کشورمان را به امری مقطعی، ناپایدار و بی برنامه 

تبدیل کرده که به جای کعبه، ره به ترکستان می برد. 

ضرورت برخورد قضایی بدون توجه به خط و خطوط سیاسی متهمان 

نخبگانی که مهمان زندان می شوند
تایید و تکذیبِ زندان رفتن و زندان بودنِ برخی از چهره های شناخته شده عرصه 
سیاست، این روزها مورد توجه رسانه ها قرار دارد.انتشار تصاویری از »سعید مرتضوی« 
دادستان سابق تهران در راهپیمایی اربعین گذشته چندی پیش خبرساز شد. چند روز 
قبل هم نقل قولی از وکیل مرتضوی انتشار یافت که بر اساس آن مرتضوی در راستای 
خدمت رسانی به امور ساخت حرمین شریفین در نجف به نمایندگی از مردم یزد، تا سال 
آینده در عراق خواهد ماند. وکیل مرتضوی اما با رد این موضوع اظهار داشت »بحث 
حضور موکلم در نجف اشرف اساسا دروغ است. آقای مرتضوی در حال حاضر در زندان در 
حال تحمل کیفر است و این شایعه تکذیب می شود.«سخنان روز دوشنبه »غلامحسین 
محسنی اژه ای« معاون اول و سخنگوی دستگاه قضا هم تاییدی بر سخنان وکیل بود. 
به گفته حجت الاسلام اژه ای »این فرد در زندان است و ممکن است مثل بقیه افراد به 
مناسبت هایی مانند سایر زندانیان به مرخصی های محدودی برود. بنابراین وی در زندان 
است و نه در ایران و نه در غیر ایران به کاری مشغول نشده است.«دیروز ماجرا زندان 
رفتن چهره شناخته شده دیگری هم مورد توجه رسانه ها قرار گرفت؛ »غلامحسین 
کرباسچی« دبیرکل »کارگزاران سازندگی« که بخاطر حکم پارسال دادگاه انقلاب اصفهان 
و به گفته خود »برای ارائه پاره ای از توضیحات احضار شد«.کرباسچی سال گذشته در 
مراسمی در اصفهان سخنانی را بیان کرد که به نوشته روزنامه »آرمان« شکایت وزارت 
اطلاعات و ستاد امر به معروف و نهی از منکر استان قم به اتهام تبلیغ علیه نظام را به دنبال 
داشت. در ادامه دستگاه قضا به ماجرا ورود یافت و حکم یک سال زندان برای کرباسچی 
صادر شد. در نهایت مردادماه این حکم نهایی شد. به گفته شهردار سابق تهران، وی با 
تقاضای اعاده دادرسی و ارائه تعهد آزاد شده است.تقارن این رخدادها در حالی است که 
زندان رفتن مقامات سابق یا لاحق سیاسی در سال های گذشته چندان به گوش نمی 
خورد. طی سال های دهه 70 و نهایتا 80 این زندان رفتن هنرمندان و بازیگران و بعضا 
چهره های ورزشی بود که مورد توجه و موضوع گفت و شنود و گاه شایعه سازی ها 
قرار می گرفت؛ از مرحوم »منوچهر نوذری« مجری شناخته شده رادیو و تلویزیون که 
به خاطر بدهی سنگین و افتادن در دام کلاهبردان راهی زندان شد تا اعتیاد و زندانی 
شدن یکی از بازیکنان محبوب سرخابی که در ورزشگاه ها او را »روماریوی ایران« فریاد 
می زنند.رونمایی از پرونده های متعدد اختلاس و ارتشا، فساد و تحصیل نامشروع اموال 
به خصوص در سال های ابتدایی دهه جاری، مطرح شدن نام هایی شناخته شده در 
ارتباط با این پرونده ها و نیز فرار و قرارهایی که در این باره رخ می داد هر چند بسیاری 
از تابوها را شکست و نگاه های عامه به صاحب منصبان را و نخبگان را دچار تغییر کرد 
اما زندانی شدن یک مسوول بلندپایه تا پیش از محاکمه اعضای کابینه رئیس جمهری 
سابق متعارف و مسبوق نبود؛ تیمی که زمانی »محمود احمدی نژاد« تعقیب قضایی آنان 
را خط قرمز خود می دانست.به گزارش ایرنا ،شناخته شده ترین این چهره ها »محمدرضا 
رحیمی« معاون اول دولت دهم بود که با اتهاماتی نظیر »تشکیل یا رهبری شبکه چند 
نفری برای ارتشا، اختلاس و کلاهبرداری« ، »اخذ رشوه« و »تحصیل مال از طریق 
نامشروع« مواجه شد. رحیمی در ابتدا در خردادماه 93 و در شعبه 76 دادگاه کیفری 
استان تهران به 15 سال حبس، پرداخت دو میلیارد و 850 میلیون تومان رد مال و یک 

میلیارد تومان جزای نقدی محکوم شد. 
تقاضای دادرسی مجدد 10 سال از مدت محکومیت زندان کاست. فرجام حضور 
رحیمی در زندان اوین استفاده از »نظام آزادی مشروط« بود که باعث شد معاون اول 
سابق پس از گذراندن سه سال از محکومیت پنج ساله، در اسفندماه پارسال از زندان 
رهایی یابد. ادامه داستان محاکمه اعضای دولت سابق، دادگاهی شدن »مجید بقایی« 
معاون اجرایی و سپس »اسفندیار رحیم مشایی« رئیس دفتر احمدی نژاد بود که جنجال 

هایی را در پی داشت.
مجموع این رخدادها هر چند باعث شده تا نگاه های پیشینی و رایج دهه های گذشته 
به مسوولان دچار تغییری ملموس شود اما از دید برخی ناظران سویه دیگر این موضوع 
افتادن گذرِ صاحب منصبان به محکمه است که پیشتر دور از ذهن به نظر می رسید. البته 
موضوع مهم در این میان، ضرورت برکناری تعقیب و گریزهای قضایی از خط و خطوط 

سیاسی متهمان است که زندان رفتن نخبگان را هم دارای زوایایی مثبت می نماید.

نکتـه

ویــژه

دبیر شورای عالی امنیت ملی کشورمان با بیان این که تحریم 
به هیچ عنوان ابزاری برای مذاکره  مجدد روی مسائلی که توافق 
شده است، نخواهد بود، گفت: آمریکا در آزمون برجام مردود شد، 
از این رو ایران نمی تواند در هیچ حوزه  دیگری به آن ها اعتماد 
کند؛ مذاکره با آمریکا بی فایده است و ما بیش از این اجازه نداریم 

فرصت ملت ایران را صرف روندهای بی حاصل کنیم.
علی شمخانی در مصاحبه  با فصلنامه مطالعات سیاست خارجی 
تهران  اظهارداشت :: به نظر من علی رغم وجود چالش ها و نقاط 
ضعف در عملکرد برخی از دستگاه ها، جمهوری اسلامی ایران در 
عرصه  سیاست خارجی کارنامه  قابل قبولی از ابتدای انقلاب تاکنون 
داشته است. سیاست جمهوری اسلامی  مبتنی بر حسن مناسبات 
با همه کشورها و تعامل سازنده با مجامع بین المللی از جمله سازمان 
ملل متحد است. تنها خط قرمز ما در برقراری مناسبات خارجی، 
مذاکره و تعامل با آمریکا به دلیل روش سلطه طلبی و رویکردِ از بالا 
به پایین در همه دولت های آمریکا از ابتدای انقلاب تاکنون است. 
البته جمهوری اسلامی ایران، رژیم اشغالگر صهیونیستی را نامشروع 
می داند و بر همین اساس هیچ گونه ارتباطی با آن نخواهد داشت. 
علی رغم اینکه با طراحی آمریکا و با بهره گیری از خوی تجاوزکاری 
و ددمنشی صدام، برخی از دولت های منطقه در دهه ی اول انقلاب 
رویکردهای غیردوستانه ای در قبال جمهوری اسلامی  اتخاذ کردند، 
ولی سیاست مبتنی بر تعامل سازنده ی ایران، رویکرد دولت های 
منطقه را تا حدود زیادی در قبال ما تعدیل نمود و این مسأله 
موقعیت جمهوری اسلامی ایران در منطقه را ارتقاء بخشید.وی  افزود 
:بزرگترین چالش بر سر راه سیاست خارجی جمهوری اسلامی ایران، 
دشمنی آمریکا است. آمریکا در طول سالیان پس از پیروزی انقلاب 
اسلامی همواره در مسیر پیشرفت ملت ایران مانع تراشی کرده 
است. جمهوری اسلامی  درصدد دستیابی ایران به جایگاه برتر در 
منطقه است. کسب این جایگاه، اگر چه دور از دسترس نیست اما، با 
چالش ها و محدودیت هایی روبه رو است. در عرصه سیاست خارجی، 
جمهوری اسلامی ایران با بخشی از هنجارهای مورد توجه آمریکا از 
جمله روحیه ی استکباری، اشغالگری، مداخله جویی در سرنوشت 
کشورها و حمایت از تجاوزگران، تقابل راهبردی دارد.وی ادامه 
داد: خاستگاه اعتقادی و آرمان های انقلابی ایران با این هنجارها در 
نظام بین الملل، سازگار نیست. وجود روحیه ضدامپریالیستی و عدم 
سرسپردگی در برابر قدرت های خارجی از یک سو و وجود مشکلاتی 
در روابط با قدرت های منطقه ای به جهت رقابت بر سر توزیع قدرت 
در منطقه از سوی دیگر، چالش ها و محدودیت هایی برای ایران 
در عرصه سیاست خارجی ایجاد کرده است. خروج دولت آمریکا 
از مهم ترین پیمان بین المللی در دوران جدید، نه بر اساس منافع 
آمریکا، بلکه مترتب بر مواضع ضدّ ایرانی آقای ترامپ و تیم همراه 
او در کاخ سفید شکل گرفته است. دبیر شورای عالی امنیت ملی 
کشورمان  تصریح کرد :البته خروج وی از برجام به معنای از دست 
رفتن تمام فرصت های جمهوری اسلامی نیست. جمهوری اسلامی  
قادر است با اتکاء به ظرفیت های ملی این مرحله را پشت سر بگذارد. 
مسیر عبور از این چالش، تنها یک  راه حلّ دارد و آن این که از نظر 
توان ملی کشور قوی شود. رهبر معظم انقلاب چند سال است بر 
روی »توان ملی«، »توان اقتصادی کشور« و »رونق تولید« تأکید 
می کنند. اگر می خواهید مشکلات در صحنه های دیگر حل شود، 
باید اقتصاد کشور بالا برود. علاوه بر شرارت های آمریکا، پاسخ مثبت 
برخی از کشورهای منطقه به رویکردهای ضدّ ایرانی کاخ سفید و 
گرفتار شدن در توهم هراس از ایران، از دیگر چالش های سیاست 
خارجی جمهوری اسلامی است. وی خاطرنشان کرد :متأسفانه 
سران برخی از کشورهای منطقه رویکردهای خود را با ایران بر 
اساس توهم توطئه تنظیم می کنند. این ارزیابی از ایران، تماماً به نفع 
رژیم صهیونیستی انجام شده و سیاست حمایت مظلومان فلسطین 

را به طور جدی تحت الشعاع قرار داده است.
* نگاه جمهوری اسلامی ایران به برجام یک  نگاه ابزاری 

است
 وی در بخش دیگری از این مصاحبه گفت :نگاه جمهوری 
اسلامی ایران به برجام یک  نگاه ابزاری است. ما برای برداشتن 

در  برجام  در  شدیم.  گفت وگوها  وارد  کشور  پیشرفت  موانع 
زمینه  منافع ایران توافق کردیم. دولت ترامپ برجام را توافق نامه 

زیان باری دانست و به صورت یک جانبه از آن خارج شد.
شمخانی افزود : سه بهانه از سوی آمریکا مطرح گردید؛ 
بهانه اول این بود که تعهدات و محدودیت های هسته ای ایران 
کافی نیست. بهانه دوم مربوط به موضوع موشکی بود. گفتند 
سازوکارهای بازدارنده درباره  برنامه موشکی ایران پیش بینی 
نشده است؛ القای تهدیدآمیز بودن برنامه موشکی جمهوری 
اسلامی ایران از برنامه های مهم آن ها است. بهانه سوم، تهدیدآمیز 
تلقی کردن سیاست های منطقه ای ایران است. ورود ایران به 
سوریه و عراق برای مبارزه با داعش، جلوگیری از کشتار مردم 
بی گناه منطقه و یاری رساندن به دولت های قانونی را سیاست 
تهدیدآمیز قلمداد می کنند ولی، در برابر کشتار مردم بی گناه یمن، 
حمله به بازار و اتوبوس حامل دانش آموزان از سوی جنگنده های 
سیاست های  حال،  هر  به  می کنند.  اختیار  سکوت  سعودی 
منطقه ای ایران را نیز برای خروج از برجام بهانه کردند تا از انجام 
تعهدات خود در این توافقنامه شانه خالی کنند. در خصوص این 
مسائل تا حدود زیادی از سوی مسؤولان جمهوری اسلامی ایران 
توضیحاتی ارائه شده است. وی خاطرنشان کرد :در موضوع اول، 
ما طبق تعهدات و حقوق خود مطابق توافقنامه هسته ای عمل 
کرده ایم و آژانس نیز همواره در گزارش های متعدد خود بر پای 
بندی ایران به برجام تأکید کرده است. در موضوع موشکی، ما 
گفته ایم که درباره  مسائل دفاعی کشورمان به هیچ وجه کوتاه 
نمی آییم و اجازه نمی دهیم دیگران در این مسأله دخالت کنند. 
البته توضیحاتی در این خصوص داده ایم و تأکید کرده ایم که توان 
موشکی ما جنبه ی دفاعی و بازدارندگی دارد. در مسأله ورود ایران 
به مبارزه با تروریسم، خود دولت های منطقه، چه دولت عراق و 
چه دولت سوریه بارها اعلام کرده اند که ایران بر اساس درخواست 
رسمی دولت قانونی در این دو کشور ورود کرده و با داعش مبارزه 
نموده است. همه ی طرف ها حتی خود آمریکایی ها نیز می دانند 
در صورتی که ایران وارد جنگ با تروریست ها نمی شد، امکان 
شکست داعش، القاعده و جبهه النصره وجود نداشت. مسؤولان 
امنیتی اروپایی هم در موارد متعددی به ما گفته اند که بدون اقدام 
سریع ایران، شکست داعش امکان پذیر نبود. لذا هر سه مورد فقط 

بهانه ای برای آقای ترامپ بود که از برجام خارج شود.

* بدعهدی آمریکا در برجام به بی انضباطی در نظام 
بین الملل دامن زده است

وی ادامه داد: با خروج آمریکا از برجام وارد مرحله  جدیدی 
شده ایم که ترامپ تصور می کند با فشار اقتصادی قادر است 

خواسته نامعقول و سلطه طلبانه خود را بر مردم ایران تحمیل 
کند. او باید بداند که ملت ایران ملتی توانمند است و ظرفیت های 
عظیمی  برای عبور از این مرحله در اختیار دارد. ما از عزت خود در 
برابر زورگویی ترامپ کوتاه نمی آییم؛ این پیام روشن دولت ایران به 
کاخ سفید است؛ تحریم به هیچ عنوان ابزاری برای مذاکره ی مجدد 
روی مسائلی که توافق شده است، نخواهد بود. آمریکا در آزمون 
برجام مردود شد، از این رو ایران نمی تواند در هیچ حوزه  دیگری 
به آن ها اعتماد کند؛ مذاکره با آمریکا بی فایده است. ما بیش از این 
اجازه نداریم که فرصت ملت ایران را صرف روندهای بی حاصل 
کنیم. ملت ما که با هوشیاری توانسته است تمام کارشکنی های 
کاخ سفید طی چهل سال گذشته را خنثی کند، در این دوره 
نیز با اتکاء به ظرفیت های داخل توطئه  آمریکا را با شکست 
مواجه خواهد کرد. بدعهدی آمریکا در برجام به بی انضباطی در 
نظام بین الملل دامن زده و بیشتر از آنکه جمهوری اسلامی ایران 
را متضرر کند، به جایگاه این کشور در جامعه ی جهانی آسیب 
رسانده است. سیاست تاجرمآبانه ترامپ در حوزه های بین المللی 
به افت جایگاه آمریکا منجر شده و بعید می دانم رهبران آمریکایی 
بتوانند از چالش های به وجود آمده از رهگذر این اشتباه تاریخی 

ترامپ به راحتی عبور کنند.

* هیچ گاه برای نقض برجام پیشگام نبوده و نخواهیم 
بود امّا...

وی در پاسخ به این سئوال که  به نظر شما تأثیر رویکرد ترامپ 
در این زمینه بر شرکای اروپایی آمریکا چیست؟ فرجام مسأله را 
چگونه می بینید؟ گفت :واکنش کشورهای اروپایی پس از خروج 
آمریکا از برجام این بود که ایران حق مقابله به مثل را دارد ولی از 
ما درخواست داشتند که این کار را نکنیم و به توافق پایبند بمانیم. 
آن ها گفتند ما شرایط اقتصادی را برای شما فراهم می کنیم که 
البته جمهوری اسلامی  ایران چندان این موضوع را باور نداشت، 
ولی پذیرفتیم تا به اروپا فرصت بدهیم نشان دهد توان تصمیم -

گیری مستقل از آمریکا را دارد. ما می  خواستیم مسیر دیپلماسی 
و گفتگو باز بماند. در مورد اصل برجام هم باید بگویم، هیچ گاه 
برای نقض برجام پیشگام نبوده و نخواهیم بود امّا، اقدام ترامپ 
باعث افزایش قدرت و توان جمهوری اسلامی ایران در عرصه های 
دیپلماتیک شده است. اروپا هم اگر در پرداخت هزینه  حفظ برجام 
مردد است، باید بداند که ایران معطل آن ها نیز نخواهد ماند. فرض 
ما در عمل این است که اروپا حاضر نیست ریسک خود را در برابر 
آمریکا افزایش دهد. بنابراین تلاش می کنیم مشکلات کشور را با 
اتکاء به توان ملی سامان بخشیم. آن ها نباید انتظار داشته باشند 
که ما از حقوق خود و امکاناتی که برجام برای عمل متقابل در 

اختیار ما گذاشته است، صرف نظر کنیم.

* خواستار سقوط دولت سعودی نیستیم
وی در پاسخ به این سئوال که تحلیل جنابعالی در خصوص 
و  منطقه  تحولات  به  اسلامی ایران  جمهوری  ورود  ضرورت 
مبارزه با تروریسم چیست؟ به نظر شما آیا ورود ایران به عرصه 
تحولات منطقه هوشمندانه بوده است؟ گفت : امروز مسائل 
سیاست خارجی و امنیت بین الملل از مسائل داخلی و امنیت 
ملی قابل تفکیک نیست و بر یکدیگر اثرگذار هستند. سیاست 
منطقه ای ایران در امتداد سیاست داخلی و مبتنی بر افزایش 
عرصه  به  ایران  ورود  لحاظ  بدین  است.  ملی  امنیت  ضریب 
تحولات منطقه کاملًا هوشمندانه بوده و عامل مؤثری در تولید 
قدرت برای ایران و کشورهای همسایه به حساب می آید. حتی 
کشوری مثل عربستان که احساس می کند، مبارزه منطقه ای 
ایران با تروریسم  با منافع آن ها متضادّ است نیز اگر به طور کلان 
بررسی کند، متوجه می شود که مبارزه ایران و محور مقاومت با 
تروریست ها به طور کلان نفع آن ها نیز هست. درست است که 
سعودی ها در تولید تفکر افراطی نقش داشته اند ولی، خودشان 
هم هراسانند که این پدیده  خودساخته، روزی دامن گیرشان شود. 
بر این اساس از بین بردن داعش در کنار مبارزه فکری با تفکرات 
افراط گرای آن ها، به لحاظ راهبردی تأمین کننده امنیت و منافع 
عربستان نیز هست؛ آن ها نباید این رویکرد جبهه مقاومت را به 
ضرر خود تفسیر کنند. اگر آن ها اراده لازم را داشته باشند، امکان 
عبور از گذشته و اقدام مشترک برای تأمین منافع و امنیت همه 

کشورهای منطقه وجود دارد. 
وی تاکید کرد ما قبلا گفته ایم و باز هم تکرار می کنیم که 
خواستار سقوط دولت سعودی نیستیم ؛ چرا که جایگزین این 
دولت، یک دولت دموکراتیک با استانداردهای لازم در جهان 
اسلام نیست بلکه جایگزین آن، هرج و مرج و افراط گرایی است. 
در یمن، ما جریان های داخلی و انصارالله را تشویق کردیم که 
علی رغم اشتباه  طرف مقابل، وارد گفتگوها شوند. البته همه باید 
بدانند که با دخالت نظامی و زور جنگنده های عاریتی آمریکایی 
را  نمی توانند صحنه  رژیم صهیونیستی،  اطلاعاتی  هدایت  و 
علیه مردم یمن و انصارالله مغلوبه کنند و مردم یمن در طول 
این سه سال ونه ماه نشان دادند که در برابر زورگویی و دخالت 
خارجی کوتاه نمی آیند. طرح جمهوری اسلامی ایران برای حل 
بحران یمن، طرح همه جانبه و تسهیل کننده آتش بس، شروع 
کمک های انسان دوستانه و گفتگوهای یمنی-یمنی است. این 
طرح با برخی از دولت های اروپایی نیز مورد بررسی قرار گرفته و 

می تواند مبنای خوبی در زمینه راه حلّ سیاسی باشد.

* صندوق های رأی راه حل ایران برای چالش های منطقه
دبیر شورای عالی امنیت ملی گفت: به طور کلی باید بگویم، 
راه حل جمهوری اسلامی ایران برای همه معضلات و چالش های 
منطقه چه در فلسطین، چه در سوریه، چه در بحرین و حتی 
یمن، دموکراسی و مراجعه به صندوق های رأی است. سال ها 
پیش جمهوری اسلامی  اعلام کرد، به جای راه حل های تحمیلی 
به مردم فلسطین که هیچ کدام از آن ها هم نتیجه بخش نبوده 
است، باید به آرای عمومی همه ی فلسطینی ها اعم از مسلمان، 
مسیحی و یهودی مراجعه کرد تا خودشان سرنوشت سرزمین 
تاریخی فلسطین را تعیین کنند. این مسأله را در ابتدای بحران 
سوریه نیز مطرح کردیم و گفتیم به جای صادر کردن تروریسم به 
سوریه و پیچیدن نسخه های تحمیلی برای این کشور، زمینه ی 
اظهارنظر مردم سوریه را فراهم کنید؛ گفتیم که دموکراسی از 
لوله های تفنگ بیرون نمی آید. آمریکایی ها و متحدین آن ها برای 
ایجاد دموکراسی گروه های غیر قانونی و ترویست ها را مسلح 
کردند؛ این ها اشتباهاتی است که آن ها مرتکب شدند. در بحرین 
هم راه حل، اجرای فرمول هر نفر یک رأی است. نباید از صندوق 
رأی و اجرای دموکراسی هراس داشته باشند. این به نفع امنیت 

منطقه است.

علی شمخانی:

مذاکره با آمریکا بی فایده است

رییس مجلس شـورای اسلامی نشست ورشـو را کنفرانس بازی دشمنان توصیف 
کـرد و گفت: درسـت اسـت که دشـمنان علیـه ایران صحبت کـرده و درباره مسـائل 
موشـکی دخالت می کنند اما می دانند جمهوری اسـلامی ایران در منطقه عظمتی 

دارد کـه نمی تـوان آن را حذف کرد. 
»علی لاریجانی« دیروز- سـه شـنبه- در نشسـت با اعضای سـتاد برگزاری مراسم 
چهلمین سـالگرد انقلاب اسـلامی که به همت شـورای هماهنگی تبلیغات اسـلامی 

تشـکیل شـد، افزود: آنها نمی تواننـد انقلاب اسـلامی را حذف کنند .
وی یـادآور شـد: جمهوری اسـلامی ایران اسـتراتژی بسـیار روشـن و دقیقـی را از 
زمـان امـام راحـل)ره( و رهبـر معظـم انقلاب پیمـوده و منزلت ملت ایـران که محب 
اهل بیت )ع( هسـتند وکه این امر در زمان رژیم شـاه بسـیار نزول پیدا کرده و باعث 

شـده بود به چشـم تحقیرآمیز به ایـران بنگردند، اصلاح شـد.
رییـس مجلـس خاطرنشـان کـرد: رژیم شـاه، اتحاد عـرب ها علیه اسـرائیل را 
برهـم زده بـود البتـه در حـال حاضـر کشـورهای عربی مشـی خود را تغییـر داده 
انـد امـا آن زمـان جلـوی اسـرائیل ایسـتاده و حتـی چنـد جنـگ با آنها داشـتند 
امـا رژیـم شـاه بـا اسـرائیل ارتباط داشـت و بـا آنها نفـت مبادله می کـرد که این 

موضـوع وارونه شـد.
لاریجانـی ادامه داد: درسـت اسـت که دشـمنان علیه ایران صحبت کـرده و درباره 
مسـائل موشـکی دخالـت می کنند اما مـی دانند ایـران در منطقه عظمتـی دارد که 
نمی توان آن را حذف کرد، همچنین دسـتاوردهایی در حوزه نظامی و دفاعی داشـته 
ایم که گفته شـد نمایشـگاه هایی در این زمینه برگزار می شـود لذا اتکای دفاع روی 

تولیدات داخلی بسـیار مسأله مهمی است.
نماینـده قـم و رییـس مجلـس شـورای اسـلامی در ادامه بـا بیان ایـن که مرکز 
پژوهـش هـای مجلـس بـرای دسـتاوردهای انقلاب پژوهشـی تهیـه کرده بـود که 
نشـان مـی داد در بخـش های اقتصادی و دفاعی کارهای مهمی انجام شـده اسـت، 
تاکیـد کـرد: بـه خاطر ماهیت حـوزه دفاعی که در لایه های پنهان اسـت بسـیاری 
از مـردم از پیشـرفت هـای آن خبـر ندارند که باید این دسـتاوردها در نمایشـگاه ها 

نشـان داده شود.

 * 95 درصد داروهای کشور تولید داخلی هستند
رییـس مجلـس در ادامـه با اشـاره به اینکه سـطح بسـیار وسـیعی از تولیدات 
در داخل توسـط کارآفرینان انجام شـد، ابراز داشـت: جمهوری اسـلامی در حوزه 
فنـاوری هـای نـو جهش هـای خوبـی داشـته و از آنجایی کـه در فناوری هسـته 
ای محل مناقشـه بین المللی بوده ایم، این مسـأله برجسـته سـازی شـد در غیر 
ایـن صـورت در بسـیاری از حوزه هـای دیگر فنـاوری نیز کارهـای مهمی صورت 
گرفـت چنانچـه امـروز 95 درصـد داروهای خـود را در داخل تولیـد می کنیم که 

موضوع کوچکی نیسـت.
لاریجانـی ادامـه داد: همچنیـن در حـوزه گاز بـه اکثر قریب به اتفاق شـهرهای ما 
گازرسانی شده و حدود بیش از 80 درصد روستاها از نعمت گاز برخوردارند همچنین 
در زمینـه تولیـد آلومینیـوم و مس جهش های بزرگی داشـته ایم و باید این مسـائل 
به گونه ای بیان شـود که ارتباط ملموس به وجود بیاید البته نارسـایی هایی داشـته 

ایـم اما دسـتاوردها نیز کم نبوده اسـت.
وی در ادامـه بـا بیـان اینکـه دفـاع مقـدس مـا را در حـوزه اقتصـادی دچار عقب 
افتادگـی کـرد و نمـی تـوان آن را نفی کرد و قدری توقف در توسـعه کشـور به وجود 
آمد اما دسـتاوردهایی هم داشـتیم، ابراز داشـت: دفاع مقدس دسـتاورد اسـتراتژیک 
هم داشـت که به واسـطه آن متوجه شـدند اگر با ایران گلاویز شـوند موفق نخواهند 
شـد و ایـن موضـوع مهمی اسـت که دیگـر جرأت نمی کننـد به ایـران تعرض کنند 
و صرفـا هیاهـو و پـارس مـی کنند اما به معنای این نیسـت که جرأت کننـد با ایران 

شوند. درگیر 
رییـس مجلـس شـورای اسـلامی افـزود: دسـتاورد دفـاع مقـدس بـرای آینـده 
جمهـوری اسـلامی دسـتاورد بزرگی بود و توانسـتیم به خـود اتکا پیدا کنیم چنانچه 
توانمنـدی مـا در حوزه موشـکی محصول آن زمان اسـت و این تجربـه در حوزه های 

دیگـر نیز تکرار شـد.

* کنفرانسـی راه انداختـه انـد که جایـگاه انقلاب نتواند درخشـندگی 
خـود را نشـان دهد

لاریجانـی بـه فـرا رسـیدن چهلمین سـالگرد انقلاب اسـلامی کـه به واسـطه آن 
دسیسـه ها نیز افزایش یافته، اشـاره و خاطرنشـان کرد: اخیرا کنفرانسـی راه انداخته 
اند که نشـان می دهد نمی خواهند جایگاه انقلاب درخشـندگی خود را نشـان دهد 
پـس بایـد توجـه کرد که همه تـلاش را روی حرکـت به صورت مردمـی بگذارید چرا 
کـه ایـن یـک جریـان ملی بـوده و بـرای مردم اسـت و فضا باید به شـکلی باشـد که 

مـردم ایـن جریـان را از آن خـود بداننـد و این متـن ملت باید همواره حفظ شـود.
وی اضافـه کـرد: در یـک خانـواده نیـز ممکـن اسـت اختلاف بـه وجود بیایـد اما 
خانـواده را از بیـن نمـی برنـد از این رو برای نشـان دادن عمق انقلاب باید مسـاجد و 
سـمن ها فعـال شـده و دسـتگاه ها کمک کنند مـردم بـا آرامش و راحتی در مراسـم 
حضـور پیـدا کننـد همچنین رسـانه ها نیز مـی توانند کمک شـایانی کننـد و ائمه 
جمعـه و افـرادی کـه تریبون دارند باید اسـتفاده کنند و همه به این سـمت برویم که 
با مفاهیم واقعی آشـنا شـده و آشنایی بدهیم که در شـرایط خاصی قرار داریم و اجازه 

ندهیم دشـمن در این شـرایط ایجاد مسـأله کند.

* انقلاب اسلامی دستاورد بزرگ قرن بود
لاریجانی در بخش دیگری از سـخنان خود صیانت از انقلاب اسـلامی را مهمترین 
کاری دانسـت کـه ایـن سـتاد در حال پیگیـری آن اسـت.وی افزود: انقلاب اسـلامی 
دسـتاورد بـزرگ قـرن بـود و اینکـه امروز دشـمنان خاک پاشـی می کننـد به دلیل 
اهمیـت آن اسـت.رییس مجلس شـورای اسـلامی تصریح کـرد: انقلاب اسـلامی در 
مرحله ای اسـت که دشـمن نسـبت به آن حیله گری می کند و به دلیل اهمیت آن 
به دنبال دسیسـه هسـتند تا وزن انقلاب را کاهش دهند و بسـترهایی نیز وجود دارد؛ 
امروز انقلاب اسـلامی به 40 سـالگی خود رسـیده و بسـیاری از افرادی که 50 سـال 
هـم دارنـد خیلی خـوب انقلاب را لمس نکـرده اند.لاریجانـی در ادامه لمـس حوادث 
انقـلاب را غیـر از خوانـدن روایـت آن دانسـت و بیان کـرد: گاهی کـم کاری در اینکه 
چگونه با هنرمندی مسـائل انقلاب گفته شـود، ضمیمه شـد و از سـوی دیگر برخی 
مصالـح و حقایق در دعواهای سیاسـی داخل کشـور عملا ذبح شـد و بـه جای اینکه 
همـه گـروه ها روی منافع ملی کشـور بایسـتند و عظمـت آن را بیان کنند، مسـائل 
تاکتیکـی خُـرد را آنقـدر در حـوادث مختلـف جلـوه گـر کردند که عظمـت کارهای 
بـزرگ دیـده نشـد.وی با بیـان این که برخی اظهارات دشـمن بسـیار عوامانه اسـت، 
عنـوان کـرد: آنهـا به دنبال ایـن بودند که انقلاب اسـلامی بـه این دوره ها نیز نرسـد 
و دسیسـه هـا کـرده و می کنند؛ آنها عملیـات روانی دارنـد و از ظرفیت های مختلف 

اسـتفاده مـی کنند تا ایـن حادثه بـزرگ در ذهن داخلـی و خارجی دریافت نشـود.

* ملـت ایران حکومـت دیکتاتـوری را کنـار زد که دسـتاورد کوچکی 
نیست

رییـس قـوه مقننه بـا تأکید بر ایـن که باید بدانیـم روی چـه موضوعاتی تمرکز 

کنیـم، گفـت: انقـلاب اسـلامی حکومت فاسـد را کنـار زد و یک حکومـت مردمی 
سـرکار آورد کـه دسـتاورد کوچکی نیسـت چرا که خیلی از کشـورها هنـوز در این 
شـرایط دسـت و پـا مـی زنند امـا ملت ایران یـک حکومـت دیکتاتوری را کنـار زد 
و همـه بخـش های کشـور به صورت مسـتقیم و غیرمسـتقیم با رأی گیـری مردم 
اداره مـی شـود؛ از رهبـری معظـم انقـلاب کـه از منظر مجلس خبرگان به واسـطه 
رأی مـردم برگزیـده مـی شـود تا رئیس جمهـوری و نمایندگان مجلس کـه با رأی 
مسـتقیم مردم روی کار آمده اند؛ از این رو دموکراسـی و مردمسالاری در کشورمان 

مسـأله کوچکی نیست.
لاریجانـی ادامـه داد: ایـن در حالـی اسـت که رژیم گذشـته با کودتـا روی کار آمد 
و عـلاوه بـر اینکه سـازمان های امنیتـی مردم را به صلابه کشـیدند، سـاواک و زندان 
هـای مخـوف آنهـا به وجـود آمد اما هنـگام انقلاب ایـن وضعیت به شـکل حکومت 

مردمـی درآمد.
وی اضافـه کـرد: خاطراتـی هـم در این خصوص وجـود دارد؛ خاطـرات »علم« که 
فـردی نزدیک شـاه بـود در مقاطع مختلف رذالت های کشـورهایی مثـل انگلیس را 
روایت می کند که چگونه سـفیر انگلیس یا آمریکا به کشـورمان می آمدند و به شـاه 
دسـتور مـی دادند چه معاملاتـی کرده و چگونه حکومت داری کنـد؛ از این رو انقلاب 
اسـلامی مسـأله کوچکـی نیسـت، یک تغییـر هویـت و تغییر باور اسـت کـه رادیو و 

تلویزیون بایـد روی آن کار کنند.

* صیانـت یـک فقیـه پارسـا از حکومـت مردمـی، مدلی مناسـبت با 
شـرایط بومـی ایران اسـت

رییـس نهـاد قانونگـذاری تصریـح کـرد: این کـه یک فقیـه پارسـا از حکومت 
مردمـی صیانـت کنـد یـک مدل مناسـب بـا شـرایط بومی مـا بـوده و همه ملت 
در سرنوشـت خـود مشـارکت دارند و هـر دوره مجلـس تعداد زیـادی نمایندگان 
مـی رونـد و تعـداد دیگـری مـی آینـد همچنیـن هـر رئیس جمهـوری تنهـا دو 
دوره مـی توانـد رئیـس جمهور باشـد و ایـن گردش افـراد در نظام یک دسـتاورد 

اسـت. بزرگ 
لاریجانـی خاطرنشـان کـرد: همچنیـن مؤلفه مهم دیگـر تأثیرگـذاری جمهوری 
اسـلامی در فضای منطقه ای و بین المللی اسـت در حالی که یک نظام از کشـورهای 
منطقـه مـی گفت متکی به آمریکا اسـت و بـرای خود قیافه ای درسـت کـرده بود و 
مـی گفـت ژانـدارم منطقه اسـت اما حتی نتوانسـت خود را نـگاه دارد از ایـن رو نمی 
توانند جمهوری اسـلامی را از معادلات منطقه ای حذف کنند و این به خاطر سـخت 

افـزار مـا نیسـت بلکه به خاطـر عظمت تفکر انقلاب اسـلامی و نفوذ آن اسـت.

* از اظهارات سست و اوقات  تلخی در شرایط کنونی پرهیز شود
رییس مجلس شـورای اسـلامی اضافه کرد: سـخنرانان باید در حمایت از انقلاب و 
دفـاع از کیـان ملـت صحبت کرده و از اظهارات سسـت و اوقات تلخی ها که مقتضای 
امروز نیسـت بپرهیزند همچنین برخی موضوعات اسـت که وزن آن اینگونه نیسـت 
که خیلی برجسـته سـازی شـود و لزومی ندارد همه مناقشـات در این مقطع حل و 

فصـل شـود بلکه امـروز باید به موضـوع وفاق و وحـدت توجه کرد.
رییـس نهاد قانونگـذاری در ادامه با تأکید بر ضرورت اسـتمرار دیدگاه های انقلاب 
بیان داشـت: باید سـال آینده را سـال باروری تفکر درباره انقلاب قرار دهیم. شـاید در 
ایـن زمـان کم نتوان همه مسـائل را گفـت از این رو نباید بعـد از 22 بهمن و دریافت 
بازتـاب ها، مسـائل را به فراموشـی بسـپاریم چرا کـه این موضوع عظمـت دارد و باید 

همواره بـه آن پرداخت.

* خالی کردن دل مردم شیطنت رسانه های خارجی است 
وی همچنین با یاآوری این که شـیطنت رسـانه های خارجی به این علت اسـت 
کـه دل مـردم را خالـی کنند اما موفق نمی شـوند، تاکید کرد: ملت مـا آگاه و آبدیده 
بوده و تجربه بسـیاری در شـرایط سـخت داشـته و در همین شـرایط دسـتاوردهایی 
داشـته انـد؛ ان شـاءالله خداوند کمک می کند در ایام شـهادت حضرت زهـرا)س(، از 

ایشـان مدد بگیریم تا شـاهد یک راهپیمایی پرشـکوه باشیم.

علی لاریجانی: 

نشست ورشو کنفرانس بازی دشمنان است 



سیاسی، اجتماعی، فرهنگی، علمی، ورزشی و هنری

eimannews@yahoo.comwww.emanaily.ir۷۳۶۳ غرر الحكم : ح

امام علی علیه السلام

صاحب امتیاز و مدیرمسئول: حیدر ضیغمی
قائم مقام مدیرمسئول و سردبیر: حسین عبداللهی

عضو انجمن مدیران روزنامه های غیر دولتی، آئین نامه اخلاق حرفه ای، قابل مشاهده در سایت
تلفن: ۳290۳209 - ۳290۶1۶0 صندوق پستی: ۳۷185/4495 

نشانی: قم، میدان مفید، بلوار شهید کریمی، نبش کوچه 4، ساختمان شهاب، طبقه سوم، واحد ۳

اذان صبح:5/44 طلوع آفتاب: 7/10 اذان ظهر: 12/18  اذان مغرب: 17/45

ان
یح

:  ر
اپ

چ
02

1 -
 ۶5

۶0
۷9

1۷
تر

گس
شر 

ع:  ن
وزی

ت

به خاطر عشق به دنیاست كه گوش ها
 از شنیدن حكمت، كَر گشته اند و دل ها

 از نور بصیرت، كور 
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کلانترزاده  مهدی  معرفی  آیین 
امور  و  ارتباطات  مدیرکل  عنوان  به 
بین الملل شهرداری و تکریم حسین 
ایرانمنش سرپرست و حمیدرضا عابدی 
کل  اداره  این  سابق  مدیرکل  خرسند 
شهردار،  سقائیان نژاد  دکتر  حضور  با 
مدیران  مناطق،  شهرداران  معاونین، 
سازمان ها و مدیران کل شهرداری در 

سالن جلسات دفتر شهردار برگزار شد.
این  در  خرسند  عابدی  حمیدرضا 
جلسه با اشاره به اقدامات صورت گرفته 
کل  اداره  در  وی  مسوولیت  دوره  در 
شهرداری  بین الملل  امور  و  ارتباطات 
قم، از مشارکت و همکاری بخش های 
کل  اداره  این  با  شهرداری  مختلف 
از  نیز  ایرانمنش  کرد.حسین  تقدیر 
اعتماد شهردار قم در دوره مسئولیت 
در جایگاه سرپرستی این اداره کل را 
به عنوان فرصتی ارزنده برای خدمت 
کرد.مهدی کلانترزاده  تقدیر  مردم  به 
مدیرکل جدید ارتباطات و امور بین الملل 
شهرداری قم هم با تأکید بر اینکه روابط 
حرفه ای  و  صادق  زبان  باید  عمومی 
فعالیت های  و  خدمات  انعکاس  برای 
مدیریت شهری باشد تصریح کرد: وقتی 
شهرداری در شهر کار انجام ندهد کار 
روابط عمومی بسیار آسان خواهد بود اما 
در حال حاضر با حضور دکتر سقائیان نژاد 
در صدر جایگاه مدیریت شهری، تیمی 

فعال و پرتلاش در شهرداری کار می کند 
و این شرایط اقدامات رسانه ای گسترده 

ای می طلبد.
و  انسجام  حفظ  ضرورت   *

یکپارچگی در شهرداری
جلسه  این  در  هم  د  قم  شهردار 
انسجام و یکپارچگی در کار شهرداری 
را بسیار مهم دانست و اذعان کرد: یکی 
از وظایف اصلی روابط عمومی شهرداری 
همین برقراری انسجام و هماهنگی در 
شهرداری و اطلاع رسانی بیرونی است.

دکتر سقائیان نژادافزود: روابط عمومی 
با  باید  شهرداری  مناطق  و  سازمان ها 
روابط عمومی مرکز هماهنگ بوده و به 
گونه ای عمل نشود که مردم از فعالیت ها 
در  دودستگی  و  ناهماهنگی  احساس 

شهرداری داشته باشند؛ چراکه این روند 
کار شهرداری را با مشکل مواجه کرده 
حراست  قم  است.شهردار  نامبارک  و 
واحدهای  تغذیه  و  کیان شهرداری  از 
مختلف آن را جزو دیگر وظایف روابط 
دوره های  در  افزود:  و  دانست  عمومی 
قبل مدیریتی اداره کل ارتباطات و امور 
اقدامات  و  نوآوری ها  شاهد  بین الملل 
گسترده ای بودیم و امیدواریم مدیر جدید 
با نگاه اسلامی که دارد بتواند برنامه های 
خوبی را در این مجموعه اجرایی کند.

وی با بیان اینکه از بیرون آوازه خوبی در 
خصوص شهرداری ها ترسیم نشده است، 
تصریح کرد: با این وجود اگر خدمات و 
ارگان های  با  را  فعالیت های شهرداری 
دیگر مطابقت دهیم به دلیل اینکه مردم 

ناظر فعالیت های شهرداری ها هستند و 
هر روز با آن ها سر و کار دارند شرایط 
از نظر خدمت به مردم دارند. بهتری 

با اشاره به حیطه وظایف  شهردار قم 
توسعه  نظافت شهر،  شهرداری گفت: 
و…  خدماتی  فعالیت های  عمرانی، 
جزو وظایف شهرداری بوده و به نوعی 
شهرداری از تولد تا مرگ با مردم ارتباط 
داشته و خدمات ارائه می کند و کارهای 
آن یک روز هم تعطیلی ندارد. در پایان 
حمیدرضا  های  تلاش  از  جلسه  این 
عابدی خرسند و حسین ایرانمنش در 
دوره مسئولیت در اداره کل ارتباطات و 
امور بین الملل شهرداری قم تقدیر شده 
و حکم مسئولیت مهدی کلانترزاده در 
این اداره کل توسط شهردار قم به وی 

تقدیم شد.
حمیدرضا عابدی خرسند از مردادماه 
به  قم  شهردار  سوی  از   ۱۳۹۵ سال 
عنوان مدیرکل ارتباطات و امور بین الملل 
حسین  و  شد  منصوب  شهرداری 
ایرانمنش نیز مهرماه امسال پس از وی 
به عنوان سرپرست این اداره کل انتخاب 
جدید  مدیرکل  کلانترزاده  شد.مهدی 
بین الملل  امور  و  ارتباطات  کل  اداره 
عنوان  به  این  از  پیش  قم  شهرداری 
تشریفات  و  اطلاع رسانی  اداره  رئیس 
در حرم مطهر حضرت فاطمه معصومه 

سلام الله علیها فعالیت می کرده است.

مدیرکل جدید ارتباطات و امور بین الملل شهرداری قم معارفه شد

کلانترزاده جایگزین عابدی خرسند شد

نیم نگاه

نامحـرمانه
صدور حکم قضایی برای ۲۰۰ ملک شهرداری تهران 

عضو شورای شهر تهران گفت: 2 هزار ملک شهرداری در مناطق شمالی تهران بعضا بدون ضابطه 
و قانون در تصرف افرادی قرار گرفته است که اکنون حاضر به تخلیه نیستند.محمود میرلوحی در 
گفت وگو با فارس، درباره امکاناتی که از شهرداری تهران در دست افراد غیر قرار گرفته است، اظهار 
داشت: باید آنهایی که این امکانات را در اختیار این افراد گذاشتند پاسخگو باشند. وی افزود: در حال 
حاضر شهرداری تهران به بانک ها، پیمانکاران و دیگر نهادهای بدهکار است و خیلی از پروژه ها نیمه 
باقی مانده است و باید تکمیل شود؛ بنابراین اجاره، فروش و تهاتر کردن این ملک هایی که در دست 
افراد غیر است برای شهرداری تهران می تواند راهگشا باشد. عضو شورای شهر تهران با اشاره به اینکه 
حدود 2 هزار ملک در دست افراد حقیقی و حقوقی بعضا بدون اجاره نامه و ضابطه قانونی واگذار شده 
است، گفت: وقتی که برای تحویل این املاک مراجعه می کنیم آنها نه تنها مقاومت می کنند بلکه 
پاسخگو نیستند و حتی براساس حکم قضایی نیز اقدام نمی کنند.وی افزود: تاکنون برای 200 ملک 
که در اختیار افراد غیر قرار گرفته است و باید تخلیه کنند حکم قضایی گرفته ایم و امیدواریم هرچه 
زودتر نسبت به تخلیه این اماکن اقدام شود. میرلوحی با اشاره به اینکه اکثر املاک واگذار شده به 
افراد غیر در شمال شهر تهران واقع شده است، گفت: این املاک در اختیار مدیران سابق و بعضی 

از افراد خاص است.

واردات مسافری گوشی آزاد شد 
رئیس اتحادیه فروشندگان تلفن همراه از آزاد شدن واردات گوشی به صورت مسافری از دی ماه 
امسال خبر داد و گفت : بر اساس وعده و قول مسئولان مقرر شد تا موبایل های وارداتی توقیف شده 
آزاد شوند و بر این اساس در اواخر هفته جاری یا هفته آینده این محصولات عرضه می شوند.ابراهیم 
درستی در حاشیه نشست هیات رئیسه اتاق اصناف، اظهار کرد: بر اساس توافقات صورت گرفته و 
وعده مسئولان قرار شد تا موبایل های وارداتی توقیف شده نهایتا تا هفته آینده یا اواخر هفته جاری 
در بازار عرضه شوند که تعدادشان به حدود ۶00 هزار دستگاه می رسد.وی افزود: از نظر قیمت تفاوت 
چندانی بین گوشی های عرضه شده با نرخ گوشی های وارد شده ندارد، چرا که مقرر شد تا با نرخ ارز 
"نیمایی" این موبایل ها وارد شوند و مابه التفاوت آن تا نرخ ارز آن را از وارد کنندگان دریافت کنند. 
رئیس اتحادیه فروشندگان تلفن همراه با بیان این که ماهانه با حدود ۷0 هزار دستگاه گوشی تلفن 
همراه نیاز داریم، ادامه داد: آزاد شدن موبایل های توقیفی از نظر روانی بر روی بازار تاثیر می گذارد، 
چرا که نهایتا آن ها سهم یک ماه از بازار را دارند و ما به عنوان نماینده اصناف از مسئولان می خواهیم 
که هر چه سریع تر این موبایل ها را آزاد کرده و در بازار عرضه کنند و از سوی دیگر نیز تقاضای ما و 
پیشنهادمان این بوده که موبایل های توقیفی را از طریق نمایندگی های مجاز برند های مختلف و در 

سطح شهر عرضه کنند تا شاهد صف های طولانی و احیانا سودجویی نباشیم.

دستیگری ۷۲زن و مرد در پارتی شبانه ساری 
دادستان مرکز استان مازندران از دستیگری ۷2 زن و مرد در پارتی شبانه شهرستان ساری 
خبر داد.دادستان مرکز استان مازندران با اعلام این خبر گفت: درپی ارسال گزارش مردمی درباره 
برگزاری جشن مختلط در یکی از مناطق شهر ساری و طبق هماهنگی با دادستانی و نیروی انتظامی 
و اطلاعات سپاه اقدام به انجام عملیات شد.وی ادامه داد: در این جشن مهمانان مشروب شرب 
می کردند و میزبان نیز در زمینه قمار سابقه محکومیت ۶0 میلیارد تومانی دارد، هرچند قطعی نشده 
است.دادستان مرکز مازندران با اشاره به دستیگری ۷2 زن و مرد که به صورت مختلط و غیرشرعی 
که در حال عیش و نوش بودند، گفت: این افراد به مراجع انتظامی منتقل شدند و دادیار در حال 
رسیدگی پرونده است.وی ادامه داد: میزبان اهل یکی از شهر های نزدیک ساری بوده و در منزل خود 
در ساری اقدام به برپایی جشن کرده است.حسینی با بیان اینکه بیشتر دستگیرشدگان مشروب 
خورده بودند و باید به جرایم متعدد رسیدگی شود گفت: تشکیل پارتی مختلط، عدم رعایت موازین 
شرعی، صرف مشروبات الکی و ... دارای عناوین مجرمانه است و این گونه پرونده ها با سرعت رسیدگی 
می شود.دادستان ساری از خانواده ها با بیان اینکه بیشتر دستگیرشدگان جوان هستند از آنان خواست 

تا رفتار فرزندان خود را نظارت و کنترل کنند.

کلانتری دومین کشور هدرده جهان هستیم
رئیس سازمان حفاظت محیط زیست با بیان اینکه متاسفانه در زمینه  فرسایش خاک، وضعیت 
آب، از بین رفتن پوشش های جنگلی، آلودگی هوای کلان شهرها و بهره وری انرژی اتفاقات بدی 
افتاده است، گفت: متاسفانه کشور ما بعد از روسیه به عنوان کشوری که بیشترین هدر رفت انرژی را 
در جهان دارد، شناخته می شود. شدت انرژی در ایران ضریب 0.2۳ دارد و در روسیه ضریب شدت 
انرژی 0.۳2 است بنابراین کشور ما بعد از روسیه بدترین وضع را در زمینه  بهره وری انرژی دارد. 
جالب است بدانیم که حتی از کشوری مثل عربستان نیز در بخش انرژی کم بهره ورتر هستیم.عیسی 
کلانتری در بیستمین همایش ملی صنعت و خدمات سبزتاکید کرد:  نمی توانم به مردم دروغ بگویم 
که وضعیت محیط  زیست ما بهتر شده است چه قبل و چه بعد از انقلاب اصول اولیه حفظ محیط 
زیست را رعایت نکردیم. حتی مهندسان ما جهت وزش باد را در محل احداث یک نیروگاه در نظر 
نگرفتند. وی با بیان اینکه ایران ۸000 سال تاریخ دارد، گفت: هیچ نسلی به اندازه نسل موجود محیط 
زیست ایران را تخریب نکرده است.کلانتری در بخش دیگری از صحبت های خود گفت: برای هر 
۱0 هزار ایرانی کمتر از یک نفر در محیط زیست شاغل هستند. این تعداد قطعا به تنهایی نمی توانند 

محیط زیست کشور را حفظ کنند و لازم است همه مردم پاسدار محیط زیست کشور باشند.

ثبت نام مرحله دوم وام ضروری بازنشستگان کشوری 
مدیرعامل صندوق بازنشستگی کشوری از آغاز ثبت نام مرحله دوم وام ضروری بازنشستگان و 
موظفین این صندوق از اول بهمن ماه به مدت یک ماه خبر داد.جمشید تقی زاده مدیرعامل صندوق 
بازنشستگی کشوری با بیان اینکه پرداخت تسهیلات رفاهی در قالب وام ضروری بازنشستگان پیرو 
تاکید وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی برای بهبود معیشت بازنشستگان و ارایه خدمات رفاهی و از 
جمله سیاست های رفاهی دولت تدبیر و امید و به تبع آن صندوق بازنشستگی کشوری است، گفت: 
امسال پرداخت وام ضروری به مبلغ ۵ میلیون تومان برای ۴00 هزار نفر از بازنشستگان و موظفین 
صندوق بازنشستگی کشوری با اعتبار 2 هزار میلیارد تومان در نظر گرفته شد، که مرحله نخست 
ثبت نام اینترنتی آن در شهریور امسال به مدت یک ماه انجام و حدود 200 هزار نفر از بازنشستگان 
و موظفین، ثبت نام و واجد شرایط دریافت وام شدند. قی زاده تصریح کرد: با توجه به 200 هزار فقره 
تسهیلات باقیمانده، ثبت نام مرحله دوم از اول بهمن ماه به مدت یک ماه انجام می شود که در پایان 
فرآیند ثبت نام، در صورتیکه تعداد ثبت نام کنندگان بیشتر از تعداد تسهیلات در نظر گرفته شده 
نباشد، پرداخت های مرحله دوم پس از تکمیل مرحله نخست و احتمالا از فروردین ماه ۹۸ آغاز و به 

مدت شش ماه ادامه خواهد داشت.

 1۷صندوق بازنشستگی در وضعیت قرمز قرار دارد
مدیرکل حقوقی و امور استان های صندوق بازنشستگی کشوری گفت: از ۱۸ صندوق بازنشستگی 
۱۷ صندوق در وضعیت قرمز قرار دارد و متاسفانه دولت ها در ادوار گذشته کسورات صندوق را از 
پرسنل اخذ، ولی بصورت صحیح این منابع را سرمایه گذاری نکرده اند.سید حسین ساقی گفت: 
مشکلاتی که از 20 سال قبل به صندوق مزبور تحمیل شده به سادگی قابل حل و فصل نیست و از 
۱۸ صندوق بازنشستگی ۱۷ صندوق در وضعیت قرمز قرار دارد و متاسفانه دولت ها در ادوار گذشته 
کسورات صندوق را از پرسنل اخذ، ولی بصورت صحیح این منابع را سرمایه گذاری نکرده اند.وی 
همچنین اظهارداشت: صندوق بازنشستگی کشوری امروز متاثر از این موضوع با مشکلات متعددی 
دست و پنجه نرم می کند.مدیرکل حقوقی و امور استان های صندوق بازنشستگی کشوری گفت: 

اداره صندوق بازنشستگی در شرایط حاضر باید بصورت بیمه ای و محاسبات اکچوئری اداره شود.

ناصر ایمانی: احمدی نژاد ویراژ سیاسی می دهد
تحلیلگر مسائل سیاسی گفت: احمدی نژاد اشتباه کرد در حمایت از بازرگان توئیت زد، چون 
جریان روشنفکری و ملی گرای کشور هرگز به آقای احمدی نژاد نزدیک نخواهد شد و او اگر 
می خواست آن جریان را به نوعی استمالت کند مطمئنا ره به جایی نخواهد برد. ناصر ایمانی در 
واکنش به این توئیت احمدی نژاد گفت: او هر جا ببیند نظام جمهوری اسلامی با موضوعی زاویه یا 
با مسأله ای مخالفت دارد، هیچ ابایی به خود را نمی دهد که دقیقا در حمایت از همان موضوع اتخاذ 
موضع می کند، حتی اگر این موضع ۱۸0 درجه مغایر موضع گذشته اش باشد؛ در واقع با این کار 

ویراژ سیاسی می دهد.

احضار شمس الواعظین به اوین
ماشاءالله شمس الواعظین از احضار خود به دادسرای شعبه اوین خبر داد. وی همچنین از علت 
احضار خود اظهار بی اطلاعی کرده و گفت: بنا بر مشورت پاره ای از مشفقان فعالیت مطبوعاتی ام 
را کاهش داده و برای امرار معاش به کار مورد پسندم در حوزه مزرعه داری مشغول هستم و به جز 
مسئولیت ناچیز صنفی در انجمن صنفی روزنامه نگاران ایران و تدریس ناچیزتر پاره ای مواد درسی 
مورد نیاز حوزه روزنامه نگاری فعالیت دیگری ندارم. بدین ترتیب نمی دانم چنین احضاریه ای به چه 

معنا و با چه توجیهی صادر شده است! امیدوارم ختم به خیر شود.

ماجرای صدا های عجیب برج میلاد چیست؟
درویش پور، مدیرعامل برج میلاد درباره ترک خوردن برخی از دیوار های پارکینگ این سازه گفت: 
حرکت و زاویه ترک ایجاد شده مهم است؛ ظاهر برخی ترک ها ممکن است خطرناک باشد، ترک های 
پارکینگ نیز مقاوم سازی شده و هیچ ارتباطی با سازه برج ندارد. چندی پیش می گفتند از آسمان 
صدای عجیبی شنیده شد و فردی هم یک فیلم گرفت، ولی نهایتا مشخص نشد منشأ آن چه بود 
است؛ صدایی که در برج شنیده شده هم تنها یکبار رخ داده و یکی از کارگران قسمت آشپزخانه آن 

را اعلام کرد، شاید این صدا، صدای افتادن یک قابلمه بوده است.

استعفای معاون مطبوعاتی پذیرفته شد 
با استعفای محمد سلطانی فر که حدود یک سال معاونت امور مطبوعاتی وزارت فرهنگ و ارشاد 
اسلامی را بر عهده داشت، موافقت شد.به گزارش ایسنا سید عباس صالحی وزیر فرهنگ و ارشاد 
اسلام روز سه شنبه با استعفای محمد سلطانی فر از سمت معاونت امور مطبوعاتی موافقت کرد.محمد 
سلطانی فر پنجم دی ماه سال گذشته جایگزین حسین انتظامی در معاونت مطبوعاتی شده بود.

سلطانی فر، پیش از حضور در معاونت امور مطبوعاتی، مدیریت دفتر مطالعات و برنامه ریزی رسانه ها 
را بر عهده داشت.

حداقل و حداکثر مبلغ عیدی  کارگران چقدر خواهد بود؟ 
میزان عیدی پایان سال تمام کارکنان تحت پوشش قانون کار حداقل 2 میلیون و 222 هزار تومان 
و حداکثر عیدی نیز ۳ میلیون و ۳۳۳ هزار و ۸00 تومان است. به گزارش مهر، تمام کارکنان مشمول 
قانون کار که طبق تعریف این قانون »کارگر« شناخته می شوند، مشمول عیدی و پاداش پایان سال 
خواهند شد. عیدی این گروه از کارکنان متفاوت از میزان عیدی کارکنان دستگاه های اجرایی و دولتی 

خواهد بود، به نحوی که به میزان عیدی آن ها به نسبت میزان »حقوق پایه« متغیر است.

فرار مالیاتی 7هزار میلیاردی جامعه پزشکی! کاریکاتور

جواد تكجو

معاون حمل  و نقل و ترافیک شهرداری قم:

ترافیک هسته مرکزی قم 
موقتی و غیرقابل اجتناب است

معاون حمل  و نقل و ترافیک شهرداری قم، ترافیک هسته مرکزی شهر 
را ناشی از انسداد مسیرهای محدوده ایستگاه های در حال ساخت مترو 

دانست و گفت: ترافیک ایجاد شده موقتی و غیر قابل اجتناب است.
عباس ذاکریان افزود: کار عمرانی محدوده ایستگاه های در حال ساخت 
خط یک مترو موجب شده تا مجبور به انسداد برخی محورهای اصلی از 
جمله محور امام زاده ابراهیم)ع( شویم و انسداد این محورها بار ترافیک 
سنگینی در هسته مرکزی قم طی ماه های اخیر ایجاد کرده است که 
برای ایجاد یک سیستم حمل و نقلی پایدار باید این مشکلات را به صورت 
مقطعی پذیرفت.وی بیان کرد: برخی اقدام های توسعه ای در سطح شهر 
به صورت مقطعی ممکن است ترافیک را زیاد کند ولی با بهره برداری از آن 
طرح ها که منجر به اصلاح سیستم حمل و نقل عمومی معابر قم می شود، 
به طور قطع کاهش ترافیک در این محورها را در بلند مدت در پی خواهد 
داشت.وی ایجاد ترافیک در اطراف میدان مطهری را نیز به دلیل انسداد 
برخی خیابان های اطراف این میدان برای تکمیل ایستگاه مترو اعلام کرد 
و گفت: با پایان عملیات عمرانی ایستگاه های خط یک مترو قم و بازگشایی 

محورهای مسدود شده، بار ترافیکی در هسته مرکزی قم کاهش می یابد.
ذاکریان با اشاره به زمان احتمال بازگشایی این محور گفت: بر اساس 
مذاکرات صورت گرفته قرار است محورهای مسدود شده اطراف ایستگاه 
های مترو دو هفته پیش از عید نوروز امسال بازگشایی شود.معاون حمل  و 
نقل و ترافیک شهرداری قم،با اشاره به آخرین روند احداث مترو قم گفت: 
عملیات عمرانی خط اول مترو قم در حال اجراست، تونل فاز اول تا میدان 
ولی عصر)عج( تاکنون تکمیل شده و ایستگاه های مترو نیز با سرعت در 
حال تکمیل شدن هستند.وی خرید ناوگان مورد نیاز مترو را مهمترین 
چالش راه اندازی قطار شهری قم دانست و افزود: به دلیل اینکه بخش زیادی 
از قطار شهری و تامین ناوگان مورد نیاز متروی قم وارداتی است و با توجه به 
نوسانات نرخ ارز، تخصیص ارز مورد نیاز با سختی و به کندی انجام می شود، 
امکان تعیین زمان دقیق راه اندازی مترو قم وجود ندارد ولی امیدواریم اوایل 

سال ۹۸ شاهد بهره برداری از این خط باشیم.

مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم خبرداد

خریداری ۷۰ میلیارد ریال
 لوله و تاسیسات آبرسانی 

مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم از خریداری ۷0 
میلیارد ریال لوله و تاسیسات آبرسانی فضای سبز برای پروژه های شهری 
خبر داد. پیام جوادیان با اشاره به افزایش چشم گیر قیمت تاسیسات و لوله 
گفت: به همین خاطر بسیاری از پیمان های شهرداری در زمینه تامین 
تاسیسات و لوله گذاری به مشکل بر خورد و بعضا لغو شد.وی با تاکید بر 
اینکه از سال ۹۶ تاکنون قیمت پلی اتیلن به بیش از ۴ برابر رسیده است، 
افزود: با پیگیری مدیران شهرداری 20 میلیارد تومان از محل اوراق به فضای 
سبز اختصاص یافت که از این مقدار ۱۵ میلیارد تومان برای خرید لوله و 
اتصالات سنگین آبرسانی مطابق با طرح جامع فضای سبز شهر قم شد 
که در مرحله اول ۷0 میلیارد ریال از آن خریداری شده و در مرحله تخلیه 
است و با توجه به پروژه هایی که وجود دارد به نسبت بین مناطق توزیع 
خواهد شد.وی  اذعان کرد: ما اگر با یک میلیارد تومان می توانستیم در حوزه 
تامین تاسیسات و لوله گذاری فضای سبز کار کنیم همان یک میلیارد امروز 
به اندازه 2۵0 میلیون تومان سال ۹۶ ارزش دارد چراکه قیمت ها بیش از 
۴ برابر شده است.وی با بیان اینکه بسیاری از شهرداری های کلان شهرها با 
مشکل جدی مواجه شدند اما با این تزریق اعتبار قفل بسیاری از کارها باز 
شده است، گفت: مرحله دوم خرید لوله و اتصالات نیز به مبلغ ۷۵ میلیارد 

ریال در مرحله مناقصه و انتخاب فروشنده است.

مدیرعامل سازمان مدیریت پسماند شهرداری قم :

احداث ۲ ایستگاه انتقال پسماند 
سال  آینده اجرایی می شود

مدیرعامل سازمان مدیریت پسماند شهرداری قم گفت: در حال حاضر 
یک ایستگاه انتقال زباله در شهر احداث شده و تملکات دو ایستگاه دیگر که 
وظیفه جمع آوری و انتقال پسماند مناطق دو، ۶، پنج و هشت را بر عهده 

دارد جلو رفته اما اجرای پروژه به سال بعد موکول شده است.
 سیدعبدالله میر ابراهیمی با بیان اینکه ایستگاه انتقال زباله منطقه سه با 
۱٫۵ میلیارد تومان اعتبار راه اندازی شده است، اظهار کرد: ۱٫۵ میلیارد تومان 
هم برای این ایستگاه ماشین آلات خریداری شد و در مجاورت ایستگاه 
جاده کوه سفید فعالیت می کند.وی با بیان اینکه این ایستگاه روزانه ۳00 
تا ۳۵0 تن پسماند را با ۶ دستگاه سیم تریلر جمع آوری و منتقل می کند، 
تصریح کرد: احداث یک ایستگاه انتقال زباله در محدوده جاده جعفریه و 
یکی در مجاورت حدفاصل کوه دوبرادران در نظر گرفته شده تا بتوانیم بار 
الباقی مناطق دیگر را از طریق آنها منتقل کنیم.مدیرعامل سازمان مدیریت 
پسماند شهرداری قم با تاکید بر اینکه احداث این ایستگاه های انتقال پسماند 
علاوه بر کاهش هزینه ها مشکلات زیست محیطی ناشی از انتقال زباله را 
نیز کاهش می دهد، خاطرنشان کرد: تملکات دو ایستگاه دیگر که وظیفه 
جمع آوری و انتقال پسماند مناطق دو، ۶، پنج و هشت را بر عهده دارد جلو 

رفته اما اجرای پروژه به سال بعد موکول شده است.

رئیس اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزی قم :

مرحله نخست نمایشگاه بین المللی قم 
مهرماه 98 گشایش می یابد 

رئیس اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزی قم گفت: مرحله نخست 
نمایشگاه بین المللی قم هم اکنون از پیشرفت ۵۵ درصدی برخوردار بوده و 

مهرماه ۹۸ به بهره برداری خواهد رسید. 
ابوالفضل خاکی روز سه شنبه در پایان هفتمین جلسه کارگروه توسعه 
صادرات استان در سالن جلسه های نمایشگاه بین المللی قم در گفت و گو 
با خبرنگاران اظهار داشت: این مجموعه نمایشگاهی در زمینی به مساحت 
۷۵ هزار هکتار در کیلومتر 2 آزاد راه قم - تهران در حال احداث است و 
مرحله نخست آن در ۳0 هزار هکتار در حال اجرا می باشد.وی بیان داشت: 
این طرح به همت شرکت توسعه نمایشگاهی انجام می شود و سرمایه 
گذاران آن نیز تشکل های اقتصادی اعم از اتاق های اصناف و تعاون و 
اتحادیه های قم هستند و برای سرمایه گذاری در این مجموعه که نمادی 
از رشد و بالندگی اقتصادی قم به شمار می آید، آمادگی دارند.وی با بیان 
اینکه فضای پیش بینی شده برای مرحله نخست این طرح جهت برپایی 
نمایشگاه استانی کافی است، گفت: مرحله دوم آن نیز برای نمایشگاه های 
کشوری و جهانی امکانات خوب و مناسبی دارد.خاکی گفت: این نمایشگاه 
شامل 2 بخش است و یک بخش از آن متشکل از ۱00 غرفه به عرضه 
توانمندی های تولیدی بومی استان اختصاص دارد، که به صورت مستمر 

دائر خواهد بود.

جانشین فرمانده سپاه قم  خبرداد

تشکیل قرارگاه پشتیبانی جبهه مقاومت
جانشین فرمانده سپاه قم گفت: قرارگاه عملیاتی پشتیبانی ازجبهه 
مقاومت با هدف پیگیری و مسائل مربوط به صادرات و مراودات مالی با تجار 
و بازرگانان سوریه در این استان تشکیل شد. روز سه شنبه سرهنگ رضا 
حافظی در هفتمین جلسه کارگروه توسعه صادرات قم در سالن جلسه های 
نمایشگاه های بین المللی قم با اشاره به تشکیل ستاد مرکزی پشتیبانی 
جبهه مقاومت در کشوراظهارداشت : در هر یک از استان ها مراکزی جهت 
انجام ماموریت های این ستاد ایجاد و در قم نیز قرارگاه حضرت ابوالفضل 
)ع( تشکیل شده است.وی بازسازی عتبات عالیات، احداث زینبیه برای 
اقامت زائران و همچنین کمک به شیعیان مظلوم و ستمدیده سوریه را از 
جمله مهمترین کارهای صورت گرفته توسط این ستاد عنوان کرد و گفت: 
چهارمین اقدام این ستاد جذب سرمایه گذاری ها و هدایت آن به سوریه 

است، که زمینه این کار فراهم شده و باید فرهنگ سازی صورت گیرد.

اخبــار

استاندار قم با بیان اینکه در برنامه های 
توسعه ای نسبت به آنچه متناسب با جایگاه 
قم است عقب هستیم گفت: در رابطه با 
توسعه استان از ظرفیت  تمامی فعالان 

سیاسی، علما و بزرگان استفاده می کنیم.
بهرام سرمست استاندار قم در نشست 
فصلی با اعضای هئیت رئیسه خانه احزاب 
استان قم طی سخنانی نقش احزاب در 
پیشبرد برنامه های نظام را مورد توجه قرار 
مباحث  باید در  قم  استان  و گفت:  داد 
به  اشاره  با  باشد.وی  پیشتاز  توسعه ای 
احزاب  با خانه  برگزاری جلسات فصلی 
استان افزود: در باب گسترش فعالیت های 
احزاب، بیشترین نقش را خود احزاب ایفا 
می کنند.استاندار قم با بیان اینکه استفاده از 
ظرفیت احزاب مورد توجه جدی مسئولان 
استان در دوره مدیریت اینجانب خواهد بود، 
تصریح کرد: نشست با احزاب باید فصلی 
و دارای نتیجه مشخص بوده و به توسعه 
استان منتهی شود.وی گفت: اصلی تحت 
عنوان منشور گفتگوی سیاسی را دنبال 
می کنیم که نظرات مختلف در آن مطرح 
و از آن ها در راستای بهبود شرایط استان 
در بخش های مختلف بهره گرفته شود.

سرمست افزود: شأنیت یک مقام اجرایی 
و  اقتضا می کند که همه گروه ها  ارشد 

دهد  قرار  خود  مدیریت  تحت  را  اقشار 
و این مسئله منافاتی با گرایش سیاسی 
مدیران ندارد.وی بیان داشت: در رابطه با 
توسعه استان از ظرفیت های تمامی فعالان 
سیاسی، علما و بزرگان استفاده می کنیم.

استاندار قم در ادامه با بیان اینکه امروز نیاز 
به همدلی بیشتری نسبت به گذشته داریم، 
یکی از مهم ترین آفات جامعه را شکاف 
افزود:  و  دانست  مردم  و  مسئولان  بین 
مسئولان باید در بین مردم حضور داشته 
و ضمن استفاده از ظرفیت های فکری و 
عملی آن ها، محدودیت ها و مشکلات را 
از نزدیک برای ایشان شرح دهند.وی بیان 

داشت: در برنامه های توسعه ای نسبت به 
آنچه متناسب با جایگاه شهر قم است عقب 
هستیم و باید برای بهبود آن ها تلاش کنیم.

* بخش خصوصی بازوی فکری و 
اجرایی مدیران دولتی هستند 

بهرام سرمست  همچنین در نشست 
با مدیران استانی وزارت صنعت معدن و 
تجارت، طی سخنانی با بیان اینکه استان 
قم روند خوبی را در توسعه ی اقتصادی 
و حمایت از تولید دنبال می کند اظهار 
داشت: با این وجود نباید به شرایط حاضر 
مشکلات  به  اشاره  با  کنیم.وی  اکتفا 

صنعتگران قمی، بسیاری از این مسائل 
را دارای بعد ملی و بین المللی دانست و 
افزود: بسیاری از مشکلات در بعد استانی 
قابل حل نیستند و باید از مدیران ملی مورد 
پیگیری قرار بگیرند.استاندار قم افزود: ما 
پذیرای تولیدکنندگان استان خواهیم بود 
و آمادگی برای انتقال نگرانی های آنها به 
مسئولان ارشد کشور و پیگیری برای حل 
خصوصی  بخش  هستیم.سرمست  آنها 
را بازوی فکری و اجرایی مدیران دولتی 
دانست و تصریح کرد:  دولت نیازمند  کمك 
بخش خصوصی در سرمایه گذاری و نیز 
ایجاد اشتغال است و از اینرو حل مسائل 
دولت  نخست  های  اولویت  جزء  ایشان 
خواهد بود. وی همچنین با بیان اینکه 
جذب سرمایه گذار در شرایط اقتصادی 
جاری کشور از اهمیت ویژه ای برخوردار 
است خاطرنشان کرد: سرمایه گذاران به  
بخش خصوصی اعتماد بیشتری دارند و از 
اینرو از ظرفیت های تولیدکنندگان قمی 
برای جذب سرمایه گذاری بهره خواهیم 
برد. استاندار قم همچنین استفاده از مزیت 
های رقابتی استان قم برای برندسازی را 
مورد تاکید قرار داد و گفت: بایستی خوشه 
های کسب و کار در حوزه های مختلف 

فعال شوند.

استاندار قم تاکید کرد

استفاده از ظرفیت  تمامی فعالان سیاسی و علما برای توسعه قم


